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Успех Решение Отстъпление

Стр. 18

Отново триумф на
Софийската опера в Япония

Стр. 3

БСП отложи митинга
в София със седмица

Стр. 23

Премиерът даде заден
за националния стадион

Стр. 11

Валери Тодоров за ролята
на БНР като национална медия
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Реалност

Наши и румънски деца
заливат немските училища

Стр. 9

Дипломация

Скопие търси „диалог”
след заплахата за вето

Стр. 2

Глоби в размер на 52 000
лв. са наложили инспекторите
на Изпълнителна агенция “Ав-
томобилна администрация”
при извънредни проверки на
автобусните превози на деца
и ученици, съобщиха от Мини-
стерството на транспорта, ин-
формационните технологии и
съобщенията (МТИТС) вчера.

Акцията е проведена на
територията на цялата страна
през почивните дни по повод

Глоби за 52 000 лв.
за превозвачи на деца

Няколко
ÄÓÌÈ

Велислава
ДЪРЕВА

Българската православ-
на църква изгуби своя ангел
пазител, своя стожер, своя
водач, своя архипастир.
Това е най-дългото патри-
аршеско светителство в
цялата 12-вековна история
на нашата Света право-
славна и мъченическа цър-
ква. Българският народ из-
губи своя духовен отец,
българската държава изгу-
би своя стожер. Вярно е, че
по конституция църквата и
държавата са отделени. Но
исторически и духовно те
не могат да бъдат отделе-
ни. Как да отделим държа-
вата от нейните устои и
народа от неговата душа?
Патриарх Максим винаги е
носил в себе си любов към
Бога и любов към народа.
Защото ако не обичаш Бога,
как ще обичаш човека? И ако
не обичаш народа, как ще
служиш на Бога?

Българският патриарх
успя да преведе църквата
през коварни времена и я
опази. Опази единството й,
опази нейното достойн-
ство, съхрани нейната ця-
лост. През всичкото това
време амбициозни разколни-
ци, егоцентрични политици
и послушни магистрати го
наричаха какво ли не. Раз-
колниците го нарекоха раз-
колник, самозванците го
нарекоха самозванец, а до-
носниците го нарекоха до-
носник. Но патриарх Максим
беше и ще остане не патри-
арх беглец, а патриарх сто-
ик. Той никога не е бил пат-
риарх за себе си, остана
патриарх за църквата и
нейна съвест.

Имаше време, когато
обществото в отношение-
то си към него премина вся-
какви граници на благопри-
личие. За българските ме-
дии патриарх Максим не
съществуваше. Паисий Све-
тогорски казва, че монахът
е цар в скалите в морето,
не е уличен фенер. Искаха
да го видят като уличен
фенер, който може да бъде
строшен с два камъка. Но
този човек с такава бла-
гост, с такава доброта, без
една грозна дума, без никак-
ва суета и горделивост ус-
тоя на всичко. Оттук на-
татък отговорността на
архиереите е огромна. И
както обикновено става,
сега тепърва ще бъде оце-
нен патриарх Максим.

Автобуси с неизрядни спирачки и без технически преглед
са возили ученици по празниците за Деня на народните будителиВодачът

Деня на народните будители.
Служителите са съставили 37
акта и временно са спрели от
движение един от общо про-
верени 355 автобуса, превоз-
вали деца и ученици. Провер-
ките са част от разпоредените
от министъра на транспорта
Ивайло Московски мерки за
затягане на контрола над
всички автобуси, които се из-
ползват за превози на деца и
ученици.

При проверките шестима
водачи са санкционирани за
превозване на деца през
тъмната част на денонощието.
В единия от случаите децата
са били без придружители.

Установени са били и авто-
буси без преминат технически
преглед, както и с технически
неизправности като напукани
предни спирачни дискове и
спирачни маркучи, разкъсва-
ния на протектора на предна

Дядо Добри от Байлово, който в студ и пек смирено
проси лепта за църквата, скърби за Максим Български

гума, спукано предно стъкло и
огледало за обратно виждане.

Родителите и директорите
на училища могат да прове-
рят дали фирмата, с която се
организират пътуванията на
техните деца, е лицензирана
на страницата на Изпълнител-
на агенция “Автомобилна ад-
министрация”. Информацията
се обновява ежеседмично, на-
помнят от министерството на
транспорта.

БОРБАТА С КОРУПЦИЯТА ТРЯБВА ДА Е ОТ
ОБЩЕСТВЕН, НЕ ОТ КОТЕРИЕН ИНТЕРЕС

Стр. 16

Стр. 14

«‡ ‰ÓÔËÚ‚‡ÌÂÚÓ - ‚ÒË˜ÍË Í‡-
ÚË Ì‡ Ï‡Ò‡Ú‡, Á‡ ‰‡ ‡Á·ÂÂ
Ó·˘ÂÒÚ‚ÓÚÓ Í‡Í˙‚ ‚‡ÊÂÌ
‚˙ÔÓÒ Úˇ·‚‡ ‰‡ Â¯Ë.
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Снимка Мариета ТОМОВА
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продължение на часове
Висшият съдебен съвет не
можа да реши дали да на-
пише протестна деклара-
ция срещу изявленията на

Задължителен предмет
технологии и предприемаче-
ство се въвежда от следва-
щата учебна година за
учениците от I до VII клас.
Той ще замени избираемите
досега предмети домашен
бит и техника за децата от
началното училище и иконо-
мика за прогимназистите.
Това съобщи зам.-ми-
нистърът на образованието
Милена Дамянова вчера. Тя
обясни как ще се промени
съдържанието на предмета.
“Днес вече използваме
нови инструменти, нови
домакински уреди, говорим
за електронни магазини, за

Официалните власти в Скопие
продължават да търсят разговори
със София, след като България
официално обяви, че може да се
присъедини към Гърция и да бло-
кира европейската интеграция на
Македония заради “антибългарска-
та кампания”. Медиите обаче
продължават да отговарят на “ма-
чото на българизма” Божидар Ди-
митров, позовавайки се на аноним-
ни европейски дипломати, че с
ветото за Македония България иска
да отвлече вниманието от своите
проблеми.

Външният министър Никола По-
поски заяви, че Македония и Бълга-
рия са постигнали  определено
съгласие около тезата, че истори-
ята трябва да бъде оставена на ис-

Родителите на 38-годишният Р.В. завеждат
дело в Софийски административен съд срещу
министъра на здравеопазването, научи ДУМА
от Центъра за защита на правата в здравеоп-
завнето (ЦЗПЗ). В основата на иска е пре-
зумпцията, че държавата отговаря за вреди,
причинени на гражданите.
В началото на 2012 г., Р.В. подава заявление
за лечение в чужбина. Приложени са всички
необходими документи за издаване на разре-
шение за лечение в Германия по метод, който
не се прилага в България. По данни на някол-
ко водещи клиники в Европа и САЩ лечение-
то има 75% ефективност в такива случаи.
Съгласно Административно-процесуалния
кодекс от МЗ следва да изпратят документите
на НЗОК за издаване на формуляр S2. Вместо
това, след близо два месеца министърът на
здравеопазването издава изцяло незаконо-
съобразен отказ да разреши лечение в чужби-
на с мотив, че лечението не е с доказана
ефективност, поясняват от ЦЗПЗ. Поради
високата цена на предлаганото лечение роди-
телите на Р.В. не могат да си го позволят.
Няколко седмици по-късно болният е починал.
Това е седмото дело срещу здравен министър
през последните 3 години.

дравната минис-
търка Десислава
Атанасова предла-
га изпълнителните

Учениците вече
ще изучават технологии
и предприемачество

електронни плащания.
Имаме два нови стандарта.
Единият е “Инициативност и
предприемчивост”, а други-
ят е “Здраве, екология и
безопасност”, коментира
Дамянова. По думите й
нямало да се налага вече
да се учат децата как да
използват радиокасетофон,
как да използват електриче-
ско фенерче.
Според нея е немислимо
едно дете, което още на
две години започва и знае
как се пуска компютърът,
тепърва да го учим в първи
клас как да си пусне елект-
рическото фенерче.

Официално представяне на книгата “Белчо Белчев - държавник и гражданин на България”
събра много негови приятели и почитатели. Специален гост на тържеството беше

и съпругата на известния финансист. В предговора на книгата лидерът на БСП
Сергей Станишев подчертава, че Белчев е бил един от хората с най-голям авторитет

пред международните институции, както и в страната

ВСС отложи становище
за изказването на Цветанов

Членовете на съвета умуваха часове наред дали да напишат
протестна декларация срещу изявлението на вътрешния министър
приемането на становище за изказ-
ването на Цветаков за четвъртък. Ко-
мисия “Публична комуникация”, която
поиска да бъде въведена точката, я
оттегли след няколко часа, защото не
успя да прецизира текста с всички
предложения.

По време на дискусията мненията
за становището бяха разделени върху
това дали то да бъде принципно или
конкретно. ВСС се раздели отчетливо
на две лобита, като едното настоява
за спазване на разделението на вла-
стите и пряко споменава посегателст-
вото на вицепремиера срещу незави-
симостта на съдебната власт. В тази
група членове на ВСС влизат Калин
Калпакчиев, Камен Иванов, Галя Ге-
оргиева, Галина Карагьозова. От дру-

Шефът на НСлС Бойко Найденов ще изпълнява длъжността главен прокурор
до назначаването на наследник на Борис Велчев. Предишният главен проку-
рор се оттегли от поста си в края на 7-годишния си мандат, след като беше
назначен за конституционен съдия от президента. Найденов беше определен
от ВСС за временен главен прокурор с 14 гласа “за” срещу 6 за другия
предложен кандидат Галина Тонева от Върховната касационна прокуратура.
Найденов беше издигнат от петима от членовете на ВСС, сред които и предсе-
дателят на Върховния административен съд Георги Колев. Шефът на следстви-
ето е дал своето писмено съгласие, че е готов да заеме поста. Преди седмица
на Бойко Найденов беше гласувано доверие за втори мандат за шеф на
НСлС. Тогава той не даде ясен отговор дали би се кандидатирал и за главен
прокурор. Близо два часа членовете на ВСС спориха за това дали законът
дава право на следовател да изпълнява функциите на главен прокурор.

БОЙКО НАЙДЕНОВ СТАНА
ВРЕМЕННО ГЛАВЕН ПРОКУРОР

гата страна със скандални изказва-
ния застанаха Незабравка Стоева,
Юлияна Колева и още няколко чле-

нове на ВСС. Според тях позицията
на ВСС трябва да бъде принципна, да
не се споменава Цветан Цветанов.

В
вътрешния министър Цветан Цветанов
в интервюто му от неделя пред БНР.
Тогава Цветанов “нареди” на журна-
листите вместо да занимават ЕК със
случая “Марковска”, да искат комен-
тар от Брюксел за действията на
съдебните състави, оправдали подсъ-
димите по едно от делата САПАРД и
по корупционното дело срещу бившия
министър на отбраната Николай Цо-
нев.

След като членовете на съвета се
запознаха с интервютата, беше взето
решение на комисията по публични
комуникации да бъде даден един час,
в който да преразгледа първоначал-
ното си становище за декларацията.
В крайна сметка обаче ВСС отложи

Скопие търси „диалог” след заплахата за вето
ториците. И в отговор на комента-
рите на българския си колега Мла-
денов, че трябва да се променят
учебниците по история, предлага
съвместна комисия от историци и
експертна група за българските па-
метници в Македония, съобщи в.
“Дневник”, цитиран от БТА.

Македонските медии пишат, че
Николай Младенов отхвърлил по-
кана за посещение в Скопие. По
неофициална информация от
българското Външно обаче няма
официална покана за визита на
Младенов в Скопие.

Преговорите за членството на
Македония в НАТО и ЕС до момен-
та са блокирани от Гърция, която
не приема името на Македония.
Скопие обяви независимост през

1991 г. и веднага влезе в спор за
името с Гърция, чиято позиция е,
че Македония е името на нейна
северна провинция и не може да
има държава с подобно наимено-
вание.

Спокойният тон на българското
правителство по отношение на
провокации на Скопие, характерен
за целия мандат на ГЕРБ, бе нару-
шен напоследък. Премиерът Бори-
сов обяви, че България не е съглас-
на в името на Македония да има
географско понятие, а външният
министър заговори, че планира
“конструктивно настъпление” на
Балканите. Младенов обяви, че се
подготвя и доклад с “червените
линии” и принципи в отношенията
със съседните страни.

АГЕНЦИИТЕ ПО ЛЕКАРСТВАТА
И ПО ТРАНСПЛАНТАЦИИТЕ -
СЪС ЗАМ.-ДИРЕКТОРИ

Аида ПАНИКЯН ва длъжността “изпълните-
лен директор”, става ясно
от доклада на Атанасова с
предложението за измене-
ние на Устройствения пра-
вилник на Министерския
съвет. Предлага е зам.-
изпълнителните директори
да се назначават на тру-
дов договор от директори-
те на агенциите след
съгласуване със здравния
министър. Те ще могат да
заместват директора за не
повече от три месеца спо-
ред предложението.

“С проекта се изпълня-
ва политиката на прави-
телството за създаване на

добри организационни
механизми за работа на
органите на изпълнител-
ната власт. Проектът не е
свързан с европейското
право, поради което не се
налага изготвяне на
справка за съответствие с
него”, пише в доклада на
министърката. Според нея
приемането на постанов-
лението не е свързано с
разходване на допълни-
телни бюджетни средст-
ва и няма да окаже пряко
или косвено въздействие
върху държавния бюджет,
поради което не се нала-
га изготвяне на финансо-

ва обосновка. Проектът
предвижда след реда, на
който пише ред “изпълни-
телен директор 1” да се
добави ред “заместник из-
пълнителен директор 1”.
За Изпълнителната аген-
ция по лекарствата се
предлага на ред “дирек-
ция “Регистри, информа-
ция, контрол и развитие
на трансплантацията”
числото “21” да се заме-
ни с “20”, а за Изпълни-
телната агенция по ле-
карствата ред “дирекция
“Контрол на лекарствени-
те продукти” числото “37”
се заменя с “36”.

З
агенции по лекарствата и
по трансплантациите да
имат и зам.-директори.
Липсата на зам.-шефове
създава организационни
затруднения, когато дирек-
торът отсъства или длъж-
ността не е заета за изве-
стно време, тъй като няма
регулация, която да позво-
лява друг служител от
съответната администра-
ция временно да изпълня-

38-годишен починал след
отказ на здравен министър
за лечение в чужбина
Аида ОВАНЕС

Днес, 7.11., сряда, от 17.30 ч.
на ул.”Славянска” 6 се провежда редовна
сбирка с доклад на тема: “Представата за

Европа по време на Българското възраждане”.
Лектор: доцент Камен Михайлов
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Цитат на деняЦитат на деня

Ñëåä âèñîêîñêîðîñòíèÿ ïúò
îò Ïëîâäèâ Äÿíêîâ äà íàïðàâè
è êîñìîäðóì â Ñìîëÿí‘ Депутатът от левицата Димчо Михалевски иронизира

последните популистки идеи на финансовия министър

БСП отложи
със седмица
протеста си

В признак на
съпричастност
към кончината
на българския
патриарх
Максим БСП
отлага за 18
ноември
митинга, който
трябваше
да се проведе
в София тази
неделя

От левицата призовават на референдума да се
гласува с „да”, защото в противен случай е свършено
с българската енергетика

Снимка Мариета ТОМОВА

Павлета ДАВИДОВА

ойко Борисов най-сетне про-
зря, че има проблем, защото
предупреждението на ЕК, че
може да има нов междинен
доклад, е безпрецедентен не-
гативен знак към властта, за-
яви президентът на ПЕС и ли-
дер на БСП Сергей Станишев
в Ловеч. “Цветанов обяснява,
че България се е превърнала
в оазис за престъпността.
Само че той не е наблюдател
на ООН, а министър на вътреш-
ните работи”, коментира той.

Нужна е политическа про-
мяна, защото при тази власт
перспектива за хората и за
страната няма и не може да
има, подчерта Станишев, кой-
то даде в Ловеч старт на на-
ционалната кампания на БСП
за срещи с хората в цялата
страна. По думите това е ос-
новната цел на левицата на
изборите, която ще се бори да
спечелим доверието на граж-
даните.  Станишев изтъкна, че
разговорите с гражданите ще
са фокусирани върху основни-
те проблеми, които вълнуват
ежедневието им, свързани с
тежкото икономическо поло-

Депутатите, които подкрепи-
ха избора на съдия Венета Мар-
ковска за Конституционния съд,
ще бъдат привикани да дадат
обяснения за постъпката си, за-
яви вчера председателят на ПГ
на Коалиция за България Ангел
Найденов. Той бе категоричен,
че ръководството на партията и
бюрото са имали изрична пози-
ция единственият кандидат, кой-
то да бъде подкрепен от левите
депутати, да е номинацията на

“Атака” внесоха проекта си за декларация в Народното
събрание за осъждане на изявленията на лидера на ДПС
Ахмед Доган в Кърджали относно Балканската война. Това
съобщиха от пресцентъра на партията.  Атакистите заявиха, че
категорично ще се противопоставят и ще предприемат всички
необходими мерки за пресичане на всякакви опити за подмя-
на на историческата истина. В проектодекларацията си посоч-
ват, че в публично изказване на 4 ноември в Кърджали Ахмед
Доган е обявил Балканската война от 1912-1913 г. за “възро-
дителен процес” спрямо мюсюлманите и е оспорил освободи-
телния й характер. Доган, в качеството си на лидер на ДПС,
извърши акт, с който осъществи открито посегателство срещу
принципите, залегнали в Конституцията, и оспори териториал-
ната цялост на България, отричайки освободителния характер
на Балканската война, смятат от “Атака”. Те виждат в това
изявление поредния акт, с който ДПС открито демонстрира
своя етнически и верски характер.

Ще разпитват депутатите,
подкрепили Венета Марковска

„АТАКА” ВНЕСЕ ДЕКЛАРАЦИЯ
ЗА ОСЪЖДАНЕ НА
ИЗЯВЛЕНИЯТА НА ДОГАН

Павлета ГЕОРГИЕВА БСП Татяна Върбанова, която
обаче не получи достатъчно гла-
сове.

ДУМА припомня, че осем от
народните представители на
Коалиция за България гласува-
ха за Марковска, а изборът и
породи множество коментари и
съмнения около това дали е
подходяща за поста. Като тема
на заседанието на ръководство-
то на ПГ на левицата вчера беше
предвидено депутатите да аргу-
ментират позицията си и защо
са пренебрегнали решението на

ръководството на БСП.
Лидерът на БСП Сергей Ста-

нишев коментира и сигналите,
които идват от ЕК, че е възмож-
но да има нов междинен доклад.
В момента това е само преду-
предителен сигнал и призова да
се изчака и изборът на главен
прокурор. “Ако ЕК остане с впе-
чатление, че избирането за по-
ста е политически предопреде-
лено от управляващите и обла-
годетелства техни интереси, то-
гава може би ще има такъв до-
клад”, прогнозира той.

ЕК дала безпрецедентен
негативен знак към властта

Митингът срещу ГЕРБ и политиките,
които правителството провежда, който
БСП бе насрочило за 11 ноември, се
отлага със седмица заради смъртта на

българския патриарх Максим. “Няма да
проведем митинга тази неделя - неумест-
но е към скръбта на толкова много бълга-
ри. Не смятам, че политически протест
срещу сегашните управляващи трябва да
е близо до ритуалите, свързани с кончи-

ната на патриарх Максим”, обясни ли-
дерът на социалистите Сергей Станишев.
Той изрази дълбокото си съжаление от
кончината на негово светейшество.

“Днес е скръбен ден за всички
български граждани. Близо век и поло-
вина от съществуването на независима-
та Българска православна църква тя се
ръководи все от достойни хора. Сред
всички духовни будители на нашата
църква името на патриарх Максим се
откроява с особена яркост”, отбеляза
Станишев. Соцлидерът припомни, че
през 2008 и 2009 г. е работил тясно с
дядо Максим и Светия синод в тежък за
БПЦ и държавата момент. “След като бе
поставен край на разкола в българска-
та църква, имаше опасност той да бъде
узаконен от съда на Страсбург, след
като разколниците заведоха дело. Тога-
ва проявихме много ясна позиция,
твърдост и много голяма дипломатиче-
ска активност, да преодолеем този риск
за каузата да запазим единството на
БПЦ. Това постави край на разкола”,
добави той. Лидерът на БСП призова

медиите да спрат да спекулират кой ще
оглави църквата, за да изпратим патри-
арха по достоен начин.

“Патриарх Максим поведе Българ-
ската православна църква през ковар-
ни времена, опази нейното единство и
достойнство”, категорична бе Велисла-
ва Дърева, председател на Съвета по
вероизповедания към ИБ на БСП. Той
устоя на всичко, без никаква гордост,
без суета, без самолюбие, без егоизъм,
добави тя. По думите й патриархът е
показал какво е любов към Бога и към
народа. Съпричастност към смъртта на
патриарх Максим изказа и депутатът от
левицата Ангел Найденов.

От левицата ще работят за активно
участие на българите на референдума.
Найденов бе категоричен, че БСП ще
призовава симпатизантите си да гласуват
с “да” независимо от подменения въпрос.
“Ще гласуваме с “да” с разбирането, че
подкрепяме и изграждането на нова пло-
щадка в Белене. Всяко друго гласуване
обрича българската енергетика на про-
вал”, категоричен бе депутатът.

Снимка Мариета ТОМОВА

Б
жение, социалната криза, де-
градацията, липсата на пред-
видима държава.

На българите не им е до
смях, плаче им се от срива на
икономиката, от липсата на
каквато и да било перспекти-
ва за по-високи доходи, за по-
вече справедливост, за държа-
ва, която поставя в центъра
техния живот”, отбеляза Ста-
нишев. Тревогите на БСП се
припокриват до голяма степен
с тези на българите и даде
пример с бедността и липсата
на работа, уточни той.

В рамките на предстояща-
та кампания на срещите си с
хората БСП ще представи ал-
тернативата си за бюджета за
2013 г. и за развитието на
страната като цяло. “Трябва да
вдъхнем доверие и кураж на
хората. Нашата амбиция е да
начертаем път за излизане от
блатото, в което ГЕРБ вкара
България”, обясни Станишев.
Той беше категоричен, че
ГЕРБ няма как да скрият зло-
употребата с власт и липсата
на каквато и да било антикри-
зисна политика.
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О Б Я В Л Е Н И Е

по чл.25, ал.1 от ЗОС
№ 94-А-99/16.10.2012 г.

Община Своге на основание чл.205, ал.1 от Закона за
устройство на територията (ЗУТ), по реда на чл.25, ал.1 от
Закона за общинската собственост (ЗОС), уведомява
собствениците на имоти за предстоящото им отчуждаване
за задънена улица (тупик) ОК 72-77 в кв. 14 от Подробния
устройствен план (ПУП) - одобрен през 1982 г. Застроите-
лен и регулационен план (ЗРП) на мах. “Калугерица”, с.
Владо Тричков от ОНС-София.

На основание чл.205, ал.1, т.1 вр. с чл.206, ал.1 и ал.2
от ЗУТ, респ. чл.21, ал.7 от Закона за общинската собст-
веност (ЗОС) и не постъпили писменни искания по чл.134,
ал.2, т.1 от ЗУТ за изменение на подробния план, се от-
чуждават части от имоти пл.№№ 827, 820 и 819, попадащи
в трасето на улица-тупик с ОК 72-77 по одобрения със
ЗРП (ПУП) Кадастрален план (КП) на мах. “Калугерица”, с.
Владо Тричков, както следва:

 част от имот пл. № 827 в кв. 14 по ПУП на мах.
“Калугерица” с площ, измерена графично от ПУП, от 86,00
(осемдесет и шест) кв.м, собственост на ВАСИЛ ЦВЕТКОВ
СТОЕВ, с размер на дължимото обезщетение 808.00 лв.
(осемстотин и осем лева);

 част от имот пл. № 820 в кв. 14 по ПУП на мах.
“Калугерица” с площ, измерена графично от ПУП, от 2,00
кв.м, собственост на ВАСИЛ КРЪСТЕВ ВАСИЛЕВ, с раз-
мер на дължимото обезщетение 19,00 лв. (деветнайсет
лв.);

 част от имот пл.№ 819 в кв. 14 по ПУП на мах.
“Калугерица” с площ, измерена графично от ПУП, от 62,00
кв.м, собственост на наследници на ГЕОРГИ АТАНАСОВ
ТАКЕВ, с размер на дължимото обезщетение 583,00 лв.
(петстотин осемдесет и три лева).

След изтичне на едномесечния срок от публикуването
на настоящото Обявление, на основание чл.25, ал.2 от
ЗОС, ще бъде издадена Заповед за отчуждаване.

Инж. ЖОРО ЦВЕТКОВ /п/ не се чете
КМЕТ НА ОБЩИНАТА

СЪГЛАСУВАЛ: /п/ не се чете
    Миглена Янакиева

Директор дирекция “ПАО”

О Б Я В Л Е Н И Е

по чл.25, ал.1 от ЗОС
№ 94-В-75/16.10.2012 г.

Община Своге на основание чл.205, ал.1 от Закона за
устройство на територията (ЗУТ), по реда на чл.25, ал.1 от
Закона за общинската собственост (ЗОС), уведомява собст-
вениците на имоти за предстоящото им отчуждаване на
улица с ОК 33а-33б-33в-44-45 между кв.кв. 4 и 5 от Подроб-
ния устройствен план (ПУП) - одобрен през 1982 г. Застро-
ителен и регулационен план (ЗРП) на мах. “Калугерица”, с.
Владо Тричков от ОНС-София.

На основание чл.205, ал.1, т.1 вр. с чл.206, ал.1 и ал.2
от ЗУТ, респ. чл.21, ал.7 от Закона за общинската собстве-
ност (ЗОС) и не постъпили писменни искания по чл.134,
ал.2, т.1 от ЗУТ за изменение на подробния план, се отчуж-
дават части от имоти пл.№№ 771, 789, 787 и 786, попадащи
в трасето на улица с ОК 33а-33б-33в-44-45 по одобрения със
ЗРП (ПУП) Кадастрален план (КП) на мах. “Калугерица”, с.
Владо Тричков, както следва:

 част от имот пл. № 771 в кв.4 по ПУП на мах. “Калу-
герица” с площ, измерена графично от ПУП, от 190,00 (сто
и деветдесет) кв.м, собственост на ЛИЛЯНА ИГНАТОВА
ЛЮБЕНОВА И ЕЛЕНА ВЕНКОВА, с размер на дължимото
обезщетение 1786.00 лв. (хиляда седемстотин осемдесет и
шест лева);

 част от имот пл. № 789 в кв.5 по ПУП на мах. “Калу-
герица” с площ, измерена графично от ПУП, от 130,00 кв.м,
собственост на ВЛАДИМИР ИЛИЕВ ГОЛАБЧЕВ, с размер на
дължимото обезщетение 1222,00 лв. (хиляда двеста дваде-
сет и два лева);

 част от имот пл. № 787 в кв.5 по ПУП на мах. “Калу-
герица” с площ, измерена графично от ПУП, от 126,00 кв.м,
собственост на СОКОЛ АЛЕКСИЕВ ВАСИЛЕВ и КЪНЬО
ДИМИТРОВ КОСТАДИНОВ, с размер на дължимото обезще-
тение 1184,00 лв. (хиляда сто осемдесет и четири лева).

 част от имот пл. № 786 в кв.5 по ПУП на мах. “Калу-
герица” с площ, измерена графично от ПУП, от 110,00 кв.м,
собственост на МАРГАРИТА И ЕЛЕНА БОРИСОВИ ПАТЛО-
ВИ, с размер на дължимото обезщетение 1034,00 лв. (хиля-
да тридесет и четири лева).

След изтичне на едномесечния срок от публикуването
на настоящото Обявление, на основание чл.25, ал.2 от ЗОС,
ще бъде издадена Заповед за отчуждаване.

Инж. ЖОРО ЦВЕТКОВ /п/ не се чете
КМЕТ НА ОБЩИНАТА

СЪГЛАСУВАЛ: /п/ не се чете
    Миглена Янакиева

Директор дирекция “ПАО”

бщинският съветник
Жельо Бойчев е
внесъл питане до сто-
личния кмет Йордан-
ка Фандъкова за

БСП иска обяснение от
Фандъкова за нарушенията
в обществените поръчки
Кой ще поеме отговорност за пропуските,
пита червеният общински съветник Жельо Бойчев

О
Деси ВЕЛЕВА

констатираните нарушения и
пропуски във възлагането и
провеждането на обществени
поръчки от Стличната община.
Те бяха установени от Сметна-
та палата преди около 10 дни.
Тогава стана ясно, че община-
та е допуснала нарушения при
откриването и провеждането на

69 на сто от проверените про-
цедури по възлагане на на
поръчките.

Жельо Бойчев пита кои
длъжностни лица от админист-
рацията са отговорни за нару-
шенията и каква отговорност
ще понесат. Той иска да знае и
какви мерки ще предприеме
Фандъкова за изпълнение на
препоръките от одитния доклад.

От Сметната палата са про-
верили общо 33  процедури.
Една от тях е за охрана на
обекти на общината и при нея
е установено, че са извършени

плащания към изпълнители по
договори с изтекъл срок на
действие. Предварителният
контрол не е бил ефективен и
контролните дейности не са по-
стигнали целта си да миними-
зират риска от незаконосъоб-
разно възлагане на процедура-
та, припомня в питането си
Бойчев. Той цитира и наруше-
ние в конкурс за транспортен
достъп до спортна зала на бул.
“Асен Йорданов”, като строител-
ството е с прогнозна стойност
1,5 млн. лв. В нарушение е
извършен и изборът на

изпълнител на малки общест-
вени поръчки за ремонти на
социални заведения и за след-
гаранционна поддръжка на ав-
томатизираните системи за уп-
равление на административно-
то обслужване на чакащи кли-
енти в СО. Пропуски са устано-
вени и при поръчката за раз-
работване на задание за уп-
равление на отпадъците.

Бойчев иска да знае какви
са причините за пропуските за
всяка една от посочените от
него процедури от 1 януари
2010 г. до 30 септември 2011 г.

Ресторант “Мелницата”,
който се намира на централ-
ния плаж в Созопол, изгоря
напълно в понеделник през
нощта. Част от ресторанта,
който наподобява вятърна
мелница, се намира в сгра-
дата на БЧК в града. Огънят
е тръгнал около 3 ч. през
нощта. В потушаването му са
участвали два противопо-
жарни автомобила и осем ог-
неборци, въпреки това сгра-
дата е изгоряла напълно. Тя
е собственост на община -
Созопол, като е била отда-
дена под наем на 53-годи-
шен мъж от града. Причини-
те за инцидента, както и
стойността на нанесените
щети все още не са ясни.

ИЗГОРЯ
„МЕЛНИЦАТА”
В СОЗОПОЛ

Хиляди млади българи излязоха по софийските улици, за да протестират срещу
управлението на Бойко Борисов и политическото статукво в страната. Те обградиха

парламента и скандираха ”Долу ГЕРБ”. Протестиращите поискаха смяна на “45+23”-
годишното статукво и политически модел. Много от тях носeха маски на “Анонимните”
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58-годишен български
гражданин е транспорти-
ран в благоевградската
болница вчера сутрин
след лечение в Гърция,
съобщи директорът на
лечебното заведение в
областния център д-р
Красимир Михайлов. Ма-
риус Александров е пре-
карал два месеца в
гръцка болница, след
като е претърпял катаст-
рофа в южната ни съсед-
ка. По предварителна ин-
формация за българския
пациент не са положени
необходимите грижи, за
да бъде успешно излеку-
ван. Прави впечатление,

„Градски транспорт” в
Пловдив оттегли част от
колите си заради дългове на
превозвача. Това се наложило,
след като съдия-изпълнител е
започнал да ги описва заради
необслужени вноски по лизин-
га. 1,5 млн. лв. са просрочени-
те кредити, заради които се
изземват принудително 52
рейса на фирма “Транс сити”.
До момента с тези автобуси
се обслужваха линиите на
“Градски транспорт”. Сега
превозвачът остава само
с 50 коли. Няма да можем
да изпълняваме заложения
пробег, призна собственикът
на фирма “Градски транспорт”
Ангел Батаклиев и допълни,
че не може да се бори с
жестоката общинска машина.
Междувременно стана ясно,
че вече има изготвен график
за покриване на линиите от
останалите превозвачи. “Ние
не сме на мнение, че ще

Пловдив остана без част
от градския си транспорт

възстановим на 100% всички
линии, по-скоро ще коригира-
ме транспортната схема, тъй
като в момента наблюдаваме
преоразмеряване - повече
автобуси и повече линии,
отколкото са необходими
за града, но по същия начин
имаме зони, които не са
обхванати от транспорт, което
е една аномалия за града”,
посочи кметът на Пловдив
Иван Тотев. Ако се стигне
до нов конкурс, транспортната
схема ще бъде напълно проме-
нена, каза Тотев. Той не скри
намерението на общината
договорът с дружеството да
се прекрати предсрочно. “Но
ако нямаме никакво изпълне-
ние, тогава вече можем да
имаме обстоятелство да пре-
кратим договора веднага, без
да чакаме неизпълнение, тъй
като договорът позволява и
такова прекратяване”, посо-
чи градоначалникът.

ТРИ ДНИ НЯМА ДА
ЗАРЕЖДАТ КАРТИ ЗА
ТРАНСПОРТ В СОФИЯ

Н

ПОРЕДЕН НЕДОЛЕКУВАН
БЪЛГАРИН ВЪРНАХА
ОТ ГЪРЦИЯ

че това е четвъртият слу-
чай за тази година, в кой-
то български гражданин
се транспортира от
Гърция в благоевградска-
та болница, в немного до-
бро здраве, коментира д-
р Михайлов. След катаст-
рофата Мариус Алексан-
дров е бил със счупена
лява ръка, травма на та-
зобедрената става и ко-
моцио. Към момента счуп-
ванията са зараснали, без
разместване. Предстои да
бъде проведено 7-дневно
лечение в отделението по
Рехалибитация и физио-
терапия. 58-годишният
мъж е от Габрово.

сцентъра на Столична община
вчера. Причината е обновяване на
софтуера на автоматизираната сис-
тема за таксуване на пътници, което
се прави с цел по-бързото им обслужва-
не. От “Център за градска мобилност” уве-
домяват желаещите да заредят своята карта за пъту-
ване или да си издадат нова такава, да направят това
до 9 ноември или след 13 ноември. Гражданите, които
използват карти за пътуване със срок на валидност до
10, 11 или 12 ноември, могат да заредят своите карти
за следващ период и преди изтичането на текущия.

а 10, 11 и 12 ноември в столицата
няма да се издават и зареждат
електронни карти за пътува-
не, предупредиха от пре-



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

5 СРЯДА 7 НОЕМВРИ 2012

In memoriam

Oтиде си
патриарх
Максим
Той бе начело на Българската православна църква
41 години и я преведе през бурните обществени
процеси на последните десетилетия

Н
а 98-годишна въз-
раст след дълго бо-
ледуване почина
българският патри-
арх Максим. “Бог да

ветовните агенции
коментираха вчера
кончината на бъл-
гарския патриарх.

От името на духовенството и
верните на католическата цър-
ква в България изразявам
дълбоко и искрено съболезно-
вание по повод блажената кон-
чина на предстоятеля на
Българската православна цър-
ква, Светейшия патриарх Мак-
сим. Това казва в съболезнова-
телно писмо до Светия синод
председателят на Епископска-
та конференция на католичес-
ката църква в България, апос-
толически екзарх Христо Прой-
ков. “Ваши Високопреосвещен-
ства, присъединени към вашата
скръб, молитвено просим от
Бога упокоение за душата му.”

Десетки пловдивчани
запалиха свещи в храма
“Св. Марина” в памет на

починалия български патриарх

приеме и помилва душата на
нашия многообичан и много-
уважаван първойерарх Него-
во Светейшество Българския
патриарх Максим. Нека по мо-
литвеното застъпничество на
Пресветата Пречиста Дева
Богородица и по безмерната
милост Божия името на
Българския патриарх и Софий-
ски митрополит Максим бъде
записано в книгата на живо-
та!”

Този текст бе публикуван
вчера сутринта на сайта на
Светия синод на Българската
православна църква. Камба-
ните на патриаршеската кате-
драла “Св. Александър Невски”
и камбаните в цяла София и
цяла България биеха траурно,
а от камбанарията на “Св.
Александър Невски” се вееше
дълъг траурен флаг в памет на
Негово Светейшество. Във фо-
айето на Синодната палата в
София бе отворена специал-
на книга за съболезнования.

България осъмна с вестта,
че малко преди 4 часа на
разсъмване е починал патри-
архът на Българската право-
славна църква Максим
Български.

98-годишният патриарх бе
приет в болница преди пове-
че от месец, а информацията
за здравословното му състоя-
ние бе твърде противоречива
до последно. От Правителст-
вена болница отказваха све-
дения за състоянието на пат-
риарх Максим, но беше изве-
стно, че е настанен там пора-

ди “напредналата възраст” и
редицата заболявания, от ко-
ито страдаше.

Патриарх Максим е роден
на 29 октомври 1914 г. в село
Орешак, Троянско, с граждан-
ското име Марин Найденов
Минков. Завършил е Софий-
ската духовна семинария през
1935 г. През 1938 г. постъпва
в Богословския факултет на
Софийския университет “Св.
Климент Охридски”. През де-
кември 1941 г. в параклиса на
Богословския факултет става
монах с името Максим.

На 4 юли 1971 г. бе избран
от Светия синод за патриарх
на БПЦ с 98 гласа “за” от 101
гласували. Според устава на
БПЦ патриархът е едновре-
менно и Софийски митропо-
лит.

41 години Максим бе на-
чело на Българската право-
славна църква както по вре-
мето на късния социализъм,
така и в годините след 10
ноември, когато бурни обще-
ствени процеси се опитваха
“да очистят” църквата от слу-
гите на предишния режим.
“Бунтът” на клирици и миряни
срещу синода на Максим
завърши безславно, а патри-
архът успя да успокои инсти-
туцията. Той дори направи
“отстъпление” от традицион-
ния за православието анти-
икуменизъм и се прие в поко-
ите си папа Йоан-Павел Вто-
ри, когато главата на Римока-
толическата църква дойде у
нас през 2002 г.

С отварянето на досиетата
на сътрудниците на ДС сред
висшия клир Максим запази
мълчание и не взе отношение
дори когато се разбра, че само

трима от днешните митрополи-
ти не са били агенти на ДС, а
останалите по едно или друго
време са сътрудничили на
службите. Въпреки предполо-
женията, че Максим е бил
свързан с ДС, негово досие не
бе извадено от архивите.

За 90-ия рожден ден на
патриарх Максим през 2004
г. президентът Георги Първа-
нов му връчи орден “Стара
планина” - първа степен. От-
личието му беше присъдено
за големи заслуги в духовния
живот на българския народ,
за мъдрото управление на
делата на БПЦ и за 90 годи-
ни от рождението му.

КАТОЛИЧЕСКАТА
ЦЪРКВА ПОДНЕСЕ
СЪБОЛЕЗНОВАНИЯ
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ветият синод на
Българската право-
славна църква ще се
събере на спешноС

СВЕТИЯТ СИНОД ЩЕ ПОСОЧИ
НАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ НА БПЦ

заседание, за да изпълни
изискванията в устава на
БПЦ. От Синода заявиха,
че на заседанието трябва
да бъдат определени “всич-
ки стъпки за изпращането
и погребението на патри-
арх Максим”.

След кончината на не-
гово светейшество най-
старшият член на намале-
ния състав на Светия си-
нод - Великотърновският
митрополит Григорий, в се-
демдневен срок трябва да
ръководи БПЦ и заедно със
Синода да избере намест-
ник-председател на
църквата. Обясненията са
на Емил Велинов, директор
на Дирекцията по вероиз-
поведанията при МС, в ко-
ментар какво предстои в
БПЦ след кончината на
българския патриарх.

Митрополитът, избран
за наместник-председател
на БПЦ, в рамките на три
месеца трябва да органи-
зира избора на нов българ-
ски патриарх, обясни Вели-
нов. Решение за поклоне-
нието и опелото на патри-
арх Максим ще вземе Све-
тият синод на БПЦ, откъде-
то ще бъдат изпратени

покани до поместните пра-
вославни църкви.

“Погребението на пре-
дишния патриарх беше
преди много години и ня-
кой едва ли си спомня как
протича такова погребе-
ние”, каза Тивериополски-
ят епископ Тихон, предсе-
дател на църковното насто-
ятелство на патриаршеска-
та катедрала “Св. Алек-
сандър Невски”. Рано или
късно ще трябва да бъдат
освободени от Правителст-
вена болница тленните
останки на патриарха и по-
ложени в ковчег. Тогава
ковчегът трябва да бъде
отнесен в храма “Св. Ал.
Невски”.

Новият патриарх тряб-
ва да е не по-млад от 50
години и най-малко пет
години да е бил митропо-
лит. Светият Синод трябва
да представи на избирате-
лите трима кандидати и
измежду тях Църковният
събор ще избира бъдещия
патриарх, обясни епископ
Тихон.

Кой ще е следващият
патриарх се очаква да
стане известно в начало-
то на март 2013 г., обясни
богословът проф. Иван
Желев, бивш председа-
тел на Комисията по ве-
роизповедания.

Според него предстои
състав от четирима стар-
ши митрополити да свика
съвещание на Светия си-
нод, на което да бъда из-
бран заместник на почи-
налия патриарх, който да
поеме управлението на
БПЦ до избора на нов па-
триарх.

“По новия устав в чети-
римесечен срок трябва да
бъде избран новият пат-
риарх на България. Тъй

като началото на поста
другата година е в среда-
та на март, вероятно в
самото начало на месеца
ще бъде направен този
избор, а веднага с избора
става и канонизация”,
обясни проф. Желев.

Световните агенции:
ПАТРИАРХ МАКСИМ ЗАПАЗИ
ЕДИНСТВОТО НА ЦЪРКВАТА

С
“Франс прес” отбелязва,
че патриарх Максим пове-
че от 40 години е бил на-
чело на БПЦ. Той е най-
дълго управлявалият пат-
риарх сред останалите
духовни водачи на право-
славни църкви. Избран

през 1971 г., беловласият
архиерей оцеля при опи-
тите да бъде свален след
колапса на тоталитаризма,
пише “Франс прес” и
подчертава, че той в край-
на сметка е успял да запа-
зи единството на БПЦ, към

която спадат 80 на сто от
7,4 милионното население
на България.

За ИТАР-ТАСС кончи-
ната на патриарх Максим
беше сред водещите но-
вини в тяхната новинарска
лента, непосредствено
след информациите за
президентските избори в
САЩ. Руската държавна
агенция припомня, че Мак-
сим навърши 98 години на
29 октомври. На тази дата
в храма “Св. Александър
Невски” беше отслужена
литургия и благодарствен
молебен за неговото здра-
ве. По това време той се
намираше в болницата и
само помоли да му доне-
сат чудотворната икона на
Богородица “Достойно
есть”, за да се помоли
пред нея, преди да бъде
отнесена в главната кате-
драла на страната, пише
ИТАР-ТАСС.

Руската православна
църква изрази своите
съболезнования във връз-
ка със смъртта на българ-
ския патриарх, предава
РИА “Новости”.

“Асошиейтед прес”
съобщава, че патриарх
Максим е починал след
продължително боледува-

не и престой в бившата
правителствена болница.

Новината за смъртта на
Максим вълнува и нашите
православни съседи. Аген-
ция “Танюг”, позовавайки
се на кореспонденцията на
“Ройтерс” в София, пише,
че патриархът през по-
следните няколко седмици
е бил на лечение в болни-
ца. “Патриарх Максим не
се появяваше често в пуб-
личното пространство, но
се смяташе за влиятелна
фигура, с консервативно
разбиране. На него се при-
писват заслугите за укреп-
ването на религията след
падането на комунизма,
възстановяването на де-
сетки манастири и църкви
в България”, се казва в
съобщението.

“Ройтерс” припомня, че
БПЦ има над 1000 години
история. “Тя е преживяла
петвековното османско
робство и комунистическия
режим. Светият синод ще
се събере, за да организи-
ра погребението на патри-
арха и да посочи времен-
но наследник на Максим
до свикването на Великия
народен събор до 4 месе-
ца”, завършва кореспон-
денцията от София.
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До края на седмицата Държавната

комисия за енергийно и водно регули-
ране (ДКЕВР) ще отговори на изпрате-
ни от Европейската комисия (ЕК) въпро-
си за начина и причините за въвежда-
нето на цени за достъп до мрежата за
производителите на енергия от възоб-
новяеми енергийни източници (ВЕИ).
Това съобщи председателят на ДКЕВР
Ангел Семерджиев вчера.

Запитването на ЕК е под формата
на въпросник и Семерджиев изрази
увереност, че с дадените от ДКЕВР от-
говори Брюксел ще разбере необходи-
мостта от налагането на цени за достъп
до мрежата. Ако в отговорите не се
съдържа конфиденциална информация,
те ще се публикуват, за да се запознае
и обществеността с тях, обеща предсе-
дателят на ДКЕВР. Той за пореден път
подчерта, че ако не бяха въведени
цени за достъп, тежестта от по-високи-
те разходи за зелена енергия трябва-
ше да бъдат поети от потребителите.

ДКЕВР отговаря на въпроси
на ЕК за такса „достъп”

Документацията за трасето
на газопровода “Набуко” на
българска територия, свързана
с оценка на въздействието
върху околната среда (ОВОС),
е официално предадена за
одобрение в Министерството
на околната среда и водите.

Това се казва в прессъобще-
ние, разпространено от “Набуко
Газ Пайплайн България ЕООД”.

“Набуко” започна процеду-
рата за одобрение на ОВОС
за трасето от 422 км на тери-
торията на България, се казва
в съобщението. Документация-
та е внесена в ресорното ми-
нистерство на 31 октомври.

По-рано “Набуко” обяви

Екооценката на „Набуко” за България е готоваЕкооценката на „Набуко” за България е готоваЕкооценката на „Набуко” за България е готоваЕкооценката на „Набуко” за България е готоваЕкооценката на „Набуко” за България е готова
приключването на процедура-
та по одобрение на ОВОС за
трасето на тръбопровода на
унгарска територия, с което
получи последните 4 разреши-
телни през юни, се припомня в
информацията.

Освен че опосредства ди-
версификацията на доставките
на енергийни ресурси и свобо-
дата на избор за българските
потребители, газопроводът ще
създаде и стотици работни ме-
ста в България, ще донесе 1
млрд. евро в инвестиции и
данъци и ще създаде нови биз-
нес възможности.

“Набуко” (представляван в
България от “Набуко Газ Пайп-

лайн България ЕООД”) след кон-
султации ще включи всички бе-
лежки на българските власти,
произтичащи от официалния
преглед на доклада, пише на
страницата на компанията.

Оттам припомнят, че след-
ващата стъпка е предоставяне-
то на обществен достъп до до-
клада и провеждането на кон-
султации по самото трасе, след
което документацията ще бъде
върната на властите за окон-
чателно одобрение.

“Набуко” цели да транспор-
тира газ от Каспийския регион
и Близкия изток до над 500
млн. потенциални потребители
в Европа.

Брюксел ще разбере
необходимостта от
налагането на такива
цени, категоричен е
Ангел Семерджиев

Цените за достъп, постановени в
средата на септември, са временни и
са изготвени на база прогнозата на
ДКЕВР, обясни още веднъж Семерд-
жиев. По думите му трябва да минат

поне шест месеца от налагането на
цените за достъп, за да бъдат опреде-
лени постоянни цени, изчислени на
база на реалните разходи за тези
мощности.

Няма друг фактор, който може да пре-
дизвика поскъпване на тока, освен при-
съединените фотоволтаични мощности,
посочи Ангел Семерджиев. Факторът
пък, който може да доведе до пониже-
ние на цената на електроенергията, е
очакваното намаление на цената на
природния газ от външните доставчици,
отбеляза председателят на ДКЕВР.

С поевтиняването на газа ще се на-
мали и добавката за “кафява енергия”
- произведената от топлофикациите по
комбиниран способ, която също се из-
купува по преференциални цени.

В отговор на въпрос защо не се
въведат цени за достъп и за топлофи-
кационните дружества, след като и те
продават енергия по преференциални
цени, Семерджиев каза, че производ-
ството на високоефективна електрое-
нергия е разписано в закона и нейното
изкупуване е задължително. Това про-
изводство е отчетено като разход,
единствено фотоволтаичните мощнос-
ти са неочаквани и по думите му “не-
желани” в такъв голям размер, обясни
председателят на ДКЕВР. Той добави,
че заради производството на скъпата
слънчева енергия се налага да бъдат
спирани конвенционални мощности,
които произвеждат много по-евтина
електроенергия и това вече е признак
за проблем в системата.

Един от последните световни
конкурси за вкусови данни на вод-
ките в различните страни опреде-
ли българска водка за по-добра от
финландските и датските. The
Spirits Masters, авторитетен ежего-
ден конкурс, организиран от спе-
циализираното списание The Spirits
Business присъди най-високата
възможна заслуга на водка Flirt -
Master сред водките за 2012 г. С

Заради топлата есен
българите се справят по-
добре с изплащането на
задълженията си през
септември, заяви за Дарик
Райна Тодорова, предсе-
дател на Асоциацията на
колекторските къщи. Оттам
очакват и през октомври
нетипичната тенденция да
се запази, тъй като много
хора са успели да запазят
временната си работа в
строителството и да пога-
сят натрупаните от тях
задължения.

Според Тодорова за
коледно-новогодишните
празници българите ще
изхарчат около една
допълнителна заплата,
но основната тежест на
харчовете ще падне през
януари.

Приоритетите на
българите не се проме-
нят, смята Тодорова. По
думите й сметките, които
традиционно хората ба-
вят, са към компаниите за
комунални услуги - основ-
но тези за вода и парно и
не толкова тези за ток по-
ради възможността елек-
трозахранването да бъде
спряно, ако длъжникът не

Малките и средни предприятия да вна-
сят ДДС, когато получат парите за доста-
вените от тях стоки или услуги. За това
настояват финансовите консултанти от “Мо-
ите пари” и Асоциацията на специализира-
ните счетоводни предприятия, които започ-
ват съвместната инициатива “Справедлив
ДДС”, съобщи Дарик. Тази възможност е
дадена в европейска директива, която вече
се прилага в няколко европейски страни
като Румъния, Унгария и Словения. Експер-
тите се надяват предложението им да може
да влезе в сила от началото на 2014 г.
Според Деян Василев от “Моите пари” това
ще подпомогне касовите потоци на микро,
малките и средните предприятия, които
представляват гръбнака на икономиката ни.

“В момента всяка фирма, която произ-
вежда стоки или услуги, при фактуриране
начислява ДДС. Например издава се фак-
тура на стойност 100 лева, добавя се 20

Справяме се по-добре
с плащането на
сметките заради
топлата есен

се разплати в определен
период. С по-висок при-
оритет са задълженията
за банковите продукти, а
в дъното са задължения-
та към кабелните опера-
тори и телекомите.

При месечни вноски
от порядъка на 100 до 220
лева задълженията се
обслужват относително
добре, а над тази грани-
ца стават проблематични
за домакинствата, обясни
Тодорова. По думите й на
задължения под 100 лева
пък хората като че ли не
гледат сериозно и напри-
мер, ако сметката за вода
е 15 лева, чакат да се на-
трупат няколко фактури,
за да ги платят.

Практиката показва, че
декември е много добър
месец за изплащане на
задълженията на българи-
те, противно на очаквания-
та, че хората харчат пари
за подаръци и почивки.
Според експерта това е
свързано с манталитета -
да се стремим да започнем
на чисто новата година.

Профилът на длъжни-
ка се запазва - мъж меж-
ду 35 и 45 години.

тази висока позиция Flirt измести
дългогодишни световни лидери
като Finlandia Platinum и Danzka
Vodka.

Водките в конкурса The Spirits
Masters 2012 бяха селектирани и
оценявани от международно жури,
състоящо се от професионалисти
в бранша - дестилъри, журналис-
ти, пишещи ревюта за алкохолни
продукти, бармани в престижни

хотели и търговци, които отгова-
рят за спиртните напитки в големи
търговски вериги. Дегустациите се
проведоха в Лондон “на сляпо” -
така, че никой да не знае какво
опитва и не може да се повлияе
от популярността и историята на
съответния бранд.

Водка FLIRT взе и втора награ-
да от The Spirits Masters - златен
медал в категорията “Дизайн и опа-
ковка”. Визията на нашата водка бе
оценена по-високо от тези на
Danzka Vodka и дори току-що лан-
сираната луксозна Finlandia
Platinum, които трябваше да се за-
доволят със среброто от конкурса.

Българска водка надмина
световни марки в класация
Българска водка надмина
световни марки в класация
Българска водка надмина
световни марки в класация
Българска водка надмина
световни марки в класация
Българска водка надмина
световни марки в класация

Настояват малки фирми да внасят
ДДС, когато си получат парите

процента ДДС и така фактурата става 120
лв. фирмата е длъжна следващия месец
тези 20 лева ДДС да ги внесе в хазната.
Какво се получава много често обаче -
фирмата реално не е получила плащане
по издадените фактури, а е длъжна в този
срок да внесе това ДДС, тъй като иначе
би претърпяла финансови санкции и нака-
зателни лихви и глоби. И реално това,
което става в тези тежка ситуацията, в която
има голяма междуфирмена задлъжнялост,
има недостиг на ликвидни средства, фир-
мите и особено малките и средни пред-
приятия са принудени временно да фи-
нансират държавния бюджет от оборотния
си капитал, докато си получат плащания-
та по фактурите”, каза Василев. Мадлен
Леви от Асоциацията на специализирани-
те счетоводни предприятия е категорич-
на, че промяната няма да се отрази върху
събираемостта в държавната хазна.
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редставеният проект
на държавния бюджет
за 2013 г. поставя
много повече въпро-
си, отколкото дава

Минасян: Бюджет‘2013 борави
с числа, без да отчита фактори
Спорен е и механизмът на приемане на решения от правителството, твърди експертът

П
начина, по който тя беше пред-
ставена в обществото.

“Данъчното облагане на ли-
хвите от депозитите има своята
икономическа логика, но пред-
ложението беше изненадващо и
неочаквано, а мигновено се прие
от Министерския съвет. Сякаш се
намираме във военно обкръже-
ние и в ситуация на надиграва-
не. Въпросът, който виси във
въздуха, е за механизма на при-
емане на решения. Моята лична
преценка въз основа на наблю-
денията ми е, че нито един от
мнозинството не е наясно с ико-
номическата проблематика”, от-
беляза проф. Минасян.

“Не е ясно дали и доколко
средствата от новия данък са
действително необходими на

бюджета. Правителството моти-
вира данъка със стремежа да се
увеличи материалния принос в
държавния бюджет на богатата
прослойка. Истински богатите не
държат пари в търговските бан-
ки и нещо повече - те ползват
активно кредити и са длъжници,
получаващи необлагаеми диви-
денти”, отбелязва той. Според
него, ако правителството е узря-
ло за по-сериозно облагане на
богатите, то може да върне про-
гресивното данъчно облагане и
да се откаже от плоския данък.

Проф. Минасян отбеляза, че
през периода 2011-2012 г.
България бе една от трите стра-
ни в ЕС, заедно с Дания и Шве-
ция, които изпълниха Маастрих-
ските критерии за членство в

еврозоната. “Гражданите на нито
една от другите държави-член-
ки не са пожелали да дойдат да
живеят у нас, докато интересът

отговори, заяви проф. Гарабед
Минасян от Института за иконо-
мически изследвания при БАН,
предаде репортер на БГНЕС.

“Тръгва се по пътя на техно-
кратското комбиниране на чис-
ла без осъзнаване на движещи-
те се сили на икономическия
прогрес и без опит за формули-
ране и възприемане на адекват-
на макроикономическа полити-
ка”, коментира още той. Проф.
Минасян критикува идеята за
въвеждане на данък върху лих-
вите от депозитите на българ-
ските граждани и по-специално

на наши сънародници да се пре-
селят в “лошо управляваните
страни” от еврозоната не секва”,
добави той.

След паралелна проверка на
Евростат и Националния статисти-
чески институт (НСИ) относно броя
на българските граждани, пътува-
ли в страната и чужбина през 2011
г., се оказа, че българинът харчи
средно не по 2100, а по 780 евро
за туризъм.
Наблюдението на туристическите
пътувания и разходи за туризъм
на населението е организирано
като тримесечно съгласно Дирек-
тива 97/56 ЕК за събиране на

т началото на ноември порталът за елек-
тронни услуги на НАП стана по-сигурен за
своите клиенти, след като на сървъра му
беше инсталиран нов сертификат с разши-
рена валидация, съобщиха от агенцията.

НАП засили сигурността на е-услугите
тронен подпис, така и без, стават общо 45. От
началото на ноември гражданите и фирмите,
които притежават квалифициран електронен
подпис, могат да подават заявление за реги-
страция и дерегистрация по Закона за данък
върху добавената стойност (ЗДДС), както и
три описа за налични активи по ЗДДС.

Първата електронна услуга, която НАП
представи на своите клиенти през 2003 г.,
беше именно подаването на ежемесечните
справки-декларации по ДДС. Днес над 80%
от всички, регистрирани по ДДС компании,
подават месечните си декларации по елек-
тронен път. Годишно в НАП постъпват по над
70 милиона електронни документа - деклара-
ции, справки, искания за издаване на удосто-
верения и др.

ЕВРОСТАТ СЕ ПОПРАВИ

Харчим 780, а не 2100 евро за туризъм
данни в областта на туризма, като
данните се изпращат регулярно и
се публикуват на страницата на
Евростат в интернет.
Годишните данни за броя на
пътуванията (2 458 419), броя на
нощувките (21 166 012) и разходи-
те за туризъм (870 919 хиляди
евро) се получават като сума от
резултатите от тримесечните из-
следвания.
При броя на туристите обаче
резултатите за годината се форми-

рат по друг начин и представляват
експертна оценка на база триме-
сечните изследвания.
Такава оценка се прави за първи
път от Евростат и включва годиш-
ните данни за 2011 г. След отст-
раняване на техническата грешка
при изчисляването на данните от
страна на НСИ беше установено,
че броят на туристите, пътували
в страната и чужбина за
4 и повече нощувки, възлиза
на 1 117 119 вместо подадените

данни от 416 250 туристи. Това
обяснява корекцията за средния
разход на един български турист
на 779 евро вместо публикуваните
първоначално 2092 евро за всич-
ки пътувания в страната и в чуж-
бина през 2011 г.
От 2012 г. това изследване става
регулярно и данните ще се публи-
куват годишно съгласно Регламент
692/2011 на Европейския парла-
мент и Съвета на Европа относно
европейска статистика на туризма.

О
По този начин е решен проблемът за част

от потребителите на сайта, на които им се
визуализираше предупредително съобщение
относно сигурността на уеб портала. Серти-
фикатите с разширена валидация удостоверя-
ват автентичността и произхода на фирмени-
те портали, като това създава допълнително
доверие за техните потребители.

Пет нови електронни услуги предоставя на
своите клиенти Националната агенция за при-
ходите от 1 ноември. С това e-услугите,
достъпни за граждани и фирми, както с елек-

сички водоеми на територията на
Варненска област са проверени,
съобщи зам. областният управител
на Варненска област Пламен Ману-

В
шев пред “Фокус”.

Комисия е проверила всички 99 язовира
и микроязовира на територията на областта
и е представила доклад в областна админи-
страция. В протокол като потенциално опас-
ни са оценени 15 микроязовира и язовира.
По думите на Пламен Манушев по-сериозен
проблем има единствено с язовира в село
Страхил, община Вълчи дол, където изпус-
кателят е затлачен и трябват сериозни фи-
нансови средства, за да бъде ремонтиран. В
момента общината не разполага с необхо-
димите средства, затова са предприети ор-
ганизационни мерки. Язовирът се поддържа
наполовина пълен с вода и дори при про-
гнози за много сериозни дъждове той не
може да запълни целия си обем.

“Язовирите ще бъдат обходени още
веднъж, за да имам лични впечатления как-
во може да се случи. Смятам, че няма да
допуснем ситуация като в село Бисер, къде-
то миналата година при наводнение загина-
ха и хора”, коментира Пламен Манушев.

15 потенциално
опасни язовира
във Варненско

15 потенциално
опасни язовира
във Варненско

15 потенциално
опасни язовира
във Варненско

15 потенциално
опасни язовира
във Варненско

15 потенциално
опасни язовира
във Варненско



8 СРЯДА 7 НОЕМВРИ 2012

Свят кратки
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Централната банка на Република Южна
Африка пусна в обращение новите

банкноти с лика на бившия президент
на страната Нелсън Мандела.

Съобщението за новите банкноти бе
направено на 11 февруари тази година,

когато се честваше 22-рата годишнина
от освобождаването на Мандела от

затвора, след като излежава 27-
годишна присъда на остров Робен за

ролята си в борбата срещу
управлението на бялото малцинство

След драматичния предизборен двубой демократът Барак Обама
и републиканецът Мит Ромни са на равно разстояние от Белия дом

оследните социологически
проучвания сочат, че двамата
кандидати за президентския
пост в САЩ имат изравнени
шансове да спечелят избори-

назначава висши длъжностни лица (в
съгласие със Сената), има право на вето
върху законопроектите, приети от Кон-
греса. Президентът може да бъде отстра-
нен от длъжност с импийчмънт, но досе-
га нито един подобен опит не е имал
успех. От правото да подаде доброволно
оставка се е възползвал единствено Ри-
чард Никсън.

Според член 2-ри от Конституцията
за президент може да бъде избран
всеки американски гражданин,
роден в страната, живял в нея не
по-малко от 14 години и навършил
35-годишна възраст към момента
на изборите. 22-ата поправка на
Конституцията от 1951 г. огранича-
ва управлението на президента до
два мандата. Единственият амери-
кански лидер, който цели четири
срока е начело на САЩ, е Франк-
лин Делано Рузвелт (1933-1945 г.) -
извел страната от Великата депре-
сия и до победа във Втората све-
товна война (1939-1945 г.). В слу-
чай на смърт (естествена или на-
силствена) функциите на държав-
ния глава се поемат от неговия
вицепрезидент. Най-известните два
случая в съвременната история са:
смъртта на Делано Рузвелт в
началото на неговия четвърти
мандат през 1945 г., наследен от
Хари Труман, подписал решенията
на Потсдамската конференция
1945 г. (и наредил атомните бом-
бардировки над Япония през
август 1945 г.); и убийството в
Далас на Джон Кенеди, наследен
от Линдън Джонсън, започнал
войната във Виетнам.

От 1845 г. президентските избори
винаги се провеждат в първия вторник
след първия понеделник на ноември на
всяка високосна година. Самите избори
не са преки, а косвени (двустепенни). В

деня на изборите гласоподаватели гла-
суват не за президента, а за членове на
Избирателна колегия. В първия понедел-
ник след втората сряда на декември
членовете на Избирателната колегия се
събират в столиците на щатите и гласу-
ват за кандидатите за президент и за
вицепрезидент поотделно.

Освен президентските, в САЩ проте-
коха и избори за губернатори в 11 щата,
както и за щатски събрания в 44 щата.
Почти всички щати имат двукамарни
парламенти. На национално равнище
републиканците имат около 60 процента
мнозинство в щатските събрания. В из-
борния ден американските избиратели
се произнасят и в 174 референдума по
въпроси от най-различен характер - от
данъците през легализирането на кана-
биса до хомосексуалните бракове.

Междувременно стана ясно, че мно-
зинството от европейските политици и
граждани споделят, че залагат на Барак
Обама, заяви председателят на Европей-
ския парламент Мартин Шулц, цитиран
от Франс прес. “Обама е по-близко до
европейските ценности, отколкото Мит
Ромни”, посочва Шулц в интервю за гер-
манското радио “Дойчландфунк”. Шулц
визира ценностите в областта на социал-
ната политика и здравното осигуряване
и посочва, че между Обама и европейци-
те има много общо по тези два въпроса.
Председателят на ЕП призна също така,
че Европа, но и международната полити-
ка са изиграли много слаба роля в аме-
риканската предизборна кампания. Спо-
ред него САЩ не смятат трансатлантиче-
ските отношения за най-важни.

През юни допитване на германския
фонд “Маршал” показа, че ако европей-
ците можеха да участват в президентски-
те избори, 75 процента от тях биха гла-
сували за Барак Обама, а едва 8 процен-
та - за Мит Ромни. 78 процента от фран-
цузите подкрепят Обама, а само 5 про-
цента - Ромни, показа допитване на ин-
ститута Се Ес А за телевизия BFMTV.

резидентът на Русия
Владимир Путин из-
прати в оставка ми-
нистъра на отбрана-

*Резултатът от изборите за пре-
зидент обикновено става известен
около 5 ч. бълг. време на следващия ден.

ПУТИН НАЗНАЧИ СЕРГЕЙ ШОЙГУ
ЗА МИНИСТЪР НА ОТБРАНАТА

въпроси, взех решение да ос-
вободя от поста министъра на
отбраната Сердюков”, каза
държавният глава. Същевре-
менно той отбеляза, че “през
последните години е напра-
вено много за развитието на
Въоръжените сили, за реша-
ването на социалните въпро-
си, включително на жилищния
проблем”. Президентът смята,
че нов министър на отбраната
“трябва да е човек, който ще
може да продължи всичко по-
ложително за динамично раз-
витие на Въоръжените сили,
да осигури изпълнението на
държавната поръчка за отбра-

ната и на поставените гран-
диозни планове за превъоръ-
жаване на армията”.

“Такъв човек бихте могли
да станете Вие” - с тези думи
държавният глава се обърна
към Шойгу.

“Предложението бе нео-
чаквано”, призна впоследст-
вие новият министър, цитиран
от ИТАР-ТАСС. На срещата
той благодари за доверието и
обеща да продължи модерни-
зацията на Въоръжените сили,
посочва агенцията. Решение-
то за освобождаване на Сер-
дюков е прието “именно от
президента”, а Шойгу е назна-

чен “по препоръка на предсе-
дателя на правителството” -
премиера Дмитрий Медведев,
уточни пред журналисти прес-
секретарят на Путин Дмитрий
Песков. Той поясни, че причи-
на за уволнението на Сердю-
ков е скандал с присвояване
на няколко милиона евро, в
който е замесена компания,
контролирана от военното ве-
домство. “Това е свързано със
ситуацията в министерството
на отбраната. Направено е, за
да да се осигурят необходи-
мите условия за разследване
на скандала”, посочи още
Дмитрий Песков.

ППППП
та Анатолий Сердюков. За
нов ръководител на отбрани-
телното ведомство е назна-
чен Сергей Шойгу, работил
до вчера като губернатор на
Московска област, предаде
ИТАР-ТАСС.

Путин съобщи за тези кад-
рови промени на среща с
Шойгу днес. “С оглед обста-
новката около Министерство-
то на отбраната, за да бъдат
създадени условия за обек-
тивно разследване на всички

П
те и да оглавят най-силната страна в
света, съобщават агенциите. Според из-
бирателния закон американските граж-
дани гласуват за членовете на избира-
телната колегия, чийто брой е равен на
сбора от членовете на Камарата на пред-
ставителите и на Сената (435 конгресме-
ни + 100 сенатори = 535) плюс трима от
федералния окръг Колумбия, където е
столицата Вашингтон. За да бъде избран,
кандидатът трябва да получи най-малко
270 гласа в избирателната колегия. Ней-
ните членове ще гласуват на 17 декем-
ври, но името на новия президент по
правило става известно след приключва-
не на изборния ден. В случай че нито
един от кандидатите не получи необхо-
димите 270 гласа, се прилага извънред-
на процедура - президентът на САЩ се
избира от Камарата на представителите
на Конгреса от тримата кандидати, полу-
чили най-добър резултат.

Системата за непряко избиране на
президент на САЩ, датира от 1804 годи-
на, действа така, че е възможно прези-
дентът да влезе в Белия дом с мнозинст-
во от гласовете в избирателната колегия,
въпреки че подадените от избирателите
гласове може да са по-малко.

Любопитно е да се знае, че прези-
дентският пост е въведен от Конституци-
ята на САЩ, приета през 1787 г. Първият
стопанин на Белия дом е Джордж Ва-
шингтон. Президентът е държавен глава,
глава на изпълнителната власт и главно-
командващ на въоръжените сили. Той има
право на законодателна инициатива, да
сключва и подписва международни до-
говори, ратифицирани от Конгреса, да

Снимки БГНЕС

От ранни зори вчера
се извиха опашки от желаещи

да дадат вота си
за един от двамата

кандидат-президентиАМЕРИКА
ИЗБИРА...
АМЕРИКА
ИЗБИРА...
АМЕРИКА
ИЗБИРА...
АМЕРИКА
ИЗБИРА...
АМЕРИКА
ИЗБИРА...

Еро представи
пакт за
конкурентоспособност

Френският премиер Жан-Марк
Еро обяви създаването на фонд
за малките и средните предпри-
ятия на стойност 500 млн. евро,
който ще бъде предназначен за
оказване на помощ на финансово
затруднените компании, предаде
АФП. В рамките на мерките за
подобряване на конкурентоспо-
собността на френската иконо-
мика Еро обяви и намаляване на
осигурителните вноски с 20 млрд.
евро за следващите три години.

Поредна обща стачка
в Гърция

Национална стачка, свикана
от основните синдикати, парали-
зира Гърция за 48 часа. По улици-
те на гръцките градове излязоха
на протест служителите в об-
ществения транспорт, таксиме-
трови шофьори, журналисти, ме-
дицински персонал на държавни
болници. Затворени ще останат
държавните учреждения, учебни-
те заведения, няма да работи
общественият транспорт, ще
бъде прекъсната работата на
фериботите. За няколко часа днес
ще се закрие и въздушното про-
странство над страната.

МВФ и ЕС
пристигнаха
в Румъния

Представители на Междуна-
родния валутен фонд (МВФ) и
Европейския съюз започнаха ед-
носедмично посещение в Румъ-
ния, за да обсъдят с румънските
власти последните икономичес-
ки събития и протичащите ре-
форми в страната, предаде АФП.
Не се предвижда делегацията на
МВФ и ЕС да обяви публично
резултатите от посещението
си заради предстоящите на 9
декември парламентарни избори.

„Газпром” намали
цената на газа
за Полша

Полският енергиен концерн
PGNiG е успял да се договори с
руския “Газпром” за намаляване
на цените на руския природен газ
за Полша. Представители на две-
те компании са подписали във
Варшава допълнение към Ямалско-
то споразумение. Полската стра-
на ще икономиса до 1 млрд. долара
годишно, предаде ИТАР-ТАСС.
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Европейският съд осъди Ун-
гария заради намаляването на
пенсионната възраст на съдии-
те от 70 на 62 години - мярка,
която според опозицията цели
властващите да се избавят от
неудобни магистрати.

“Съдът заключи, че рязкото
намаляване с цели 8 години на
възрастта за пенсиониране на
споменатите професии не е не-
обходима мярка за реализира-
не на поставената цел, а имен-
но уеднаквяването на възраст-
та за пенсиониране на служи-
телите в държавната админис-
трация”, посочва Европейският
съд. Според него мярката
представлява необоснована
“дискриминация”.

През април Еврокомисията
сезира Европейския съд в Люк-
сембург да задължи Унгария и
премиера консерватор Виктор
Орбан да се съобразят с евро-
пейското законодателство за
равноправието в сферата на за-
етостта и труда. Тогава Брюк-
сел подчерта, че целта им е да
пенсионират над 270 съдии,
което представлява 10% от ця-
лата численост на съдебната
система на страната.

Огромният наплив от деца
на имигранти от Румъния и
България докарва училищата
в много райони на Германия
до предела на техния капаци-
тет, пише вестник “Берлинер
моргенпост”. Поради непре-
станно нарастващия брой на
децата трябва да се създадат
повече от т. нар. малки класо-
ве, предназначени за деца,
които не знаят немски език.
През септември тези класове
са били 136 за общо 1700 уче-
ници, а всеки следващ присти-

Испанският премиер Мариано
Рахой заяви, че не се отказва от
възможността да поиска спасителна
помощ за икономиката на страната,
което ще допринесе за намаляване
на натиска върху държавния дълг.
Той обаче уточни, че все още не е
взето такова решение, предаде
Франс прес. “Не се отказвам да я
използвам, ако е полезна”, заяви
Рахой пред частното радио “Кадена
Коп”, допълвайки, че правителството
не е взело решение. Премиерът даде
да се разбере, че такава молба не е
предвидена до края на годината.

Перспективата за спасителна
помощ за Испания, четвъртата по го-
лемина икономика в еврозоната, се
обсъжда от месеци, предизвиквайки
вълнения на пазарите. Отправянето
на молба е условие, което Европей-
ската централна банка (ЕЦБ) поста-
ви през септември, за да активира
програмата си за изкупуване на
държавен дълг на вторичния пазар,
която трябва да доведе до намалява-
не на лихвите по държавните ценни
книжа на страната. Премиерът отбе-
ляза, че испанската икономика ще
продължи да се свива догодина, но
през 2014 г. тенденцията би трябва-
ло да се обърне.

В момента страната е засегната
от нова рецесия, а безработицата е
на равнище от 25 процента, припом-

Рахой: Испания засега
се справя сама

УНГАРИЯ
НАРУШАВА
ЗАКОНИТЕ
НА ЕС ня Асошиейтед прес. Рахой също

така изрази надежда да успее да
намали данъците през 2014 г. Испа-
ния е предприела исторически мер-
ки за икономии, с които да сведе
държавния си дефицит до 6,3 про-
цента от брутния вътрешен продукт
(БВП) тази година, или 7,4 процен-
та, с отчитане на помощта за за-
труднените банки, след като през
2011 г. показателят бе на ниво 9,4
процента. Правителството прие бю-
джета за 2013 г., който ще бъде
гласуван от депутатите през декем-
ври и предвижда икономии за 39
милиарда евро, включително
продължаване на замразяването на
заплатите на държавните служите-
ли. Сред мерките за икономии пра-
вителството включи увеличаване на
данъците, а данък добавена стой-
ност нарасна от 1 септември. “Няма
да намалявам заплатите на държав-
ните служители през 2013 г”, заяви
Рахой в интервюто. От друга страна,
Рахой изрази надежда, че през 2014
г. кабинетът ще може да намали
данъците, макар че засега не е взе-
то решение за увеличаването им.

“Засега не съм взел решение на
вдигане на данъците, надявам се, че
това няма да е необходимо. Надявам
се също да можем да ги намалим, но
това ще стане през 2014 г.”, подчер-
та испанският премиер.

Президентът Росен Плевнелиев и
премиерът на Русия Дмитрий Медведев
са обсъдили въпроси, свързани с реали-
зацията на проекта АЕЦ “Белене”, съоб-
щи пред журналисти вицепремиерът на
Русия Аркадий Дворкович.

“За това (атомната енергетика) е ста-
нало дума в рамките на неформална сре-
ща с президента на България, а там има
сложни отношения с ядрените проекти.
Въпреки това обсъждането продължава
и ние продължаваме да сме заинтересу-
вани от проекта”, заяви пред журналис-
тите Аркадий Дворкович.

Руските медии коментират, че дого-
ворът за АЕЦ “Белене” е бил подписан
на 29 ноември 2006 г., а през 2007 г.
руският проект е бил признат за съответ-
стващ на всички европейски технически
норми, като на 18 януари 2008 г. е била
финализирана договорката за изгражда-
не на станцията. В края на март 2012 г.
правителството на България обяви за
прекратяване на проекта АЕЦ “Белене”.
В края на октомври бе решено, че рефе-
рендумът за атомна енергетика ще се
проведе на 27 януари 2013 г.

Деца на наши и румънски
имигранти заливат
немски училища
Класовете са твърде малко, персоналът не достига, а езиковата бариера е сериозна пречка

гат нови и нови.
В статията са приведени за

сравнение данни, които ясно
илюстрират нарастващия про-
блем. През изминалата годи-
на е имало само 60 такива
малки класове за деца, които
все още не говорят немски. В
тези класове учениците тряб-
ва да получат основни знания
по езика, за да могат след
година, преминавайки тест, да
се интегрират по-лесно в нор-
мален клас.

В края на октомври в

Нойкьолн са създадени 4 нови
такива групи за обучение. В
основните училища вече няма
място и се налага такива кла-
сове да се формират в преду-
чилищните.

Училищата са препълнени
и това е доста сериозен про-
блем, подчертава авторът на
статията Флорентин Андерс.
Има списъци с много чакащи
деца. През 2014 г. ще бъде
одобрен план, който да уреж-
да положението с децата на
имигранти, които не владеят

немски език. Но дотогава...
Такава е реалността, заклю-
чава авторката.

По-драматична е ситуаци-
ята в централните райони,
където има 24 такива групи. В
Панков вече съществуват 3 от
т. нар. вилкоменскласе основ-
ни училища. Децата на имиг-
ранти там са само 60, което в
сравнение с други райони е
твърде малко.

В Райникендорф е създа-
ден също един нов клас в
средно училище за деца от

чужбина. В района има вече
10 малки групи. Проблемът не
е само в поддържането на
ред и дисциплина в тези кла-
сове, но персоналът също не
достига.

И още един проблем е на-
лице - децата на имигрантите
нямат имунизации и така под-
лагат на риск както своето
здраве, така и на другите уче-
ници. Колкото се може по-
бързо те трябва да бъдат иму-
низирани, като първичната
имунизация струва 500 евро.

Плевнелиев
и Медведев са
обсъдили АЕЦ
„Белене”

Обилните дъждове и силният вятър, които връхлетяха остров Мадейра, предизвикаха наводнения и свлачища в Сао Висенте

Снимкa БГНЕС
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Свят

Т

О
Отчетите на Европейския съюз за

2011 г. дават вярна представа за финан-
совото му състояние и за резултатите от
неговите операции и паричните потоци
за годината, съобщи Европейската смет-
на палата (ЕСП) за БТА. Приходите и
задълженията не са засегнати от същест-
вени грешки, но плащанията, свързани с
тези отчети, са засегнати от съществени
грешки, като вероятният процент грешки
е 3,9 процента общо за бюджета на ЕС.
Нивото грешки остава сходно с това от
2010 година, когато бе 3,7 процента. През
2011 г. ЕС е изразходвал 129,4 милиарда
евро, от които 80 процента за политиките
в областта на земеделието и сближава-
нето, където дейностите по изпълнение
на бюджета на ЕС са поделени между

ЕСП иска стриктен
контрол на евробюджета

Държавите от ЕС
и Европейската
комисия трябва
да подобрят
управлението
на разходите, призова
в доклад Европейската
сметна палата

Там беше обявено за за-
почването на амбициозно на-
чинание - създаването на Меж-
дународен интернет универси-
тет за духовно образование.
На фона на откриването на
духовни предмети в училища-
та, на катедри по теология и
на конфликтите заради рели-
гиозните символи в светските
училища основният въпрос
беше: Кой ще преподава?

Отговорът, че няма кой, не
е напълно коректен. В Русия
вече работят над 40 катедри
по теология, основно христи-
янски. Но има и вузове, където
има и християнски, и мюсюл-
мански като Пятигорския уни-
верситет по лингвистика.

Но в училищата почти няма
кой да преподава основи на
православната или на други
религиозни култури. А както се
знае, всички междурелигиозни
конфликти се раждат от без-
грамотност. Последният случай
в Ставрополския край, където
не пуснаха в училище момиче-
та в хиджаб, показа че носите-
лите на светската и религиоз-

Комисията и държавите членки.
ЕСП установи твърде много случаи,

при които средствата на ЕС не постигат
целта си или не се използват оптимално.
Проверените системи за контрол на
държавите членки и на Комисията са само
частично ефективни при осигуряване на
редовността на плащанията. Системите
за контрол не използват пълния си по-
тенциал за предотвратяване или откри-
ване и коригиране на грешки. Национал-
ните органи трябва да покажат по-сери-
озна ангажираност с управлението и
контрола на средствата на ЕС. Изчисле-
ният от ЕСП процент грешки при разхо-
дите за групата политики “Развитие на
селските райони, околна среда, рибарст-
во и здравеопазване” (най-податливата

на грешки разходна област) е 7,7 про-
цента. Изчисленият процент грешки за
групата политики “Регионална политика,
енергетика и транспорт” остава висок -
6,0 процента.

ЕСП стигна до заключението, че през
2011 г. само две области (или “групи по-
литики”) не са засегнати от съществени
грешки. Това са областите “Външни отно-
шения, помощ и разширяване” и “Адми-
нистративни и други разходи”. От години
ЕСП призовава за опростени схеми с по-
ясни цели за изразходване на средства-
та, по-лесни за измерване резултати и
по-икономични механизми за контрол.
Препоръките на ЕСП се правят в момент,
когато се обсъждат законодателни пред-
ложения за по-добро управление на сред-

ствата на ЕС.
“Посланието на настоящия годишен

доклад е в духа на посланията от пред-
ходните години, но тази година то има
още по-голямо значение. Предвид сери-
озните предизвикателства пред публич-
ните финанси на Европа, важно е средст-
вата на ЕС да бъдат използвани по-ефек-
тивно и по-целенасочено”, счита предсе-
дателят на ЕСП Виктор да Силва Кал-
дейра. “Страните членки трябва да при-
емат усъвършенствани правила за раз-
ходването на средствата на ЕС и заедно
с Комисията да ги прилагат подходящо.
По този начин бюджетът на ЕС може да
се използва по-ефективно и по-ефикасно
и да постига по-добри резултати за граж-
даните”, допълни той.

Целта на годишните доклади за
изпълнението на бюджета на ЕС и Евро-
пейските фондове за развитие е да се
оповестят констатации и заключения, ко-
ито помагат на Европейския парламент,
на Съвета и на гражданите да се инфор-
мират за качеството на финансовото уп-
равление на ЕС, както и да се отправят
препоръки за неговото усъвършенстване.
Основно място в годишните доклади за
2011 г. заемат 18-те годишни декларации
за достоверност относно надеждността на
отчетите на ЕС и редовността на свърза-
ните с тях операции. ЕСП проверява из-
вадки от операции, за да достигне до ста-
тистически обоснована оценка на степен-
та, в която приходите и различните раз-
ходни области са засегнати от грешки.

Палатата формулира своите одитни
заключения въз основа на тези резултати
и други доказателства, като например
оценката на системите, изявленията на
ръководството в Комисията и работата на
други одитори.

Елена НОВОСЕЛОВА, Минск

Защитени ли са училищата, където е въведен курс по
религия, от екстремистка литература? Религиозен символ
ли е хиджабът? Колко студентки-теолози ще завършат
тази година вузовете в Грозни? Всичко това се обсъжда-
ше на Международния форум “Диалог на езиците и
културите в ОНД и ШАС в XXI век”, който се проведе в
белоруската столица Минск.

ната култура в Русия малко
знаят един за друг и не са
готови да отговорят на въпро-
са: ако след религиозните
предмети в училище влезнат и
религиозните символи, къде
ще бъде границата на позво-
леното от конституцията?

 Хиджабът е само кърпа,
той няма отношение към рели-
гията, смята зам.-ректорът на
Руския ислямски университет
“Кунта-хаджи” в Грозни Султан
Денилханов. - Решението на
проблема е училищната унифор-
ма, твърди той.

Между другото още преди
две години Върховният мюфтия
на Русия издаде фетва относно
хиджаба: мюсюлманските моми-
чета, за да спазват традицията,
могат да покриват с кърпа само
една десета част от главата си.
А сега помислете дали трябва
да се закривате до веждите.

Според Денилханов има по-
опасен за училищата проблем.
- Разходете се по книжарници-
те. Там лесно може да намери-
те уахабитска литература. От-
крито се продава книгата на
Дудаев... Като се начетеш с та-
кива текстове, лесно може да

извратиш същността на исляма
и иди след това доказвай, че
той е мирна религия. Какво ще
даде на децата младия учител?
Кой ще защити училището от
такава информация?

Зам.-ректорът беше уверя-
ван, че нищо такова не може
да се случи поне в Москва,
защото родителите били съвре-
менни хора, четели конспекти-
те в интернет, следели за всяка
дума на учителя в блоговете, а
ако нещо стане, можели да се
оплачат посредством електрон-
ния дневник на ученика.

За да може младият педа-
гог да отличи правилната кни-
га от лошата не само в цент-
ралните градове на Русия и
ОНД, преди две години бе
създаден Съвет по духовното
образование. В него участват
32 вуза и където водещ е Мос-
ковският държавен универси-
тет по лингвистика (МГЛУ).

 Програмата може да
бъде усвоена само от много
издръжливи студенти, разказ-
ва ректорът на МГЛУ Ирина
Халеева. - На тях им предстои
да изучат пет езика. Но пред
тях не стои проблемът с нами-
рането на работа - веднага ги
разграбват лицеите и класиче-
ските гимназии.

Интернет университетът ще
даде възможност на студентите
да се обучават онлайн минимум
един семестър в този вуз и в
страна, където им е интересно и

В ОНД ще има интернет университет
за духовно образование
В ОНД ще има интернет университет
за духовно образование
В ОНД ще има интернет университет
за духовно образование
В ОНД ще има интернет университет
за духовно образование
В ОНД ще има интернет университет
за духовно образование

удобно. И за
разлика от ре-
лигиозните вузо-
ве тук ще могат да
получават знания и
жените. Въпросът със
жените впрочем вече е
решен в Руския ислямски
университет в Грозни. В
него скоро ще завършат 100
“теоложки” с четири езика и
желание да работят в училища-
та в Чечня.
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Интервю
Валери Тодоров:

Гарантирам, че БНР
е национална медия
Ако се оттеглим от обществената си функция, цял културен пласт
ще изчезне, категоричен е генералният директор

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

ВАЛЕРИ ТОДОРОВ е генерален директор на Българ-
ското национално радио втори мандат. Печели
конкурса с концепцията си за развитие на общест-
вената медия през миналата година. Бил е водещ
на новини и обзорни предавания. Снимал е докумен-
тални филми за БНТ. Работил е като кореспон-
дент на БНР, БНТ и БТА в Москва.

Интервю на Альона НЕЙКОВА

 Как оценявате, г-н Тодо-
ров, одобрения миналата
седмица от парламентарна-
та Комисия по култура и
медии проектобюджет на
БНР за 2013 г., който е в
размер на 44 млн. лв.?

- За мен това е бюджет на
планиран дефицит. Знаете, че
за период от 2 години бюд-
жетът на радиото бе съкратен
със 17 млн. лв. Закрихме коре-
спондентски пунктове, не-

бюджетът с 9 млн. Но нека
разсъждаваме и от другата
гледна точка - как ние да се
справим при тази ситуация? И
всички казват, ами вие сте
държавното радио. Ние не сме
държавното радио, а сме об-
ществена институция и държа-
вата ни финансира толкова,
колкото прецени. И ако тя няма
възможността да финансира
обществените медии, дайте да
върнем обществените такси.
Има различни примери. Но
няма единна европейска прак-
тика. Въпреки че в повечето
страни се върнаха към смесе-
ното финансиране, както е в

Но патриотизмът от чужбина с
този характерен национален
нихилизъм е много популярен.
Особено, когато човек се са-
мозабрави и си представи, че
той е най-умният. Незнанието
не прави никого по-умен, ис-
кам да го подчертая катего-
рично. Появява се един граж-
данин и твърди, че по линия
на БНР и БНТ няма нищо за-
писано от най-големите наши
актьори. Тотална глупост!
Първо, ние сме записали всич-
ки най-големи премиери. Вто-
ро, излъчваме ги по нашите
регионални и национални
програми. Отговорихме на това
отворено писмо, получено и от
нас, като изпратихме на граж-
данина 5 страници само с ча-
совете, които има записани с
Георги Калоянчев. А той след
това ни упреква, че пускаме
само откъси, без да е наясно
какво всъщност излъчваме.
Пише също така, че в ефира
ни звучи чалга. БНР никога не

нашите фолклорни предава-
ния са едни от най-популярни-
те. Всеки път излъчваме от
различен град, имаме жива
публика, почитателите идват от
различни градове. Миналата
седмица в Радио Благоевград
се събраха феновете на пре-
даването “По първи петли”.
Знаете ли колко народ дой-
де? Знаете ли по какъв начин,
със собствени средства, хора-
та с влак, с автобус - кой както
е могъл, е стигнал до града?
Знаете ли какъв ентусиазъм,
каква воля, какво отношение е
заложено в тези хора? Назо-
вете ми друга медия, която се
радва на такава популярност.
Не бива така наизуст да се
говори и да се пишат такива
обръщения “Национални ли са
националните радио и телеви-
зия”. От този нихилизъм ние
губим ценностна ориентация и
ценностна система. За БНР ви
гарантирам, че е национална
медия. Трябва да се говори

няма демокрация в Америка.
Тогава се пошегувахме с коле-
гата до мен, че и това доживях-
ме. В САЩ обществените ме-
дии не се финансират до-
статъчно, затова средствата се
набират с кампании. При нас,
след като е свалена таксата за
радио и телевизия, е прецене-
но, че обществените медии ще
се финансират чрез бюджета.
Това е съгласно изискванията
на Съвета на Европа и на Ев-
ропейската комисия и като га-
ранция на независимостта и
обективността, на свободния и
открит достъп на всички граж-
дани до тези програми. Минах-
ме през бум на радиата и теле-
визиите. Виждате какво се
случва в момента - създадени
са търговски радиа с опреде-
лен търговски профил, някои от
тях дори имат определен поли-
тически профил. Но съществу-
ват и обществени медии, които
са гарант на обективната ме-
дийна среда. Така че никой
няма да спечели от натиск
върху обществените медии. И
ако някой говори за политиче-
ски натиск, аз бих казал, че
сега натискът е икономически.
Проблемът е не само в криза-
та, която се развива у нас. Под-
ценяването на ролята на об-
ществените медии няма да ни
направи по-щастливи.

 Когато ви обвиняват, че
“нищо не правите”, това
обезсърчава ли ви или, напро-
тив, ви амбицира?

- Не мога да определя в
себе си чувствата, които изпит-
вам. Особено след усилията,
които полагаме. Защото след
всичкото това рязко орязване
на бюджета, първите съвети,
които получих, бяха да махна
музикалните състави. Така
беше съкратен и хорът “Мис-
терията на българските гласо-
ве”. Неведнъж към нас са се
обръщали народните певици
от състава с молба отново да
се завърнат в националното
радио. За съжаление, няма
откъде да ги финансираме.
Унищожаването на дългого-
дишните формации на БНР ще
бъде поражение върху нацио-
налната култура.

 Ще се стигне ли до та-
кива крайни мерки?

- Надявам се, че не. Но как
да се справим в тази ситуация,
когато трябва да се вместим в
рамките на бюджета? Факти-
чески той е миналогодишен,
което за мен е много голямо
огорчение. Особено на фона
на увеличените претенции към
нас от всички, включително за
авторски права и за какво ли
още не. И това се случва при
увеличението на цените, и то
драстично - с 30-40 на сто.
Законът изисква ние да покри-
ем 100% от територията на
страната с обществени програ-
ми. От 67-70 на сто покритие
сме стигнали до около 90-91%
на националните програми.
Предстои цифровизация на
радиото, за която е необходим
над 1 млн. лв. И ще трябва да
се справим - при това в усло-
вията на съкратен бюджет.
Искам да подчертая, че сме
открили 4 нови програми, пус-
нали сме предаватели, заку-
пили сме техника, развили сме
технологии... И всичко това -
без да искаме допълнителна
субсидия, в условията на съкра-
щаване на числения състав, в
условията на намаляваща суб-
сидия и в условията на вдига-
щи се цени за всичко. И сме се
справили. И вместо да бъдем
насърчени в тази си политика,
се чувстваме като наказани
заради това, че сме спазили
всички бюджетни изисквания.

Ïðèåòèÿò ïðîåêòîáþäæåò çà 2013 ã.
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прекъснато свиваме всички
възможни ресурси... Но разби-
рате, че всичко си има предел.
Има санитарен минимум, под
който не можем да слезем.
Разбира се, първата мисъл на
човек е, щом без 17 млн. са
оцелели, значи още може да
се свали от тях. Тоест излиза,
че ние сме имали излишни
17 млн., които са премахнати.
Не, ние сме спазили едно бю-
джетно изискване на една мно-
го висока цена. А цената е об-
щественият интерес. Българ-
ското национално радио е най-
големият медиен партньор в
страната. Подкрепяме всички
най-големи фестивали, конкур-
си, обществени прояви. Към нас
непрекъснато се обръщат фон-
дации. Всички очакват от БНР
да запише, да покаже, да из-
даде... Всеки ден нашите еки-
пи работят поне в 4 точки в
различни градове на страната.
Предаваме пряко от всички му-
зикални събития, представяме
читалищни оркестри, музика,
изкуство от всички жанрове.
Ако в момента БНР се оттегли
от тази си функция, цял култу-
рен пласт ще изчезне. Затова,
когато говорим за обществено-
то радио, трябва да правим
много ясна разлика между
търговския и обществения фор-
мат. Длъжни сме да осигурим
максимален достъп до общест-
вените програми, тъй като той
е безплатен, да предаваме
максимално обективна инфор-
мация и да предоставим при-
емане на нашите програми на
всички платформи за гражда-
ните. Ето защо БНР излъчва и
в различните вълнови формати
- на УКВ, на средни и дълги
вълни. Медията е и част от си-
стемата за национална сигур-
ност, за ранно предупрежде-
ние и оповестяване - много от-
говорна функция, която се пре-
небрегва.

 Стефан Данаилов от
БСП предложи субсидията на
БНР за догодина да е 53 млн.
лв., което е с 9 млн. повече
от гласуваното. Как ще ко-
ментирате тази сума?

- Смятам, че това е една
реална сума, това е допусти-
мата рамка на бюджета. Защо-
то ние вече се движим в черве-
ната граница с много критични
стойности. Разбирам, че състо-
янието на държавата едва ли
позволява да бъде увеличен

българския модел, който дори
се препоръчва за изучаване от
експертите в Европейския съюз
за радио и телевизия. Основ-
ната част от финансирането ни
идва от държавата, останалото
набавяме с допълнителните
приходи. Във Финландия, на-
пример, където обществените
медии са с колосални бюдже-
ти, несъпоставими с нашите
като възможности, част от
средствата се набират с обще-
ствени такси, а част идва от
държавно финансиране. Нека
помислим и да се опитаме да
въведем и ние такава такса.
Нека това да е приносът на
всеки от нашите слушатели.
Разбирам, че става дума за
пари. Особено в днешната теж-
ка ситуация. Но трябва да се
намерят някакви решения.

 За каква сума говорим?
Обществената такса за БНР
в какъв размер би могла да
бъде?

- Не искам да плаша никого
с числа и със суми. Става
въпрос за евентуална общест-
вена дискусия. Когато говорим
за обществени функции, те
могат да се изпълняват и от

други институции, от неправи-
телствени организации и т.н. Но
когато говорим за обществени
медии, това е абсолютно друг
формат. Едно е да изпълнява
обществена функция една ме-
дия, друго е това да бъде об-
ществена медия и стандартите
ясно са заложени в изисквани-
ята на Европейския съюз за
радио и телевизия и ние тряб-
ва да говорим за това.

 В ДУМА бе публикувано
отворено писмо на наш чи-
тател със заглавие “Нацио-
нални ли са националните
радио и телевизия”...

- Този гражданин очевидно
не знае за какво става дума.

е излъчвало такава музика.
Упреква ни, че не пускаме в
ефира Теодосий Спасов, кой-
то е служител на БНР. Да,
връчили сме постоянен про-
пуск на Георги Калоянчев, но
това е един символичен жест.
Да, бедстват актьорите от Са-
тирата, но и със Сатиричния, и
с Народния театър БНР има
дългогодишно сътрудничество
и общи предавания. Изключи-
телно популярна е копродук-
цията ни със Сатиричния те-
атър “Златният кос”, която се
излъчва всяка година. Въпрос-
ният гражданин пише също, че
в ефира почти не се чували
български народни песни. Но

отговорно и с познания, въпре-
ки че всеки е свободен да
изкаже своето мнение.

 В САЩ започна кампа-
ния за събиране на финансо-
ви помощи за техните обще-
ствени телевизия и радио.
Възможно ли е нещо подобно
у нас?

- В американския медиен
модел обществените радио и
телевизия са с много слабо
присъствие, тъй като там има
тотален превес на търговските
формати. Спомням си една от
световните срещи на общест-
вените оператори в Киото,
където една от директорките на
общественото радио каза, че

‘
‘

‘
‘
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Цветанов
от Сен Тропе

Феновете Му виновни

7
Датата

1866 - ОТКРИТА Е ПЪРВАТА ЖП ЛИНИЯ В
БЪЛГАРИЯ. Стро-

ителството на дълга-
та 224 км отсечка
Русе-Варна започва
на 21 май 1864 г. и се
извършва от англий-
ска компания начело
с братя Барклей под
финансовото ръководство на У. Гладстон. Анг-
лийската компания получава концесия от Висо-
ката порта в Цариград за срок от 99 години.

1911 - В РУСЕ СЕ РАЖДА ЙОСИФ ЦАНКОВ,
КОМПОЗИТОР И ПИАНИСТ (УМИРА 1971 Г.).

Първомайстор на българската
забавна песен. Композира тан-
га, фокстроти, румби, валсове и
др. Сред най-известните му
песни са “Керванът”, “Продаде-
на любов”, “Облаци бездомни”,
“Спи, моя малка синьорина”,
“Събота вечер”, “Твоята китара”
и др. На негово име е учредена
награда на СБК, която се
връчва на фестивала “Златният Орфей”.

1913 - РАЖДА СЕ АЛБЕР КАМЮ, ФРЕНСКИ
ПИСАТЕЛ (УМИРА 1960 Г.).

Най-младият лауреат на Нобело-
ва награда за литература (1957)
след Ръдиард Киплинг, както и
най-рано починалият носител на
отличието (загива в автомобил-
на катастрофа). Бил е член на
компартията, участник в Съпро-
тивата, защитник на човешките
права. До края на живота си е за отмяна на
смъртното наказание.

1917 - НАЧАЛО НА ВЕЛИКАТА ОКТОМВРИЙ-
СКА СОЦИАЛИСТИЧЕСКА РЕВОЛЮЦИЯ.

Под ръководството на
Владимир Илич Ленин
работниците и селяни-
те свалят от власт бур-
жоазното управление,
установено след Фев-
руарската революция
от с.г. Начало на революцията дава залп на
крайцера “Аврора” (на снимката) срещу Зим-
ния дворец. Събитието бележи прелом в све-
товната история. В Русия е установена нова
обществена система на управление, а впос-
ледствие е създадена и първата в света соци-
алистическа държава - СССР.

1935 - РАЖДА СЕ ДИМИТЪР БУЙНОЗОВ, АК-
ТЬОР (УМИРА 1995 Г.). Де-

бютира във филма “Тайната ве-
черя на Седмаците”. Пре-
създава ярки образи във фил-
мите “Партизани”, “А бяхме
млади”, “13 дни”, “С пагоните
на дявола”, “Не се обръщай на-
зад!”, “По дирята на безследно
изчезналите”, “Мера според
мера”, “Ева на третия етаж”,
“Бащата на яйцето” и др.

1956 - ПЪРВО ПРЕДАВАНЕ НА БЪЛГАРСКА-
ТА ТЕЛЕВИЗИЯ. Пока-

зани са манифестациите
в Москва и София за го-
дишнината от ВОСР. БНТ
функционира от 1951 г. Тя създава и излъчва
телевизионни предавания по инициатива на Ка-
тедрата по физика на МЕИ (дн. Технически уни-
верситет). Официалното й откриване е на 26
декември 1959 г.

1992 - ЗАГИВА АЛЕКСАНДЪР ДУБЧЕК, СЛО-
ВАШКИ ПОЛИТИК (Р. 1921 Г.). За кратко е

ръководител на Чехословакия
като генерален секретар на Чехо-
словашката комунистическа пар-
тия (1968-1969). Инициатор е на
Пражката пролет, целта на която е
да построи “социализъм с човеш-
ко лице”. След окупацията на Че-
хословакия от армиите на Варшав-
ския договор се отказва от своите
функции и е изключен от партията през 1970 г.
През 1989-а се ангажира с Тихата революция,
става председател на Федералното събрание на
Чехословакия. Загива при автомобилна катаст-
рофа.

2006 - УМИРА ЮРИЙ БУКОВ, ПИАНИСТ (Р.
1923 Г.). Завършва Френ-

ската национална консервато-
рия като ученик на проф. Ив
Нат (1947). Изнася концерти и
рецитали в целия свят. Запис-
ва над 30 албума за различни
звукозаписни компании. Лау-
реат е на международни кон-
курси в Париж, Брюксел, Же-
нева. Носител на орден “Стара
планина” I степен (2003).

Веднага след психо-
логическата драма
“Цветан Цветанов срещу
Европейския съюз” във
фейсбук се появи колаж
- вицепремиерът като
известния герой на Луи
дьо Фюнес “Полицаят от
Сен Тропе”. Очевидно
виртуалният народ видя
в поведението на Цве-
танов не самоотвержен
героизъм, а тотална
клоунада.

Героят на френския
комик, подобно на Цве-
танов, също отказваше
да приема реалността
такава, каквато е, а я
тълкуваше спрямо собст-

веното си високо мнение
за самия себе си. А това
винаги е смешно.

Едва ли е имало друг
български кабинет, кой-
то да е получавал такъв
шамар от Европа. Само в
рамките на една седми-
ца правителството се
озова в нокаут. Първо - с

избора на Венета Мар-
ковска за конституционен
съдия. Второ - с отказа на
Цветанов да признае, че
ЕС не приема тази кан-
дидатура. И трето - с раз-
громяващата повторна
позиция на Комисията, че
Цветанов абсолютно
нищо не е разбрал.

Това е смешно, неза-
висимо че смехът е през
сълзи. Упоритото жела-
ние на вътрешния ми-
нистър да е кадровик в
съдебната система и из-
цяло да стъпи върху нея
с полицейски кубинки
вече ражда своите чу-
довища. И вместо да

признае своята грешка -
вицепремиерът тръгна
да воюва с целия Евро-
пейски съюз, което е все
едно да атакуваш танк с
прашка. Заради своево-
лията си тази власт за-
губи и последното си
морално оправдание,
което можеше да има -
че получават европей-
ска подкрепа.

Очевидно Европа на-
пълно е оставила под-
крепата в гардероба и е
решила, че България
може да бъде възпита-
на единствено с шама-
ри. Нашата страна,
тъжно е, прилича на ху-
лигана на Европа, който
все си мисли, че няма да
го хванат, въпреки че
номерата му са банални
до досада.

Така се получава,
когато полицай реши да
ни учи на конституцион-
но право. Цветанов
може би наистина е от
Сен Тропе. В една от
сериите на този знаме-
нит филм се оказа, че

Анатолий СТАНКУЛОВ

пазителите на реда са
подменени от извънзем-
ни.

Чуйте последните ин-
тервюта на вицепремие-
ра! Да видя дали после
ще твърдите, че филмо-
вите подозрения поня-
кога не се оказват осно-
вателни.

АЛБЕРТ
АВРАМОВ

Притча за сопата...

Дали защото избори-
те наближават, Бойко Бо-
рисов реши да използва
за неуморния си пиар и
късните вечерни часове.
В угодна нему телевизия,
след поредното рязане
на лентички в единия
край на държавата, гор-
дият централен напада-
тел на “Бистришките тиг-

ри”, за малко не станал
“Футболист на 2011 г.”, се
яви като фен № 1 в чисто
фенско предаване. И как-
во разбраха феновете?

1. Че премиерът бил
самокритичен. “Това ми е
хубава черта, че мога да
признавам добрите каче-
ства на съперника”, не
пропусна да се похвали
той, който посини гърди-
те си от изтъкване.

2. Че може да дава по-
някога на заден ход.
След като всички фенове
ставаха и лягаха с нови-
ната, че ще имаме нов на-
ционален стадион, за
който ще се избира меж-
ду три терена, сега става
ясно, че скоро такова
строителство не се пре-

движда. Причината е във
феновете, които не идва-
ли на мачовете.

3. Че в стремежа си
да се хареса на всички,
пак заиграва с клубовете
с най-много фенове.
Нищо, че левскари и ар-
мейци не могат да се
дишат. Футболистът Бо-
рисов обаче “посъветвал”
могъщия “Газпром” да по-
мага на изпадналия във
финансова криза ЦСКА,
докато руската “Вне-
шторгбанк”, с мерак да
бъде стратегически ин-
веститор у нас, бе изпра-
тена да укрепи финансо-
во “Левски”. Собстве-
никът на верига аптеки
Веселин Марешки от
Варна се съгласи да при-

тежава пловдивския “Ло-
комотив” след 5-минутен
разговор с премиера.
Държавното “Пристани-
ще Варна” стана собстве-
ник на баскетболния
“Черно море”, осиротял
след смъртта на бизнес-
мена, наричан от преми-
ера (според оповестени
СРС-та) Мишо Бирата.

Само дето Борисов
премълча какво е обеща-
но на водещите бизнес
структури в замяна. Заиг-
раването му с феновете -
гласоподаватели, не е
случайно. Но и те имат
памет. И едва ли ще за-
бравят увъртанията и от-
мятанията на премиера.
И че на крив Бойко - фе-
новете Му виновни.

Стародавна е приказ-
ката за магарето, морко-
ва и моста, в която глав-
ният действащ аргумент
накрая се оказва сопата.

Да се взрем отново в
Македония. Не чак тол-
кова в гражданите на
нашата съседка, колкото
в изпадналите в диво
националистическо из-

вержение политикани от
управляващите изтерза-
ната държавица коали-
ция. Няма съмнение, че
болестта, която ги разяж-
да, в крайна сметка ще
зарази и разложи до
крайност крехката идея
за демокрация по евро-
пейски.

Време беше да се
обърне дебелият край,
както казва народът. До-
бронамереността на
България, на българския
народ, на братята им (на
македонците) по кръв,
години наред срещаше
отпора на самозабрави-
ли се мераклии да прас-
нат щемпела “Македо-
ния” не само на род, ис-
тория, територии, но и на
небесни светила като

Луната и Слънцето... Вре-
ме беше поне да започ-
нат за съзнават, че Все-
лената не кръжи около
Скопие. Защото от
твърде ниския обзор на
собствената си камбана-
рия едва ли можеш да
съзраеш очертанията на
желаната, но недостижи-
ма засега Европа.

Президентът Георги
Иванов го обърна на бе-
летристика - писа, бриса,
уйдурдисва и в просвет-
лението си нахвърли те-
зата за историци, експер-
ти и прочие люде, които
да изкарат “истината” за
всемирната безценност
на македонизма. В отго-
вор от българските влас-
ти той, а и външният му
министър, все пак чуха

отдавна очаквания от нас
самите спокоен, делови
тон, с който бяха очерта-
ни “червени линии”,
съпроводени с “конструк-
тивно настъпление на
Балканите”! С други думи
- появи се разум, дадоха
знак, че да живееш със
съседите си може и по-
друг начин.

Отрезвяването така
или иначе ще настъпи.
Дано наред с него и ма-
кедонската обществе-
ност, облята досега от
натрапвана омраза и
разслоена от вътрешни-
те си противоречия, в
крайна сметка разбере,
че пътят към Европа ми-
нава и през България. И
че отношението към
съседите е отговорност.
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На фокус

Д

Българските градове трудно
покриват изискванията на ЕС

Светла
ВАСИЛЕВА

След шест години еврочленство и стотици хиляди лева, дадени
за административен капацитет, ключови общини са в цайтнот
След шест години еврочленство и стотици хиляди лева, дадени
за административен капацитет, ключови общини са в цайтнот
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След шест години еврочленство и стотици хиляди лева, дадени
за административен капацитет, ключови общини са в цайтнот
След шест години еврочленство и стотици хиляди лева, дадени
за административен капацитет, ключови общини са в цайтнот

До 23 септември т.г. 36 български
града трябваше да представят в Мини-
стерството на регионалното развитие
и благоустройството (МРРБ) интегрира-
ни планове, за да гарантират финанси-
ране на проектите си по линия на
Структурните и Кохезионния фондове
на ЕС за следващия период - 2014-
2020 г. Акцентът на предстоящия 7-го-
дишен програмен цикъл е фокусиран в
интегрирания подход към градското
развитие. Съответствието на подготвя-
ните и предлагани от местните власти
мероприятия с изработен интегриран
план за градско възстановяване и раз-
витие (ИПГВР) е заложено като

задължително условие
за финансиране

на проектите на българските общини
по линия на европейските средства. Ето
защо беше особено важно тези плано-
ве да са готови към указаната дата. Две
трети от избраните да изготвят подо-
бен стратегически документ 36 града
успяха, други - не, и поискаха удължа-
ване на срока. Този факт няма как от-
ново да не провокира съмнения в ад-
министративния капацитет на общини-
те и способността на местната власт да
се справя с предизвикателствата, по-
родени от членството на страната в ЕС.

 Преди две години МРРБ отвори
схема за безвъзмездна финансова по-
мощ в подкрепа на изработването на
интегрирани планове за градско
възстановяване и развитие (ИПГВР).
Предложението е насочено към общи-
ните на 7-те големи града - София,
Пловдив, Стара Загора, Бургас, Варна,
Русе и Плевен, и към 29 общини на
средно големите градове - Благоев-
град, Велико Търново, Велинград, Ви-
дин, Враца, Габрово, Гоце Делчев,
Добрич, Дупница, Казанлък, Карлово,
Кърджали, Кюстендил, Ловеч, Лом,
Монтана, Пазарджик, Панагюрище,
Перник, Петрич, Разград, Свищов, Си-
листра, Сливен, Смолян, Търговище,
Хасково, Шумен, Ямбол. Размерът на
финансовия бонус е 95%, а остатъкът
от 5% е за сметка на общините бене-
фициенти. Сумата, отпусната за изгот-
вянето на плановете на всеки един от
първите седем града, е близо 1 млн.лв.,
а за останалите - по половин милион.
Средствата общо за програмата са 21
369 654 лв. Срокът за кандидатстване
беше 1 ноември 2010 г., а проектите
трябваше да се изпълнят за 24 месеца,
т.е. към днешна дата да е приключил
първият им етап. Което ще рече да са
представени в МРРБ списъците с при-
етите обособени зони за въздействие,
придружени от целеви и проблемен
анализ на градското развитие заедно
с визията за града и резултатите от
обществените обсъждания.

Към средата на 2012 г.

само в три общини
е приключила процедурата

по възлагане изготвянето на ИПГВР.
Едва шест дни преди датата
(23.09.2012 г.) за предаване на етап
от плановете в МРРБ, община Шумен
си избра изпълнител (на 17.09.2012 г.),
а два дни след този срок община Пе-
трич е посочила като крайна дата за
подаване на оферти 25.10.2012 г.. По-
следна от наблюдаваните 36 общини
е тази в Сливен, която ще събира
предложенията на желаещите да из-
готвят плана й за развитие до
26.11.2012 г., което по никакъв начин
не се вмества в предварително обяве-
ната времева рамка.

Понятието “интегриран план” само се споменава в българското законода-
телство, но липсват нормативни дефиниции и детайли. Интегрираният подход
в градското обновяване и развитие обаче вече е възприет в повечето европей-
ски страни като оказващ по-силно и по-продължително въздействие в сравне-
ние с отделните секторни мерки, които не решават комплексните проблеми на
градовете, свързани с икономическото развитие, социалната интеграция, жи-
лищната политика и опазването на околната среда.

Лайпцигска харта за устойчиви европейски градове (подписана през
2007 г.) насърчава по-широко прилагането на политиката за интегрирано
развитие на градските райони. Документът отделя специално внимание на
изостаналите градски зони в контекста на града като цяло. От съществено
значение за тях е прилагането на стратегии за действие, вписани в поли-
тиката за интегрирано градско развитие:

 Провеждане на стратегии за подобряване на физическата среда
 Укрепване на политиката за местната икономика и местния пазар на труда
 Проактивна политика за образование и обучение на деца и младежи
 Насърчаване на ефективен градски транспорт на поносими цени.

Декларацията за градско развитие от Толедо (подписана през 2010 г.) дораз-
вива Лайпцигската харта, като поставя специален акцент върху стратегическото
значение на регенерацията - процеса на подобряване на състоянието на запад-
нали райони и подпомагане на хора, изпаднали в тежко социално положение.

Интегрираният план за градско възстановяване и развитие (ИПГВР) е именно
такъв инструмент за планиране, който служи за основа и “пътна карта” за трайно
подобряване на икономическото, социалното и екологичното състояние на приори-
тетни градски територии. ИПГВР представлява съвкупност от свързани във времето
и пространството проекти, действия и инвестиционни намерения, които се прилагат
в определени градски зони за въздействие в градовете, обединени в три групи:

 с преобладаващ социален характер (градски територии с жилищни функции)
 индустриални зони
 с публични функции с висока обществена значимост (обикновено централна-

та градска част).

От направения мониторинг на обя-
вите на общините за избор на консул-
тант за изготвяне на интегрираните
планове, публикувани на страницата
на Агенцията за обществени поръчки

(АОП), ясно се виждат два фак-
та. Първият, че

местните власти
са изгубили между

7 и 12 месеца

някои и повече, само за под-
готовка на документите за
търговете, които по своя ха-
рактер са формалната техни-
ческа част, а не същностната

от целия процес. Някои от про-
цедурите са прекратявани и
стартирани отново поради
съществени пропуски. Това за-
бавяне (от 36 общини едва пет
са стартирали процедури по
ЗОП до края на 2011 г.) е
съкратило сроковете за работа
на консултантите, които могат

или не, трябва да се вместят в заложе-
ните в договорите дати. Вторият - че
болшинството градски власти (с изклю-
чение на Благоевград и Враца) просто
са копирали едно към едно Методиче-
ските указания, изготвени от МРРБ,

включвайки в обхвата на изискваните
дейности всички компоненти, описани в
документа на министерството. Общини-
те са си “спестили” дори направата на
актуални социално-икономически и про-
странствени анализи на градската те-
ритория, макар те да са онези, които
достоверно могат да идентифицират
проблемните сектори и потенциала за
развитие, на база на които да се обосо-
бят зоните  за въздействие. Това говори
само за едно - че разчитат външните
експерти да свършат всичко, включител-
но и онази част от работата, по която би
трябвало ключовата експертиза да е на
местно ниво.

Прегледът на консултантите, спече-
лили търговете за изработване на
ИПГВР, също дава немалко поводи за
размисъл. Почти във всички общини
избраните юридически лица са консор-
циуми и дружества по ЗЗД. Изключе-
ние е местна компания да има водеща
роля в обединенията, в които

доминират фирми,
регистрирани в София

Своеобразен първенец, одобрен да
прави плановете на пет града - Варна,
Г. Делчев, Карлово, Плевен и Ямбол, е
доц. д-р Стелиян Димитров - географ,
преподавател в геолого-географския
факултет на Софийския университет.
Втора в тази формална класация е пле-
венската фирма “Иво Петров - архитек-
ти”ООД, спечелила надпреварата за
четири града - Бургас, Пазарджик, Си-
листра и Свищов, заедно с “Ню Ай” АД
и “Мапекс” АД. За същия брой градове,
но други - Велинград, Велико Търново,
Монтана и Смолян изработват интегри-
раните планове Даниела Запрянова и
Александър Киров чрез фирмите си
“Геоарх” ООД и “Национална агенция
за териториално устройство” ООД, уча-
стващи в конкурсите в различни кон-
фигурации като консорциум “Урбанико”
и “Таун план”. По два града спечелени
имат “Види арх” ООД - на арх. Ваня Р.
Фурнаджиева-Петличкова - Казанлък и
Разград, и испанците от “Арнайз кон-
сулаторес” - Кюстендил и Кърджали.
“Велдер консулт”, чийто акционер е
Корпоративна и търговска банка АД, а
водещ архитект Белин Моллов, прави
плановете на Пловдив и Добрич. Стара
Загора ще разчита на “Трейс проект”,
а Дупница на една от компаниите на
Николай Вълканов “Геотехинженеринг”
ООД. Държавното дружество “Национа-
лен център за териториално развитие”
ЕАД печели София и Търговище.

Подводните камъни, които консултан-
тите някак трябва да преодолеят, са
свързани най-вече с кратките срокове, ос-
тавени им от общините за събиране, об-
работка и анализ на огромна по количе-
ство информация. Твърде спорно е докол-
ко ще успеят да се ориентират в специ-
фичните проблеми на всеки град по ан-
кетите, които правят сред 1 000 жители и
на базата на обобщения да определят
трите зони за въздействие - социална,
индустриална и такава с обществени
функции. Към тези проблеми от местно
естество се добавят и други, отнасящи се
до липса на глобална държавна визия.
Пример за това е отсъствието на морска
политика на страната, която още не е
дефинирана в стратегия, а интегрираните
планове на Варна и Бургас би трябвало
да се съобразят с нея.

Понеже изработването на ИПГВР
пряко ще засяга живота на териториал-
ните общности, е добре гражданите да
са нащрек, да присъстват на  обсъжда-
нията и да се включват активно в тях,
защото евросредствата от Структурните
и Кохезионния Фондове през програм-
ния период 2014-2020 г. ще се насочват
само в определените днес зони за
въздействие, превръщайки ги в “пътна
карта” за трайно подобряване на иконо-
мическото, социалното и екологичното
им състояние. Други зони на евросредст-
ва не могат да разчитат. Не можем и не
бива да разчитаме единствено на об-
щинските администрации, които забавяй-
ки процедурата за възлагане на изра-
ботването на плановете, за пореден път
доказаха, че са далеч от евростандарти-
те, както и че ефектът от евросредства-
та, дадени за повишаване на компетент-
ността им, все още е незначителен.

Какво е ИПГВР



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

14 СРЯДА 7 НОЕМВРИ 2012

Мнение

оследните събития
около сагата АЕЦ
“Белене” раздвижиха
блатото в българския
политически живот.

Референдумът за АЕЦ „Белене”
определя бъдещето на България
Политическата класа, взела решението за спиране
на проекта, трябва да поеме своята отговорност

Ангел
ГАДЖЕВ

П

„Проучването е преро-
гатив на българското
правителство. Това е
нещо, което у нас нарича-
ме due diligence. Става
дума за наистина голям
проект, свързан с много
пари. Смятам, че това е
най-справедливият и ра-
зумен начин”.

Посланик Марси Райс

Българското общество, европей-
ските анализатори и задокеан-
ската политическа дискретност
по въпроса с инвеститора на
новия американски посланик в
България, г-жа Марси Рийс, по-
казват само едно. Темата е от
стратегическо значение за бъде-
щето на държавата. За това се
дискутира толкова яростно и от
привърженици, и от противници
на проекта, като в битката се
включиха и международните
анализатори.

Непоследователните реше-
ния и действия на българската
политическа класа по този про-
ект показаха нейната нереши-
телност и невъзможност да взе-
ма решения, обосноваващи се
на логика, практичност, иконо-
мически аргументи и коректност.
Правителството взема решение
за отказ от “Белене”, но се под-
сигурява с парламента, за да си
измие ръцете като Пилат Пон-
тийски. Впоследствие бърза да
вземе ново решение, при нали-
чието на появилия се инвести-
тор. Парламентарната група на
ГЕРБ излиза с предложение към
НС за даване мандат за прего-
вори. Последва решение да се
спрат всякакви преговори преди
провеждането на референдум.
Какво ще решат управляващите
в следващите часове е тема
инкогнито.

Може би чакат
инструкции

от тези, които ги направляват. От
Изток или от Запад. Затова най-
добре е това решение да се
вземе от суверена. Защото по-
литическата класа на България
доказа своята непригодност да
служи на интересите на общест-
вото, а парламентарната демо-
крация у нас показа значителни
дефекти. Затова е необходим
референдумът - за да има въз-
можност най-после решението
по този въпрос да стане факт,
който ще даде възможност про-
ектът “Белене” да се осъществи
с обществена гаранция или да
се прекрати по същата причина.

Защо въпреки 30-годишната
сага около проекта, той е тема
№1 за българското общество,
както и представлява интерес за
могъщи държави като САЩ и
Русия? Защо след като затво-
рихме 3 и 4 реактор на “Козло-
дуй” по европейски препоръки,
продължаваме да самоунищо-
жаваме енергетиката и иконо-
миката? Дали това не е сцена-

рий, който цели от износител на
енергия да се превърнем в не-
тен вносител? Защо АЕЦ “Беле-
не” е водеща тема в момент, в
който се оказа, че Европейската
комисия откри проблеми в си-
гурността на всичките 19 ядрени
централи във Франция? Същата
тази Франция, която най-много
настояваше за затварянето на 3
и 4 блок на “Козлодуй”. За да
предлага своята ядрена енергия
безпроблемно.

Безумните политически ре-
шения, вземани от настоящото
правителство в областта на

енергетиката, достигнаха своя
връх с потвърждаване на
28.03.2012 г. от 41-ото народно
събрание на взетото от прави-
телството на ГЕРБ решение за
спиране на проекта “Белене”.
Увеличеният иск на руската ком-
пания “Атомстройекспорт”, част
от структурата на “Росатом”, сре-
щу НЕК в Арбитражния съд в
Париж поражда редица въпро-
си, чиито отговори трябва да
бъдат дадени от политическата
класа и управляващото мнозин-
ство. Така се процедира в нор-
малните държави на изток и на
запад от Балканите.

1. Това безпрецедентно по
своята същност решение за
спиране на проекта отразява ли
националните интереси на
България? Или е взето под
натиск, оказан от държавния
секретар на САЩ Хилари
Клинтън и бившия вече посла-
ник Уорлик?

2. Не обезкървяваме ли
умишлено българската енерге-
тика, затваряйки 3 и 4 блок на
АЕЦ “Козлодуй”, заради евро-
пейското членство на България
и спираме проекта “Белене”, за
да отворим пазарна ниша на
военния партньор на САЩ -
Турция, която строи 2 ядрени
централи на границата с Бълга-
рия?

3. На базата на какви ико-
номически факти и разчети
министър Добрев и премиерът
Борисов се позоваха, вземай-
ки това решение?

4. Какво печелим и какво
губим, когато се вземат с лека
ръка еднолично решения по
мегапроекти с национално зна-
чение, свързани с национална-
та сигурност на България, и кой
ще плати сметката?

Както цитирах посланик Мар-
си Райс, става въпрос за много
пари. А когато има много пари
или геостратегическо положе-
ние на една държава, а в този
случай има съчетание и от две-

те причини, идва намесата на
великите сили. Защото икономи-
ката е глобална.

Неадекватните, непремере-
ни, вулгарни и цинични изявле-
ния на премиер, вицепремиер и
министър на финансите във
връзка с иска на руснаците по-
казват, че управляващата оли-
гархическа групировка ГЕРБ не
е в състояние да управлява адек-
ватно държавата. И оставането
й на власт ще струва прекалено
скъпо на българския данъкопла-
тец. В интерес на чужди компа-
нии и държави. Това се отрази и

в социологическите изследва-
ния, направени неотдавна от
водещи социологически аген-
ции.

Как се държи България към
Русия, държава с икономическа
мощ, територия и население, с
влияние в световен мащаб?
Скандално. Защо? Какво не ни
хареса в предложението на
държавната корпорация “Роса-
том” да разгледат вариант за
финансово структуриране на
проекта без допълнителни загу-
би за България? Защо се отка-
захме да притежаваме 51% от
акциите на АЕЦ “Белене” и съот-
ветния дял от печалбата? Какво
им е на руските пари? След като
Русия бе отделила милиарди в
бюджета си за 2010 г. по този
проект, защо стана възможна
атаката срещу “Белене” и това
ли бе причината за нейното спи-
ране? Какво им е на рублите?
Юани, албански леки, евро, до-
лари, има ли значение, след
като икономически е изгодно за
нас? Държим се с Русия като
глезено дете, на което не му се
дава играчка. Несериозно!

US лобита в
конфликт на интереси

“Уестингхаус” и Фондация
“Америка за България” спонсо-
рираха конференцията на про-
тивниците на ядрената енерге-
тика в България, проведена на
19.09.2012 г. в “Радисън”. На нея
не бяха поканени защитниците
на тезата “За АЕЦ Белене”.
Защо? Това, че от джоба на
американския данъкоплатец се
разходват пари за протежиране
на американските икономичес-
ки лобита в чужда държава не е
ли конфликт на интереси? След
като “Уестингхаус” е избрана да
участва в предпроектното про-
учване на 7 блок на АЕЦ “Коз-
лодуй”, това не е ли конфликт на
интереси?Икономическият ло-
бизъм на територията на Бълга-

рия, държава членка на ЕС, по-
средством фондация “Америка за
България” е явен и не се наблю-
дава никъде другаде в Европа.
Това не е ли намеса във вътреш-
ните работи на една суверенна
държава под благосклонния по-
глед на държавните институции?
Дали взетото решение от Франк
Бауер след 21 години начело на
Българо-американския инвести-
ционен фонд (1991-2012), Бълга-
ро-американската кредитна бан-
ка (1996-2008) и Фондация “Аме-
рика за България” (2008-2012)
да се оттегли от всички позиции,
считано от 30 септември 2012 г.
няма връзка с неудовлетворител-
ните резултати на американска-
та фондация по затварянето на
този проект?

Доларът, тази световна валу-
та? Само 20% от доларите в
световен мащаб не миришат на
кокаин. Най-мръсните пари. Аме-
рика, страна, която може да си
позволи да печата по 400 мили-
она долара на ден, за да се
справи с дефицита, има импер-
ско поведение срещу една ев-
ропейска държава, която е във
валутен борд, не може да печа-
та пари и тъне в мизерия. Къде
е справедливостта?

Решението, взето от прави-
телството и парламента, с което
се прекрати проектът “Белене”,
устройва изцяло енергийната
стратегия в региона на новите
ни господари. То е безпреце-
дентно и от него ще загубим
всички, плащайки неустойки,
компенсации, преки и косвени
загуби, надхвърлящи 12 милиар-
да евро. Това беше удар срещу
българските национални интере-
си. И политическата класа, взе-
ла това решение, трябва да по-
еме отговорността пред българ-
ския народ.

Появата на американската
фирма инвеститор като от неби-
тието в момент, в който битката
за “Белене” беше изгубена по-
каза, че:

1. Проектът е икономически
рентабилен.

2. Проектът е възможен.
3. Проектът е реален и ефек-

тивен.
И като такъв даде да се раз-

бере, че държавата се движи на
автопилот. Въпросът е кой каква
теза защитава и защо? Как про-
ектът “Белене” ще се отрази на
бъдещата политика на Бълга-
рия? Кой какви политически,
икономически и други цели пре-
следва? Дали дългосрочната
икономическа перспектива на
България не става заложник на
политически амбиции на управ-
ляващите от ГЕРБ?

Нека си представим Бълга-
рия, без да строи АЕЦ “Белене”.
Ако централата я няма, немину-
емо ще започнем да внасяме
енергия. Защо? Защото 5 и 6
реактор на “Козлодуй” са с оп-
ределен лимит, който изтича
скоро. Дотогава не е възможно
построяването на нов 7 реактор
по изказванията на специалис-
тите. Както и цената му с неу-
стойките по “Белене” ще достиг-
не над 12 милиарда евро. За
един реактор. При това отново
руски, защото нашата ядрена
енергетика е създадена на ба-
зата на руската ядрена енерге-
тика и договорите, сключени
между “Атомстройекспорт” и НЕК
го обуславят. В това няма нищо
лошо, защото руските ядрени
реактори от трето поколение са
признати като най-надеждните
от световната ядрена общност.

Ще трябва да плащаме пар-
никови емисии за производство-
то на енергия от американските
ТЕЦ, съгласно европейските ди-

рективи, цената на енергията от
ВЕИ не е достатъчна и е прека-
лено скъпа. Това означава внос
на енергия на международни
цени. А каква ще бъде цената,
на която ще се осъществи този
внос? Познайте. Реално този
сценарий не е от най-благопри-
ятните за българската икономи-
ка. Но е благоприятен за тези,
които имат икономическата из-
года да го осъществят. И със
зъби, и нокти настройват обще-
ството срещу “Белене”. Вкарвай-
ки в играта и американската
фондация “Америка за Бълга-
рия”.

Да си представим България
с осъществен проект АЕЦ “Беле-
не”. Безспорно трябва да се взе-
мат предвид всички разходи,
направени до момента, изграде-
ните 4 от 7 етапа на строителст-
вото, спрямо европейските изи-
сквания както и средно благо-
приятния сценарий, който дава
HSBC за цена на проекта от 8
милиарда евро. Проектът “Беле-
не” беше със статут на междуна-
роден, като партньори на ЗАО
“Атомстройекспорт” бяха “Си-
менс” и “Арева”. При прогнози-
руема и ясна политическа линия
на властите в България и взето
решение за необратимо рестар-
тиране на проекта, големите
европейски компании със сигур-
ност ще се появят, защото про-
ектът е възможен, най-евтин в
света, достигнал на етап, който
предполага завършване преди
2020 г.

Откъде ще се
намерят пари?

При тези обстоятелства пари
за проекта ще има, защото е
икономически изгоден. Капи-
талът си прокарва път винаги,
когато има интерес. При конста-
тацията, че няма ядрена цент-
рала в света, която не акумули-
ра печалба, не виждам проблем
за намиране на финансиране.
По-скоро въпросът опира до
това кой какво да притежава от
бъдещата централа. Решението
за рестартиране на проекта ще
даде около 9000 работни места
в нея, както и около 60 000 ра-
ботни места в съпътстващите
отрасли. АЕЦ “Белене” може да
се превърне в проект, който ос-
вен да ни даде възможност да
продължим да бъдем ядрена
държава, да започнем и рестарт
на икономиката на България.
Това е един мегаструктурен
проект, чрез който имаме уни-
калния шанс да издърпаме на-
пред и да си осигурим благо-
приятна икономическа среда в
бъдещето, прогнозируеми цени
на енергията и възможност да
достигнем средноевропейско
ниво. Ако имаме разумна поли-
тическа класа, която да се вслу-
ша в мнението на специалисти-
те, експертите и икономически-
те анализатори.

А сега накъде?
Към референдум!

Референдумът трябва да се
проведе и то не бързо, както
казва министър-председателят
Борисов, а след като се сложат
всички карти на масата, за да
стане ясно на обществото какъв
важен въпрос трябва да реши.
Той трябва да се проведе в об-
становка на почтеност, прозрач-
ност и коректност, защото това
решение е по-важно от решени-
ето кой да управлява за 4-годи-
шен период. Защото въпросът за
бъдещето на АЕЦ “Белене” е
въпрос за бъдещето на Бълга-
рия. А българският народ неед-
нократно е доказвал, че умее да
взема стратегически решения, за
разлика от тези, на които деле-
гира правата си.
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

мът ми не го побира
- честването на сто-
годишнината от Бал-
канската война да

въди скандали. Войната, в
която българите показаха
чутовен героизъм и победи-
ха една империя, и то тази,
която ги държа в многове-
ковно робство, се омаскаря-
ва по политически причини
и етнически попълзновения.
Зарадвах се, че инициати-
вен комитет предложи ген.
Васил Делов, командира на Хасковския отряд,
да бъде удостоен посмъртно със званието “Поче-
тен гражданин на Кърджали”. Уви, оказах се
прекалено доверчив към патриотизма и нацио-
налното съзнание на съветниците от ДПС. 22-ма
гласували “въздържал се” и предложението за
награждаването на освободителя на Кърджали
пропада. Героят вече е окепазен - човекът, който
има най-голяма заслуга Кърджали да се върне в
пределите на България. Един местен журналист
заключи: “Генерал Делов освободи Кърджали от
султана, ДПС го освободи от Делов”. Божидар
Димитров подхвърли почетното гражданство да
се преотстъпи на Явер паша. Жестока шега, но
ни напомня, че сме си оставили националната
каруца в калта. Позицията си депесарите оправ-
дават с  подписка от 360 никому неизвестни души,
която приписва грехове на командващия и воде-
ната от него част към населението. Петицията е
подтикната от изселническа организация в Од-
рин. Има и ехо оттам - чу се гласът на Зюрфед-
дин Хаджъоглу, председател на Федерацията на
балканските турци: “Ние като кърджалийци, жи-
веещи извън страната, сме доволни, че ген. Ва-
сил Делов не бе удостоен със званието”. Агре-
сивността у този род организации се засили
особено след приемането на скверната декла-
рация от Народното събрание, признаваща ет-
ническо прочистване на мюсюлманите у нас. Тя
бе пробутана от Иван Костов, фитилът му подпа-
ли Сизгин Мюмюн, човек-фондация, който сега
събира подписи от изселници и ще ги носи в
трибунала в Хага. Да съдят България!

Ахмед Доган дотърча на конференцията на
ДПС в Кърджали да рече “евалла” на общински-
те съветници, задето са отрязали генерала, тъй
като “те били наясно с болките на тази война,
живите спомени и всичко, което е свързано с
нея”. И пофилософства около въпроса за герои-
ката на Балканската война, който още не бил
решен, а решението било в нов прочит на исто-
рията на Балканите, особено в частта й за тази
война. В Турция от няколко години четат балкан-
ската история по нов начин - вкарали са я в
неоосманистки калъп и ако още не са свалили
портрета на Кемал Ататюрк, то е заради малко
останалия им срам. Сам Доган вече начена своя
прочит: “Тя (войната) е не само на победители и
победени, а война на етническо прочистване и
други форми, които по-късно определихме като
разни вариации на “възродителния процес”. Гне-
ви се на акад. Георги Марков, който определи
случая с генерал Делов като “пръв опит за вне-
дряване на неоосманизма у нас”. А ето, че сам
Доган става проводник на реабилитирането на
Османската империя, нищо че иска да ни внуши
пред какъв труден избор са били изправени
съветниците на ДПС: “между лоялността към
държавата и държавността и все още неизличи-
мите спомени от ужасите на Балканската война”.
Лидерът на “партията в обръчи”, след като на-
мекна, че самото поставяне на въпроса за ген.
Делов ерозирало страната, накрая се измъкна
по терлици с  мъглявата формула “вярност на
националните интереси на страната в човешки-
те им измерения”.

Никога не съм вярвал в лоялността на ДПС
към българската държава, движението само при-
видно излиза от черупката си на етническа и
религиозна партия. Но вместо да пишем нова
история на Балканите заедно с комшиите, по-
добре е да помислим кой ерозира страната в
чужда угода и кой е лоялен и кой не е лоялен
към държавата си. След благословията на Доган,
нищо чудно утре в Кърджали да премахнат па-
метника на генерала-освободител, тъй като ни-
какво освобождение не е имало.

Знаеше се, че на ДПС, а и на Главното
мюфтийство, не са по нрава тържествата за
Балканската война, не им се ще тя да бъде
обявявана за освободителна и прославяна.
Някои политици обяснят това с предизборни
заигравания. Но работата е по-дълбока - пра-
вят се опити за преоценка на Балканската
война, отрича се ролята й в новоприсъедине-
ните земи, под съмнение се поставя героизмът
на една епоха. Това си е открита атака срещу
България и българщината, поощрявана от Тур-
ция. И е възможна, защото не среща отпор. В
София дадоха пресконференция представите-
ли на т.нар. Европейски институт “Помак” със
седалище в Смолян, чиято цел уж била да търси
истинската идентичност на помаците. Те про-
четоха декларация, в която се казва, че било
цинично да се иска от жертвите на войната да
празнуват. Но за тази поредна антибългарска
провокация, която също буди размисли за ло-
ялността към държавата - следващата сряда.
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Смет не само
за сливи
България е затрупана от отпадъци,
а решението на проблема не е в
полезрението на управниците

С
ни

м
ка

 Б
ла

го
ве

ст
а 

Ц
В

Е
Т

К
О

В
А

ак трябва да се оползотворява
боклукът в частта му на еле-
менти, годни за рециклиране,
и каква е ползата от това?

К
Става въпрос предимно за хартия,
стъкло и пластмаси.

Да започнем от последните. Ако
спрямо тях се прилага методът на
депониране, който сега у нас е осно-
вен, те се разграждат в продълже-
ние на стотици години. В този изклю-
чително продължителен процес от
тях се отделят вредни вещества, кои-
то замърсяват земята и въздуха, а сти-
гат и до подпочвените води, част от
които се използват за питейни нужди
и напояване. Пластмасовите отпадъ-
ци са голямо бедствие, предизвика-
но от постиженията на химията и при-
лагането им в производството. Спа-
сението от тях става или чрез изгаря-
нето им, или чрез рециклиране. За
препоръчване е вторият начин, за-
щото при изгарянето им също се от-
делят редица вредни елементи, кои-
то замърсяват околната среда. Сега
у нас се депонират 70% от пластма-
совите отпадъци, 18% се изгарят и
само 12% се рециклират.

На второ място по обем като
съставка на боклука са хартията и
картоните, които също подлежат на
рециклиране. Те се произвеждат пре-
димно от дървесина. За добиването
на 1 т книжна продукция се изсичат
30 петдесетгодишни дървета. При
преработката им се изразходват 1600
куб.м вода и 1800 кВтч електроенер-
гия. Поради което цената на първич-
ната хартия възлиза на около 1500
лв. за тон. Чрез рециклиране същото
количество се получава за 720 лв.,
но този процес може да бъде мул-
типлициран до 6 пъти и тогава цена-
та на продукцията спада на 300 лв.
Последното издание на книгата за
Хари Потър е на хартия, четвърта
преработка, и поради това тя се про-
дава в САЩ за 11,30 долара. Ако е
била отпечатана на първична, цена-
та й е щяла да бъде 16,40 долара.
Може би това е оказало влияние
нейният 400-хиляден тираж да се
изчерпи само за два и половина
месеца.

Какво е положението при стъкле-
ните отпадъци? Според специалис-
тите те могат да се рециклират най-
малко 90 пъти. За производството на
1 т стъкло за необходими 4000 куб.м
вода, 1600 кВтч електроенергия, 1700
кг силиций и още 450 кг инертни
материали. Те се добиват в кариери,
които нарушават екологичното рав-
новесие в районите на тяхното раз-
работване. На много места населе-
нието в тях се надига на протест.
Създават се предпоставки за кон-
фликти, защото хората искат запаз-
ването на ландшафта, а

концесионерите
го превръщат

в лунен пейзаж

С използваният сега основен ме-
тод на депониране на отпадъците се
създават огнища на тотално замърся-
ване на големи територии, които са
определени за сметища. В България
всяка година се “произвеждат” около
3 млн. т боклук. Повечето от смети-
щата са с надхвърлен капацитет, а
той ще продължава да се надвиша-
ва.

Бизнесът с боклука е високо пе-
челивш за асовете в тази дейност. За

да извозят сметта от кофите и кон-
тейнерите, фирмите, които са склю-
чили договор с общините, реализи-
рат висока печалба. Тя се плаща от
гражданите, които внасят такса смет.
Така се стига до странното и дори
унизително положение боклукчийска
фирма да стане собственик на един
от най-популярните български фут-
болни клубове.

Има ли някакъв изход от това

положение? Кардиналното решение
е спешно да се построят няколко
завода за рециклиране на отпадъци-
те. Те трябва да бъдат с пределно
голям капацитет, а не както част от
сега съществуващите - със силно ог-
раничен. Разделното събиране на
отпадъците още дълги години ще
бъде по-скоро пожелание, отколкото
действителност. Защо за осъществя-
ване на начинанието да не се при-
влече “клошарският елемент”, който
по този начин си изкарва прехрана-
та. Тези хора всъщност са основният
контингент, който осигурява раздел-
ното групиране на отпадъците и в
такъв вид ги предава в пунктовете за
вторични суровини. Той и сега, за да
си осигури препитанието, рови в ко-
фите и контейнерите за боклук, но
доходът от тази “дейност” прогресив-
но спада. През 2011 г. в пунктовете
за вторични суровини 1 кг хартия се
изкупуваше за 10 ст., а през 2012 г.
- за 8 ст. Цената на стъклените от-
падъци от 5-6 ст. е свалена на 3-4 ст.,
а на пластмасовите - от 5 на 3 ст.
Затова клошарите и някои от ромите,
които се занимават със събирането и
предаването на вторични суровини,
се насочват към търсенето на
възможности за кражба на медни

проводници и друг цветен метал, за
които все още се плаща подобава-
що. При това съгласно закона, ако
някой е предал вторични суровини
за 5 лв., върху тях се удържа данък
10%.

И какво се получава? България
се задръства от боклуци. Вместо
възможно най-голяма част от тях да
се рециклират, като по този начин се
пестят природни ресурси и се запаз-
ва чистотата на околната среда, се
изсичат гори, опустошава се приро-
дата в много райони, загива фауната
и флората, замърсяват се водите,
въздухът, почвите. А на клошарите,
които се препитават главно чрез
събиране и предаване на вторични
суровини, се отнема възможността да
си изкарват хляба чрез някакъв труд,
който е и обществено полезен.

В Италия извозването и

преработката на боклука
е приоритет на мафията

За осъществяването на тази дей-
ност обаче тя е създала 1,6 млн.
работни места, поради което се полз-
ва с уважение от населението. А
мафиотите там не купуват футболни
клубове, въпреки че имат такава
възможност, защото бизнесът с бок-
лука се оказва, както и у нас, изклю-
чително печеливш.

В България общини правят сдел-
ки с боклукчийската мафия за сметка
на данъкоплатците. Затова вместо да
се създават заводи за рециклиране
и компостиране на отпадъците, те се
депонират, което е допълнителен
разход без всякаква възвръщаемост.
А ако се създадат необходимите
предприятия за рециклиране на ин-
дустриалните и за компостиране на
битовите отпадъци, те ще произвеж-
дат суровини, торове и горива. Това
ще доведе до откриването на най-
малко 25 хил. работни места и така
заетите в тях ще изкарват прехрана-
та си. Незнайно защо тези очевидни
истини не са в полезрението на уп-
равляващите.
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Зелен семафор
за черен сценарий
Борбата с корупцията ще успее,
когато се води от обществения интерес,
а не от теснопартийни мотиви

Славчо
КЪНЧЕВ*

порядъчните, и мо-
шениците желаят да
имат за приятели че-
стни хора - единст-
веното, по което си

България?
В много голяма степен, до-

колкото се отнася до борбата с
корупцията. Тук като че ли е
валидна афористичната
тавтология от времето
на социализма: “Дайте
да дадем!” Едрома-
щабната корупция у
нас продължава да до-
принася за разпреде-
лението на ресурсите в
рамките на определен
малоброен елит.
“Сребърните аргумен-
ти” водят до покровител-
ство на неефективни ико-
номически субекти, до нече-
стно и несправедливо разпре-
деление на дефицитни общест-
вени ресурси и до източване на
държавната хазна в лични смет-
ки. Във или извън България.
Именно заради зловредността
на корупцията още в древна
Атина на нея се е гледало като
на много тежко престъпление.
Според Платон: “Върховният слу-
жител трябва да се отдава на
службата си, без да взема как-
вито и да било подаръци... про-
винилите се, ако бъдат осъдени,
да се екзекутират незабавно.”

В публичното пространство
отдавна се е появило следното
изказване, свързано с

противодействието
на корупцията

“Идеите на професор Роберт
Клитгард въздействаха силно на
моята администрация, докато бях
кмет. През първите месеци на уп-
равлението си приложих някои
от методите, разработени в кни-
гата му “Контролиране на коруп-
цията”, за да овладея ширещата
се корупция. Тъй като резултати-
те бяха поразителни, получихме
достатъчно кредит на доверие,
за да започнем безпрецедентна
за нашия град про-

грама за икономическо възста-
новяване.”

Горецитираното не е с автор,
който и да е софийски кмет или
пък кмет на голям български
град през годините на т.нар.
преход. Включително и заема-
лият поста градоначалник на
столицата мандат и отгоре Бой-
ко Борисов. Кметът, взел
присърце проблемите с редуци-
ране на корупционните практи-
ки, е Роналд Маклейн-Абароа, в
Ла Пас, Боливия. А Роберт Клит-
гард, възпитаник на Харвард, по-
късно и преподавател там, е бил
професор по икономика в Йейл,
в университетите в Натал,
Дръбан и Карачи. Президент е
на университета в Клермонт, Ка-
лифорния. Освен че е автор на

много статии и книги, преведени
на повечето европейски езици,
включително и български, той е
работил като консултант в два-
десет и една държави в Азия,
Африка и Латинска Америка.

Не обаче и в България. Но не
само той не е ползван като ка-
пацитет в контролирането на
корупцията, също и да бъдат
въведени в практиката опитът и
познанията, на който и да е друг
виден чуждестранен специалист.
Още по-малко е черпено от
дългогодишния теоретически и
практически опит на Независи-
мата комисия срещу корупцията
(НКСК) в Хонконг.

За осем години от своето
основаване през 1973 г. НКСК
е провела около 500 изследва-
ния върху различните политики
и практики в множество прави-
телствени институции. Повече-
то от тези изследвания са до-
развити чрез последващи цяло-

стни мониторингови доклади за
изпълнението на направените
препоръки, с цел намаляване
на възможностите за корупци-
онни практики. Едновременно с
това към края на 1981 г. НКСК
е открила десет местни свои
представителства и е провела
повече от 19 000 различни ме-
роприятия за стимулиране на
гражданското участие, за създа-
ване на по-високи морални, со-
циални и етнически стандарти
в обществото.

Ето защо в Хонконг (а не в
България - по какви ли причи-
ни?!), само за осем години една
институция - Независимата ко-
мисия срещу корупцията, се е
превърнала в най-познатата
правителствена организация,

която по време на своята дей-
ност не се ръководи от принци-
па “Без много шум и публич-
ност”, провъзгласен от Бойко
Борисов по отношение на ДАНС.
Напротив! И съвсем логично
НКСК и обществото функциони-
рат като един общ жив орга-
низъм. Твърде активен. През
същия стартов период от 1973 г.
до 1981 г. в комисията са полу-
чени и разгледани над 10 000
сигнала, подадени от граждани,
за корупционни практики.

Ето как огромното количест-
во старателно извършени анти-
корупционни операции от стра-
на на НКСК води до качествена
промяна в нивото на корупцион-
ните практики в Хонконг. Стар-
тирала от ситуация на почти
ендемична корупция, Национал-
ната комисия срещу корупцията,
като обществен инструмент, до-
вежда Хонконг до заемане на
водещо място в международна-

та класация за контролиране
на корупцията.

Несъмнено е, че

намалението на
корупционните

практики

в която и да е държава, вклю-
чително и България, е мара-
тонско бягане, а не състеза-
ние на спринтова дистанция,
с бързи аплодисменти и фре-
нетични овации за победите-
ля. Напълно обяснимо е защо
индексът на възприятие на
корупцията в България за пе-
риода 1997-2011 г. се движи
в интервала 2,9 - 4,1. Показа-
телят се измества по скала
от 0 до 10, като 0 е степен
“много корумпиран”, а 10 -
“много чист”. Най-ниският е
през 1999 г. - 2,9. На-добрият
резултат, който България е

достигнала в класацията е 4,1
през 2004 г. и 2007 г. По индек-
са - 2,3 за 2011 г., България е
на последно място в Европей-
ския съюз. И е съвсем близо до
критичната стойност 3, индика-
тор затова, че корупцията пред-
ставлява вече системен про-
блем, който застрашава нормал-
ното функциониране на държав-
ните институции, и на икономи-
ката на съответната държава.
Понеже е установена несъмне-
на статистическа зависимост
между индекса и показателите
за икономическо развитие - те
са правопропорционални. Кол-
кото е по-нисък индексът за
възприятие на корупцията, тол-
кова са по-слаби и темповете
за растеж на икономиката, като

нулата не е долната граница.
Именно затова на въпроса

“Кога България ще стане Швей-
цария на Балканите?”, отговорът
е “Когато първо се превърне в
Хонконг на Европа!”... Защо до-
сега това не се е случило ли?
Причините са цял комплекс, но
сред тях се откроява една воде-
ща: Партиите размахват

томахавките за борба
срещу корупцията

единствено като противоконку-
рентно оръжие. Средство за дис-
кредитиране на партийните про-
тивници, особено в периодите на
предизборни сблъсъци. Изклю-
ченията само потвърждават пра-
вилото.

Факт е, че България едва ли
някога - в близкото или далеч-
ното бъдеще - ще произвежда
собствено оборудване за атом-
ни електроцентрали, многомест-
ни пътнически самолети или
платформи за добив на нефт от
морското дъно. Но ние притежа-
ваме достатъчен интелектуален
потенциал не само да решим
проблема с корупционните прак-
тики у нас, но да създадем и тук
собствен принос в цивилизаци-
онния процес.

Уместно е да бъде сформи-
ран Национален научен съвет
по политика на управлението,
какъвто пример съществува в
Холандия. Който да бъде изця-
ло изява на гражданското об-
щество, без да е подчинен на
която и да е държавна институ-
ция. Който също така да има
право на законодателна иници-
атива в Народното събрание.
Тази съвет сам по себе си би
бил функция на отговорното
гражданско поведение, като от
своя страна ще генерира адек-
ватни инициативи, в частност и
по проблема за противодейст-
вие на корупцията.

Всъщност необходимо е да
стартираме от мисълта на Ал-
берт Айнщайн: “Не може да раз-
решаваме проблемите със
същия начин на мислене, с кой-
то сме ги създали”. Именно за-
това е наложително борбата
против корупцията да бъде во-
дена от обществения интерес, а
не от тяснопартийната котерий-
на мотивация. При най-добрия
вариант. В противен случай ни-
кога няма да загасне зеленият
семафор. За черния сценарий.
Фабулата в него е стереотипна,
но изпълнена с драматизъм за
мнозинството зрители на сюже-
та, в ролята им на пасивни,
ощетени участници.

*Авторът е председател на
УС на Асоциацията за борба
против корупцията в България

И
приличат.

Затворнически
фолклор

Самата необходимост от по-
литическо дискутиране на тео-
ретично ниво не би могла да се
появи, освен ако не е налице
криза в политическата област,
притежаваща едновременно и
теоретическо, и практическо из-
мерение. Едва тогава - и не по-
рано - се поражда дълбочинна
мотивация за преосмисляне
(според италианския политиче-
ски мислител, историк и военен
теоретик Николо Макиавели),
на практическата традиция или
за нейното преутвърждаване
(според ирландския мислител
Едмънд Бърк). Летописът на Ис-
торията показва недвусмислено,
че поне доскоро само кризата -
мнима или реална - активира
политическата мисъл с прилож-
на насоченост.

Обществената действител-
ност винаги съдържа проблеми,
легитимирани чрез своята кон-
кретност. Когато за определен
период от време те остават
извън или в периферията на
полето на здравия разум в поли-
тическата практика, дефектите
във функционирането на държав-
ното управление първоначал-
но генерират само структурни
напрежения. В един следващ
етап, ако продължи натрупва-
нето на дефицит на адекватни
управленски инициативи, уве-
личените напрежения на
структурата навлизат в процес
на саморегулация. Участието
на управленския фактор бива
елиминирано в една или дру-
га степен и се минава в режим
на “автопилот”, което води до
дисоциация на отделни струк-
турни компоненти на държа-
вата, тоест

отделни институции
се самоелиминират

функционално поради отсъ-
ствие на съответна адекватна
нормативна база и/или липса
на национално отговорен кад-
рови потенциал.

По-нататък количественото
натрупване на отделни неефек-
тивни звена в институционални-
те механизми довеждат до каче-
ствено изменение в дейността на
държавата по отношение на за-
щитата на интересите на суве-
рена. Понеже все пак държава-
та е създадена за човека, а не
човекът да съществува заради
държавата. Крайният резултат е
имплозия на оперативния потен-
циал на държавата, последван
от колапс.

Доколко гореизложеното е
валидно спрямо ситуацията в
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Култура
очаквайте

Снимка Мариета ТОМОВА

П

Книжовна премиера
на Юри Лазаров

Издателст-
во “Сиела” и Юри
Лазаров канят
на премиера на
сборника с есе-
та “Тълковен
речник” -   особе-
на книга, която
не може да се на-
пише от всеки.
Представянето
е днес от 18 ч. в
книжарница “Хе-
ликон” в хотел
“България” на
бул. “Цар Освободител” 4. Въпре-
ки че е роден в столицата, ав-
торът предпочита да гледа пясъ-
ка край морето, острова Свети
Иван, тревата в селския си двор,
старата круша до старата си
къща, боровите гори по хълмове-
те. Мечтата му е да превърне
София във виртуален град - хем
да знае, че го има, хем да е далеч
от него, и да си общуват с при-
ятелите чрез интернет.

Детски конкурс за
авторска приказка

До 15 ноември дирекция “Кул-
тура” на Столичната община
приема творби във втория наци-
онален детски конкурс за автор-
ска приказка “Ще ти разкажа при-
казка”. Той е на свободна тема и
в него могат да участват деца в
две възрастови категории: 9-12 г.
и 13-15 г. Изискването е творби-
те да са до три печатни страни-
ци, в пет екземпляра, изпратени
в запечатан плик, като приложи
лични данни (трите имена, дата
на раждане, град, точен адрес,
училище и телефон за връзка).
Първа награда e лаптоп, втора и
трета - мобилни телефони, и по-
ощрение - книги. Творбите ще се
приемат до 15 ноември, включи-
телно, до 17 ч., в Деловодството
на дирекция “Култура” или изпра-
тени по пощата (важи пощенско-
то клеймо), на адрес: София 1000,
пл. “Славейков” 4, ет. IV, дирекция
“Култура”, За конкурса “Ще ти
разкажа приказка”. Награждаване-
то и представянето на сборника
ще се състои през януари 2013 г.

Спектакъл разказва
за изчезващите неща

Студио за документален те-
атър “Вокс Попули” представя “Яце
форкаш” - вербатим спектакъл,
последван от дебати след първо-
то и петото изиграване. Режи-
сьорка е Неда Соколовска, сценич-
на среда - Деница Аргиропулос, му-
зикално оформление - Ееро Туркка.
Участват Георги Къркеланов, Ва-
сил Читанов, Елена Димитрова,
Деница Петкова. “Яце форкаш” на
родопски диалект означава “Много
бързаш” и е построен върху ин-
тервюта, разкази и песни, които
екипът събира на експедиция в
Родопите през август 2012-а. “Яце
форкаш” е сценичен разказ за из-
чезващите неща - автентичния
фолклор, родовата памет, селския
живот и връзката на модерния
човек с корена му. Представления-
та са на 8, 15, 20 и 22 ноември от
19 ч. в Центъра за култура и
дебати “Червената къща” на ул.
“Любен Каравелов” 15 в София.

Премиера на новата сти-
хосбирка на Иван Гранитски
“Начала” и изложба от илюс-
трациите към нея от проф.
Борислав Стоев събраха в сто-
личната галерия “Ведарт” мно-
жество техни почитатели.

В тази книга поетът Иван
Гранитски и художникът Бори-
слав Стоев застават паралел-
но един до друг като автори,
което е резултат от тяхното
дългогодишно приятелство и
сътрудничество, отбеляза в
своето встъпително слово
проф. Иван Маразов. - В по-
езията си Гранитски гледа
живописно на света, но пуб-
лицистиката му като че ли
прониква в стиховете, внася
песимистични нотки; прави ги
актуални и злободневни, не
чак толкова оптимистични.
Най-важната черта на негова-

Тандемът Гранитски-
Стоев във „Ведарт”
Представяне на книгата
„Начала” и изложба събраха
множество почитатели
на двамата автори

та поетика е личната ангажи-
раност, философското отноше-
ние към живота и обществе-
ното битие. Изкуството на Бо-
рислав Стоев има същите ка-
чества. В някои от неговите
картини преобладава жизне-
радостното отношение към

света, но не липсват и
покъртителните неща.

В експозицията са подре-
дени оригиналите на илюст-
рациите към “Начала”, сред
които емблематични за худож-
ника творби като “Маски”, “За-
лез”, “Цирк”, “Зарът”, “Конче”,

“Щъркели”, “Балерина”, къде-
то заедно с комичното се пре-
плитат трагизмът и съдбовна-
та обреченост на човешкото
житие-битие, обратната стра-
на на “медала”, върху която
грозното и изкривеното лице
на живота застава до нищо
неподозиращата невинност.

Щастлив съм, че съдбата
ме побратими с Борислав Сто-
ев, че се почувствахме като
сродни души, имащи какво да
кажат на читателите и цени-
телите на изкуството - споде-
ли Иван Гранитски, след кое-
то рецитира стихове от най-
новата си книга.

Хайгашод Агасян в свой
акомпанимент на китара
изпълни песента “Плащай
само в краен случай”, с която
поздрави “виновниците” за
премиерата-изложба. Сред
дошлите да почетат двамата
автори бяха Антон Дончев,
Любомир Левчев, проф. Чав-
дар Добрев, Панчо Панчев,
проф. Чавдар Попов, проф.
Стоян Райчевски, Георги Йор-
данов, Мария Овчарова, проф.
Димитър Овчаров и др.

Юбилейна творческа вечер на пи-
сателя Найден Вълчев организира На-
родно читалище “Д-р Петър Берон 1926
г.” с подкрепата на Министерството на
културата, Съюза на българските писа-
тели и издателство “Захарий Стоянов”.
Днес от 18 ч. в зала 7 на НДК любите-
лите на художествената словесност и
почитателите на поета Найден Вълчев,
който навърши 85 години, ще присъ-
стват на премиерата на новия му три-
томник, който съдържа негови стихове,
преводи и попътните му срещи с
български и световни писатели. В про-
грамата ще участват проф. Чавдар
Добрев, Иван Гранитски, Виолета Бах-
чеванова, Васил Стойчев, Богдана
Карадочева, дует “Ритон”, ученици от
класа по поп и джаз пеене на Адели-
на Колева и Надежда Захариева.

Строеж на читалище започва в едно от
големите села на община Тервел - Зърнево,
с население от около 1200 души, съобщиха
от кметството. Средствата за него са по
проект по Програмата за развитие на сел-
ските райони. “Досега в селото не е имало
читалище. За това е била приспособена
класна стая в училището. Проектът предвиж-
да да бъде направена и зала със 150 места.
Обзавеждането на новото читалище, което
трябва да е готово до края на следващата
година, ще стане по проекти чрез “Местна
инициативна група-Тервел-Крушари” - каза
зам.-кметът Диана Илиева. Пак по проект на
стойност около 300 000 лв. ще бъде ренови-
рано и читалището в Тервел. Предвижда се
бъде обновено фоайето, да се подменят
столовете в залата, които са 1967 г., както
и други ремонтни дейности.

Dena Live - странен поп
от България до Берлин
Dena Live - странен поп
от България до Берлин
Dena Live - странен поп
от България до Берлин
Dena Live - странен поп
от България до Берлин
Dena Live - странен поп
от България до Берлин

В тервелско село ще
строят читалище
Дана РУСЕВА

Юбилейна вечер
на Найден Вълчев

Гласът на “Чамбао”
Мария Родригес
и цигуларят Васко
Василев разказаха
вчера пред
журналисти
за предстоящите
три концерта на
групата в София
(днес), в Пловдив
(утре) и във Варна
(на 10 ноември),
които се очакват
с огромен интерес
от родните
меломани. Специална
изненада за
публиката ще
бъде изпълнението
от Ламари и Васко
на дуетната песен
“Lо mejor para ti”
(“Най-доброто за
теб”) - двамата
дадоха интервюта
за читателите
на ДУМА, които
ще публикуваме
в утрешния брой
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Култура

В
В деня, когато Япония отбелязва въве-

дения след Втората световна война праз-
ник на културата - 3 ноември - Софийска-
та национална опера триумфално откри
петото си гостуване в Страната на изгря-
ващото слънце с познатата вече на
българската публика “Тоска”. В главната
роля бе гостувалата тази пролет в София
японска оперна прима Шинобу Сато,
научи ДУМА от Галина Минчева.

След изключително напрегнати репе-
тиции и организационна стиковка с япон-
ските партньори Софийската опера пред-
ставя на взискателната японска публика
- “Тоска” (5 представления), “Селска чест”
и “Джани Скики” (8 представления).

Във внушителната зала “Кавагучи
Лилия” зрителите дълго и с възторг апло-
дираха шедьовъра на Пучини с участие-
то на Мартин Илиев (Каварадоси) и Би-
сер Георгиев (Скарпия) под палката на
диригента Алесандро Санджорджи.

След представянето меломаните
приветстваха възторжено изпълнители-
те на първия оперен театър в Бълга-
рия. Водени от академик Пламен Кар-

17-годишната Ива Ангели-
чева, възпитаничка на вели-
котърновското студио “Румина”,
спечели специалната награда
на 12-ия международен кон-
курс “Каунас талент”, връчва-
на от директорката Онуте Жу-
кене. Музикалната надпревара
се проведе от 24 до 30 октом-
ври в Литва. Младата певица
си дойде от Каунас и с още
една награда - покана за без-
платно участие в конкурса
“Shining Star” в Истанбул през
2013 г.

“Каунас талент” събра над
80 индивидуални изпълнители,
18 вокални групи и 12 дизай-
нери от 15 държави. Всички се
състезаваха в по 3 тура в сво-
ите категории. Традиционно
силно представяне записаха
певците на Молдова, Украйна,
Литва, Полша, Италия, Русия,
Латвия и Естония.

В Каунас Ива бе единстве-
ната изпълнителка от Бълга-
рия. Правото да участва в 12-
ото издание на литовския фес-
тивал тя получи на конкурса в
Малта през април, който й до-
несе и номинация за участие в
Световния шампионат на изку-
ствата в Холивуд. В Каунас та-
лантливата великотърновка се
представи с песните “Сам” от
репертоара на Лили Иванова,
“Maybe This Time” (Lisa Minnelli)
и “J`y crois encore” (Lara
Fabian).

Международното жури в Ка-

Триумф на Софийската
опера в Япония

Сцена от “Джани Скики”

Снимка НОББългарските солисти
продължават
да жънат успехи
в Страната на
изгряващото слънце

талов, директор на Операта, певците
се представиха в град Йокосука с “Джа-
ни Скики” и “Селска чест”.

Японските меломани нарекоха втора-
та вечер на Софийската опера - златна -
това е оценка, която тамошните приятели

на операта не дават лесно.
“Бях много впечатлен, особено от

режисурата. Много вълнуващо и с мно-
го фантазия. Както маестрото, така и
солистите са чудесни. Изобщо цялата
трупа е прекрасна. Софийската нацио-

нална опера е първокласна! Поздрав-
ления! Благодаря ви”, възкликна Маса-
юки Секита, вицепрезидент на Джапан
артс корпорейшън.

“Изумително представление! Аз съм
Саманта Шики от САЩ. Живея тук, защо-
то се омъжих за японец и се влюбих и в
страната му. Обичам операта. Пучини е
сред най-любимите ми композитори.
Учила съм опера и обичам да пея. Про-
сто да слушам гласовете и сливането с
инструментите беше чудесно преживя-
ване. Не знаех, че певците са от Бълга-
рия, но бяха превъзходни, произноше-
нието им беше много, много добро...”

За шедьоврите “Джани Скики” и
“Селска чест” са ангажирани над два-
десет първокласни артисти. Оркестърът
и в двете постановки, дирижирани съот-
ветно от Алесандро Санджорджи и Ве-
лизар Генчев, поднесе изключително
балансиран и пластичен акомпанимент
и многобагрен звук в трудните и раз-
лични по стил партитури.

Играта на всички бе оценена като
на състав от актьори от драматичен
театър. Всички солисти, особено Коста-
дин Андреев, Гергана Русекова, Румяна
Петрова, Пламен Димитров, Светозар
Рангелов, Петър Бучков, Елена Стояно-
ва, младата японска звезда Сара Коба-
яши и всички останали български певци
за малките роли, бяха оценени от пуб-
ликата като истински виртуози на баг-
рата и в пеенето, и играта.

ван Иванов-Йоаний и Нина Ива-
нова показват свои творби в
пловдивската галерия “Възраж-
дане” от вчера до 26 ноември.
Изложбата живопис и скулптура
е наречена “Virtues” и би могла
да се определи като двуполюс-
на. От една страна, живописни-
те явления на Йоаний с остро
характерната му и впечатлява-
ща фигуралика - бароково раз-
точителна и фантастично разиг-
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унас, в чийто състав имаше
честта да бъде и директорката
на международния конкурс
“Сребърна Янтра” Румяна На-
чева, бе разделено на две бри-
гади, които оценяваха изпълни-
телите по 50-бална система.
Носителят на Гран при бе оп-
ределен от журито на самия
галаконцерт след изпълнени-
ето на всички лауреати. Голя-
мата награда бе присъдена на
трио “Милениум” от Молдова.
Гран при при моделиерите
получи колекцията “Батик” на
22-годишна дизайнерка от
Вилнюс.

Ива Ангеличева пее от 5-
годишна в студио “Румина”. Ла-
уреат е на много конкурси. Во-
калната й подготовка в студио
“Румина” води педагогът Свет-
лин Георгиев.

Поредна награда
за студио „Румина”
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Огън и лед в галерия „Възраждане”
рана, и от друга страна: строги-
те, семпли и монологични плас-
тики на Нина, които често дей-
стват на зрителя като знаци,
толкова са изчистени от детай-
ли и бъбривост.

“По-силно и метафорично ка-
зано - зрителят сякаш минава
през огън и лед: разгорещиш ли
се при Йоаний, успокояваш се
при Нина. Чудесен тандем - ка-
чествен и иновативен”, не скри-
ва задоволството си галеристка-
та Красимира Алексиева.

Йоаний е преподавател в
Средното училище по изкуства-
та “Проф. В. Стоянов” в Русе и
има над 52 самостоятелни из-
ложби у нас и в чужбина, както
и участия в общи експозиции. В
тандем с Нина Иванова са осъ-
ществили и множество пърфор-
манси, акции и инсталации в
България и чужбина.

Нина е преподавателка в
същото русенско училище, има
16 самостоятелни и участия в
много общи изложби.

Веселка ВЕНКОВА

И

Малки формати показва

В края на октомври галерия “Лоранъ” предста-
вя интригуваща експозиция на камерни живопис-
ни творби, която носи неповторим интимен харак-
тер. Съжителството на различни произведения в
обща изложба винаги е предизвикателство за ку-
раторите, но богатото живописно многообразие в
арт салона на “Оборище” 16 е истинска наслада
за всички ценители на изкуството.

В експозицията са събрани малки по формат
произведения на едни от най-популярните имена
от българскато художествено минало и настояще.
Тези творби са израз както на лирично - роман-
тични настроения (“Княжево” на Данаил Дечев,
“Селски къщи” на Преслав Кършовски, “Край ог-
нището” на Стоян Венев), така и на смели компо-
зиционни и колористични решения (“Натюрморт”
на Греди Асса, “Църква” на Иван Яхнаджиев, “Спо-
мен от Созопол” на Мишо Недков). Вниманието на
зрителя със сигурност ще бъде привлечено от
паралела между изложените една до друга карти-
ни с морска тематика на Васил Иванов (“Плажува-
щи”) и Пенчо Балкански (“Църквата “Св. Марина”
на празника в Созопол”), тъй като двамата имени-
ти художници са свързвани от близко приятелство.

Интерес представляват и
двете платна (“Град -
Китай” и “Китайска

река”) на Васил Евти-
мов, рисувани през
1956 г. по време на
посещението му в Ки-
тай, където организи-

ра няколко изложби, включително в Пекин и Шан-
хай. Безспорният акцент в експозицията е творба-
та на Генко Генков “Планински върхове и дърво”.
Изпълнено с характерен авторски почерк, платно-
то е уникално поради необичайния за творчество-
то на художника размер 35/27 см, научи ДУМА от
Лаврен Петров. Изложбата “Малки формати” може
да бъде разгледана в салоните на галерия “Ло-
ранъ”, София, ул. “Оборище” 16, до 23 ноември.

Иван Тричков, “В подножието на Рила”, 1954 г.

Преслав Кършовски, “Селски къщи”, 1944 г.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

19 СРЯДА 7 НОЕМВРИ 2012

о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Попитали Радио Ереван:
- Какво е безопасен секс от гледна
точка на блондинката?
- Мъжът й наистина да е заминал в
командировка - отговорили от ме-
дията.

АЛЕКСАНДЪР НЕНКОВ,
народен представител
АЛЕКСАНДЪР ЯНАКИЕВ, футболист
ЕВГЕНИЯ ЖИВКОВА, моден дизайнер
ИВАЙЛО ДЕРМЕНДЖИЕВ, адвокат
МЕТОДИ БЕЖАНСКИ, писател
ОРЛИН ОРЛИНОВ, поет
ПЕТЪР ПЕТКОВ (Д-р Пит), изпълнител
СТЕФАН СОФИЯНСКИ, политик
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7
7  Св. преподобни

Лазар Чудотворец († 1053) Св. 33 мъче-
ници в Мелитин. Св. мъченик Иерон и
дружината му (III-IV)

Преп. Лазар бил роден в Магнезия
(Мала Азия), рано почувствал призвание
към монашеския живот. Когато отишъл в
Йерусалим на поклонение, постъпил в
обителта на преподобни Сава, където
живял 10 години. След това се върнал в
родината си и започнал тежък живот в
една необитаема планина в Галисия. Там
построил храма “Възнесение Христово”
и издигнал стълб около него, където
прекарал много години в молитва и ли-
шения. По-късно тук е основан Галисий-
ският манастир.

ово разбиране за
това как мозъкът
възприема време-
то един ден може
да позволи на

Ó÷åíè ìàíèïóëèðàò
óñåùàíåòî çà âðåìå
Данните от експеримента с маймуни, движещи очите си
между две точки в редовни интервали от една секунда,
бяха публикувани в престижно списание

вано в научното списание “Ню
Сайънтист”. Макар и с помощта на външни
подсказки за следене на времето, след
три месеца маймуните се научили да
движат очите си между точките със сред-
ни интервали от 1,003 и 0,0973 сек.

С помощта на електроди учените за-
писали мозъчната дейност на 100 невро-
на в областта на мозъка, свързана с дви-
жението на очите, докато маймуните
изпълнявали задачите. Те установили, че

дейността на невроните нама-
лява на редовни интервали
между всяко движение на очи-
те, което им позволило да
предскажат кога ще дойде
следващото движение. По-бав-
ният ритъм на понижаване
дейността на невроните отго-
варял на надценяването от
маймуната на дължината на
една секунда, а по-бързият
ритъм на понижаване означа-
вал, че тя движи очите си, пре-
ди да е настъпил моментът.

Резултатите от експери-
мента означават, че един ден
учените ще могат да манипу-
лират субективното усещане

за изминалото време, като третират
нервните окончания, показващи мина-
ването на времето в мозъка ни. Те също
така дават обяснение защо при опреде-
лени условия субективното усещане за
това колко време е минало е различно.
Например, когато даден човек е под
стрес, това се отразява на химическите
вещества в мозъка като адреналин. Уче-
ните знаят, че адреналинът се отразява
на ритъма на дейност на невроните.

Н
учените да заблуждават чо-
вешкото възприятие за вре-
ме. Скорошно изследване по-
казва, че представата за вре-
мето в мозъка е децентрали-
зирана, като отделните не-
вронни вериги имат собстве-
ни времеви механизми за
специфични дейности. Откри-
тието не само увеличава
възможността за изкуствено
манипулиране на възприяти-
ята за време, но и обяснява
защо чувството ни за време
се променя при различни обстоятелства
- например когато се забавляваме или
сме под стрес.

Двама изследователи от университе-
та в Минесота, щата Минеаполис, обучи-
ли маймуни от вида резус да изпълняват
задачи, изискващи да движат очите си
между две точки в редовни интервали от
една секунда, съобщи британският в.
“Дейли мейл”. Изследването е публику-

Американка от Ню Йорк продава прегръдките си на
непознати, което й носи печалба от 261 долара на ден,
съобщи британският в. “Дейли телеграф”. 29-годишната
Джаки Самюел използва парите, изкарани от прегръ-
щането на до 30 мъже седмично, включително затвор-
ници и ветерани от войните, за да плаща обучението
си и да се грижи за малкия си син. Тя обаче е въвела
стриктни правила - гушкането става само в дома й в
Рочестър, щата Ню Йорк, въпреки че позволява из-
ползването на всички стаи в къщата. Повечето клиенти
избират, разбира се, двойното й легло. Те нямат право
да докосват части от тялото й, покрити с бельото, което
носи под пижамата си.

Джаки взема по 57 долара на час и рекламира
услугата онлайн. Бизнесът й, наречен от нея “Уютната
стая”, се оказал толкова успешен, че й се наложило да
наеме втора жена, която се присъединява към нея,
когато е необходимо, за т.нар. “двойно гушкане”.

“Прегръщането е здравословно, духовно и забавно.
Хората идват при мен по най-различни причини. Някои
от моите по-възрастни клиенти, чиито съпруги са почи-
нали, просто имат нужда да прекарат известно време
с някого, когото да докосват”, споделя Джаки. “Някои от
по-младите се намират между две връзки, други имат

чест на новия уникален су-
тиен “Фантазия”, украсен с
5200 скъпоценни камъни,
модната марка “Виктория
сикрет” пуска на пазара пар-

Сътрудниците от музея по изкуствата в Узбекис-
тан откриха в архивния си фонд колекция кера-
мики на Пабло Пикасо, които ще бъдат изложени
пред публика за пръв от десетилетия, съобщават
световни медии. “Търсехме образци от руски
порцелан в архивите, за да попълним изложба,
посветена на руския авангард. Неочаквано се
натъкнахме на произведения на Пикасо”, заяви
уредникът на музея Гюлхера Акунова.
Произведенията са създадени през 1940 г. -
по времето, когато художникът е работел във
френска керамична фабрика. Творбите са били
дарени на музея през 1968 г. от вдовицата на
неговия приятел, художника Френан Леже.

„ФАНТАЗИЯ ЗА БОМБИ”
УХАЕ НА МАРАКУЯ

Дизайнът на флакона е в стила
на бельото. Изобилието от цве-
тове е изпълнено с блясъка на
прозрачни, розови и жълти бри-
лянти, сапфири, рубини и цаво-
рити. Флаконът също така е
украсен с 10-каратов бял диа-
мант и елегантна ръчно израбо-
тена пеперуда от турмалин.

В
фюма “Фантазия за бомби”
(Bombshell Fantasy). Той прите-
жава изискан аромат с нотки
маракуя и ванилова орхидея.

евин Балот от Филипините бе коронясан/а за
“Мис Кралица” на международен конкурс за
красота за транссексуални, провел се в Тай-
ланд. Според регламента в надпреварата имат
право да участват момичета, родили се мъже.
Арена на шоуто бе “Тифани тиътър” в тайланд-
ския град Патая, провинция Чонбури. За приза
“Мис Кралица” се състезаваха 21 участници от
15 държави. Освен короната победителката
Кевин Балот получи и чек за 10 хил. долара.

Центърът за социална рехабили-
тация и интеграция за деца в Дупни-
ца откри  благотворителна изложба
“Цвят, мечти и надежда”. Творбите
са изработени изцяло от хранител-
ни продукти - ориз, боб, леща, спа-
гети, кокосови стърготини. Използ-
вани са и черупки от лешници, ца-
ревица и слънчоглед. Експозицията
от 99 картини  е открита в галерия
“Околийска къща” в Дупница. Цени-
те са между 5 и 30 лв., а събраните
средства са за закупуване на уреди
за сензорната зала. Изложбата
може да се разгледа до 10 ноември.

След като издадоха новия си
албум в края на тази пролет и ре-
миксираха големия си хит “Обичам”
за летния сезон, “The Pomorians” се
активизират отново. Групата готви
турне този месец, а само преди бро-
ени дни показа видеото към песента

ПРЕГРЪДКИ СЕ ПРОДАВАТ ЗА 57 ДОЛАРА НА ЧАС НЕИЗВЕСТНИ ТВОРБИ

НА ПИКАСО ОТКРИХА

В УЗБЕКИСТАН

К

99 КАРТИНИ В
„ЦВЯТ, МЕЧТИ
И НАДЕЖДА”

„The Pomorians” с нов клип и турне
Силвия ШОПОВА “Mind” (https://www.youtube.com/

watch?featu- re=p layer_embed-
ded&v=DH7lf0aehCo).

Предстоящото турне ще включва
поне 8 града. Единствено за концер-
та в София този четвъртък в “Строе-
жа” ще бъдат пуснати билети на
предварителна продажба в мрежа-
та на Ticketstream.bg на цени 5-6 лв.

Точните дати и локации са:
7 ноември, сряда - Underground, Благоевград
8 ноември, четвъртък - Строежа, София
9 ноември, петък - Петното, Пловдив
10 ноември, събота - Jam, Стара Загора
15 ноември, четвъртък - Splash, Свищов
16 ноември, петък - Трите лъва, Варна
17 ноември, събота - Soda, Силистра
23 ноември, събота - Роял, Бургас
30 ноември, петък - Face, Габрово
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Манията „Здрач” радва
феновете в столицата
Манията „Здрач” радва
феновете в столицата
Манията „Здрач” радва
феновете в столицата
Манията „Здрач” радва
феновете в столицата

Николая ИВАНОВА

проблематични от-
ношения с половин-
ките си, а някои
хора просто са наи-
стина любопитни и
идват само, за да
видят какво ще се
случи”, допълва тя.

Бизнесът на
американката оба-
че станал обект и на
критики, въпреки

стриктните й правила относно секса. “Някои мислят, че
съм по-лоша от проститутка, защото смятат, че прегръ-
щането е по-интимно от секса. Казвали са ми, че из-
вличам печалба от любовта”, разказва Джаки. Нейният
колеж заплашил да я изключи заради бизнеса й, но
клиентите й я защитават. Един от редовните й посети-
тели на име Тим казва, че прегръдките на Джаки му
помогнали да преодолее тежка раздяла и определя
сеансите й като “медитативни”. Той споделя, че ще
продължи да се вижда с нея, дори когато има връзка.
“В това няма елемент на изневяра, няма нищо немо-
рално”, смята Тим.

Травестит
стана
„Мис Кралица 2012”

Травестит
стана
„Мис Кралица 2012”

Травестит
стана
„Мис Кралица 2012”

Травестит
стана
„Мис Кралица 2012”

Травестит
стана
„Мис Кралица 2012”
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Памет

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

ДВЕ ГОДИНИ
от смъртта на нашата майка, свекърва,

баба и прабаба

À»ÀflÕ¿ Õ» ŒÀŒ¬¿
¿Õ»◊ »Õ¿

1924-2010 г.

От семейството

С обич, уважение
и признателност
пазим спомените

си за теб.
Дълбок поклон
за достойния

ти живот.

аметта за него е жива!
Съхранена в сърцата на

другарите му и в експона-
тите на музеите. Написана
върху лист хартия или екс-
понирана на фотоплака.

И ИЗГРЯВАТ ЗВЕЗДИ...
100 години от рождението на Арсо Пандурски
Димитър СЕРАФИМОВ на строящата се жп линия, за да оси-

гурява препитанието си. Кръгозорът
му се разширява. Става по-сдържан и
проницателен, по-трезв и мъжествен.
Прозрял е

смисъла

на живота. Има пред себе си висша,
благородна цел. Пътят, който следва,
го отвежда във Висшето търговско
училище в Свищов. И отново война с
бранниците и легионерите, организи-
ране на манифестации, всеотдайна
работа за активизиране на БОНСС.
Теоретичната му подготовка и орга-
низаторските му качества го извеж-
дат като един от ръководителите на
прогресивния студентски съюз. Орга-
низира протестна демонстрация сре-
щу незаконно арестуване на четири-
ма студенти, с което постига целта -
тяхното освобождаване.

Дълбоко осмислил задачите на ре-
волюционната борба, той увлича дру-
гарите си, разяснява, организира,
дава личен пример. Неговият не-
удържим устрем е не към дипломата
за висше образование, а към само-
усъвършенстване, към извоюване сво-
бодата на всички есксплоатирани и
угнетени.

Този по-висш стремеж го подбуж-
да да напусне Свищов и да се устано-
ви в София, където се записва сту-
дент в Свободния университет. Това е
само проформа. А всъщност неговата
стихия е

конспирацията

Тук той разкрива качествата си на
изграден вече революционер.
Изпълнява отговорни партийни поръ-

на взривни материали.
Квартирата, където жи-
вее, се превръща в
база за нелегална ли-
тература и оръжие. Тя е
и възлово звено от кон-
спиративния канал Со-
фия - Горна Джумая, а
той - един от най-сигур-
ните куриери.

Каквито и поръчения
да изпълнява през тези
заредени с напрежение
и опасности месеци,
Арсо проявява най-доб-
рите черти на характе-
ра си. Неговата дисцип-
линираност и всеотдай-
ност възхищават друга-
рите му. А когато през
февруари 1942 година в
Горна Джумая стаава
провал, той минава в
нелегалност. Но скоро
след това е заловен от
полицията.

Изпитанието

Арестуван и из-
мъчван, опитват се да

пречупят крилете му. Късче небе, за-
черкнато от решетката на килията. Но
може ли нещо да спре полета на духа
му? Издадените две смъртни присъ-
ди, белезниците или нечовешките
мъчения? Нали е предполагал тази
възможност... Затова е калявал воля-
та си. Макар и окован, той съхранява
своето обаяние, заразяващия пример.
Не издава нито едно име - нито в Со-
фия, нито в Самоков, където е зака-
рай във връзка с разкрита конспира-
тивна група. Отново е върнат в Со-
фийския затвор, малтретиран, пребит
до смърт. Едно циганче му издава
“професионалната” си тайна - умени-

ва неговите чувства, прави го по-мек
и добродушен, е Веса Бараковска.
Не, това не е само бойно другарство,
то е нещо повече - любов. И чест
прави на Арсо Пандурски, че успява
да съчетае суровите партизански
закони с исконните човешки чувства.

Той вижда вече мечтите си осъ-
ществени. Близко е победата - Чер-
вената армия настъпва. Но мигар е
направил всичко за нея? Малко на
брой са партизаните от селищата на
запад от Струма. Там е нужна по-
активна агитаторска работа, нужен
им е пример, който прогресивно на-
строените младежи в тези села да
последват. И решава - с малка чета
от отряда да преминат Струма и да
проведат няколко партизански акции.
Една нощ в началото на декември
1943 година малката чета добровол-
ци поема пътя към

безсмъртието

Вълнува го предстоящата среща с
родните места, с детството. С него са
Ванюша, Веса и още десет партиза-
ни. След като преминават реката, към
тях се присъединява още един парти-
занин. Стават четиринадесет.

Настъпва оживление сред населе-
нието от тези села. И кураж - в окол-
ностите бродят техни закрилници. А
начело на този отряд е любимият им
земляк - Арсо Пандурски. Верни ята-
ци ги укриват, снабдяват ги с прови-
зии.

Близо два месеца бродят смелите
народни закрилници из този район.
Но се намират и дребни души. Едно
предателство довежда до тежко сра-
жение на 27 януари, когато загива
един от партизаните, а най-новият се
изгубва в нощта. Трима от четата
предния ден са слезли за провизии,
но са предадени и заловени. Девети-
ма се измъкват живи, но врагът вече
е по петите им. Две денонощия се
скитат без отдих, без подслон. Най-
сетне - на 29 януари се укриват в една
плевня над село Лисия. Премръзна-
ли, изтощени, жадуват за малко от-
дих...

Стряска ги картечна стрелба. Об-
градени са отвсякъде. Скоро пламва
и плевнята. Арсо чувства вперените в
него осем чифта очи - ще ги спаси
ли, нали е командир? Длъжен е поне
да им даде пример - как загиват ре-
волюционерите. Изскача от плевня-
та, за да поеме огъня върху себе си,
да отклони вниманието на врага. Така
другарите му може би ще се
измъкнат...

Нещо го парва в гърдите. Пада
върху снега. Гледа изцъкленото леде-
но небе. Няма ли да падне нощта, да
се разсипят звездите по небесния
свод. Тогава може би ще има надеж-
да за спасение.

Усеща как някой пада до него -
Веса, пронизана от вражески куршум.
Към командира пълзи Ванюша - да му
помогне. “Спасявай се!” - иска да му
извика Арсо. Тогава небето се взри-
вява. И се разсипват едри звезди...

Като ехо от битката върховете на-
шепват: “Стреляй горе! Стреляй към
звездите!...”

Симпатизанти на БСП почитат паметта
на 13-те партизани от четата на

Арсо Пандурски в битката при Лисия...

чения, разгръща конкретна практи-
ческа работа. Привлечен е към Во-
енната комисия на Централния коми-
тет на партията. Задачите, които
изпълнява, го свързват с Никола Вап-
царов и Стефан Досев. Разгръща
активна организаторска дейност за
създаване и разширяване на партий-
ните групи във военни поделения, за
събиране на оръжие, за пренасяне

ето да отключва бе-
лезници с помощта на
топлийка.

Отново го подкар-
ват за поредното раз-
следване. Този път - в
Горна Джумая. Във
влака отключва белез-
ниците си. И когато
пристигат в града, не-
очаквано за полиция-
та той “отлита”.

Отговорността

Чрез ятаци се
свързва с партизани-
те от Горноджумай-
ския отряд. Пълно-
мощникът на ЦК на
партията и командир
на Четвърта ВОЗ Ни-
кола Парапунов го

посреща сърдечно и отсъжда: “Ще
бъдеш командир на отряда!” В ръцете
му е поверена власт. Приема неле-
галното име Кочо - като оня прост
чизмар, пожертвал всичко най-скъпо,
за да запази неопетнена честта си,
свободата си.

Задължават го високото доверие и
голямата отговорност, които са му гла-
сувани. И отново се проявява като от-
личен организатор: разширява мре-
жата от ятаци; укрепва партийните и
ремсовите организации в околията;
затяга дисциплината; въвежда ред за
редовно снабдяване с провизии; ум-
ножава базата на отряда, като изко-
пават допълнителни землянки-складо-
ве. По негова инициатива се провеж-
дат редица партизански акции. И на-
ред с всичко това често придружава
Никола Парапунов в неговите обикол-
ски из окръга или до София в качест-
вото си на заместник-командир и во-
енен отговорник на Четвърта ВОЗ.

Съвместно изпълняваните задачи
с командира на зоната, преживявани-
те заедно опасности засилват у него
чувството на

другарството

Освен Никола Парапунов, един от
най-близките му другари става съвет-
ският червеноармеец Ванюша Валчук
- избягал от военнопленнически ла-
гер и постъпил в партизанския отряд.
По характер те си допадат толкова,
че се разбират дори без думи, само с
един поглед. Братя по оръжие, братя
по идеи -повече от рождени братя.

Другият човек, който възпламеня-

...а малката Михаела Янчева
изпя песен за командира им

П
Изпята в стих и песен и изсечена
върху камък.

Паметта за него е жива!
За живота му - целеустремен, ди-

намичен, изпълнен с премеждия и
събития... Недоживян...

За делата му - в името на народа;
за тържеството на социалистическите
идеи - непостигнати... Не! Постигнати,
извоювани от неговите другари.

За смъртта му - трагична, осмис-
лена, героична и... надживяна.

Паметта за него е жива!
Тя е нашата съвест и мярка за чо-

вечност.

Началото

Безпощадни са палещите лъчи на
слънцето над Влахина планина. Схлу-
пените къщурки на село Бучино са
заобиколени от безплодни чукари и
рехави дъбови горички. Тук детството
е босоного и отрудено. Перспектива-
та - безнадеждна.

Оттук започват житейските неволи
на Арсо Пандурски, роден на 11 юли
1912 година. Опиянява го мирисът на
гората, привличат го планинските
върхове. Копнее за това непостижимо
небе, особено нощем, с разсипалите
се по свода звезди.

Душата си обрича на планината, а
краката му го повеждат надолу - по
пътеката за града. Да разгадава ла-
биринтите на занаята, да дири пове-
че човечност. Овладяното чувство за
висота му помага да се ориентира по-
бързо. Върховете от детството е
скътал в сърцето си. Но нещо все пак
не достига. Търси го упорито, стреми
се към него. Така идва

прозрението

Помага му ремсовата организация
в Горноджумайската гимназия. Тук се
провеждат тайни кръжоци, говори се
за равенство, за социализъм. Не-
удовлетвореността получава храна, а
душата - криле. Всичко е толкова ясно:
векът е суров, затова и нравите са
жестоки. Но има нещо, за което си
заслужава да живее, да се бори чо-
век... Отново се извисяват пред него
върхове. Над тях - небе за полет. И
той прегръща идеята - с ентусиазъм,
със страст. Тактиката невинаги е точ-
но пресметната - юмручни боеве с
онези, които хулят комунистите, уни-
жават бедните ученици. В контраот-
говор на тях - организиране на акции
за подпомагане на най-бедните. По-
зиция, която му спечелва симпатиите
на връстниците. А линия на поведе-
ние - системно закаляване на тялото,
на волята. Така израстват революцио-
нерите.

Лятно време работи по тунелите
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онижението на температурите ще продължи.
Времето ще е предимно облачно, с преваля-
вания от дъжд, на повече места в Южна Бълга-
рия. Вятърът ще е слаб до умерен. В следо-

бедните часове от северозапад ще започне намале-
ние на облачността. Минимални температури - между
6 и 11o, максимални - 10-15o. В София - минимална 7o,
максимална - 10o. В планините ще е облачно, билата
ще са в мъгла. Ще превалява дъжд, над 1500 м -
сняг. Вятърът ще е умерен до силен от северозапад.
Максималната на 1200 м ще бъде 6o, на 2000 м - около
минус 1o.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.50391

GBP
2.40377

CHF
1.61666

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

През нощта срещу четвъртък облачността надПрез нощта срещу четвъртък облачността надПрез нощта срещу четвъртък облачността надПрез нощта срещу четвъртък облачността надПрез нощта срещу четвъртък облачността над
цялата страна ще намалее и в четвъртък щецялата страна ще намалее и в четвъртък щецялата страна ще намалее и в четвъртък щецялата страна ще намалее и в четвъртък щецялата страна ще намалее и в четвъртък ще
бъде слънчево. Вятърът ще отслабне и по-къснобъде слънчево. Вятърът ще отслабне и по-къснобъде слънчево. Вятърът ще отслабне и по-къснобъде слънчево. Вятърът ще отслабне и по-къснобъде слънчево. Вятърът ще отслабне и по-късно
ще се ориентира от юг-югозапад. Сутринта щеще се ориентира от юг-югозапад. Сутринта щеще се ориентира от юг-югозапад. Сутринта щеще се ориентира от юг-югозапад. Сутринта щеще се ориентира от юг-югозапад. Сутринта ще
е студено с минимални температури между 1е студено с минимални температури между 1е студено с минимални температури между 1е студено с минимални температури между 1е студено с минимални температури между 1
и 6и 6и 6и 6и 6o, в затворените котловини - до минус 1-, в затворените котловини - до минус 1-, в затворените котловини - до минус 1-, в затворените котловини - до минус 1-, в затворените котловини - до минус 1-
минус 2минус 2минус 2минус 2минус 2o. Максималните ще са между 11 и 16. Максималните ще са между 11 и 16. Максималните ще са между 11 и 16. Максималните ще са между 11 и 16. Максималните ще са между 11 и 16o.....
Ще има временни увеличения на облачността,Ще има временни увеличения на облачността,Ще има временни увеличения на облачността,Ще има временни увеличения на облачността,Ще има временни увеличения на облачността,
предимно средна и висока. Вятърът ще сепредимно средна и висока. Вятърът ще сепредимно средна и висока. Вятърът ще сепредимно средна и висока. Вятърът ще сепредимно средна и висока. Вятърът ще се
ориентира от изток и ще бъде слаб.ориентира от изток и ще бъде слаб.ориентира от изток и ще бъде слаб.ориентира от изток и ще бъде слаб.ориентира от изток и ще бъде слаб.
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11°/16°11°/16°11°/16°11°/16°11°/16°

8         9
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

11°/16°11°/16°11°/16°11°/16°11°/16°

“≈À≈÷
¬‡ÊÌÓ Á‡ ‚‡Ò Â ‰‡
ËÁˇÒÌËÚÂ ÊÂÎ‡ÌË-
ˇÚ‡ ÒË. ƒÛ„ËÚÂ ˘Â
ÒÂ Ò˙Ó·‡ÁˇÚ Ò

Œ¬≈Õ
—ÎÛ˜‡ÈÌÓ ‰Ó˜ÛÚ‡
ÓÚ ‚‡Ò ÌÓ‚ËÌ‡ ˘Â
‚Ë ÔÓ‚ÓÍË‡ Í˙Ï
‡ÍÚË‚ÌË ‰ÂÈÒÚ‚Ëˇ.

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
¬ËÒÓÍËÚÂ ‚Ë ËÁË-
ÒÍ‚‡ÌËˇ Í˙Ï
‚ÒË˜ÍÓ Û‚ÂÎË˜‡-
‚‡Ú Ì‡ÔÂÊÂÌËÂ-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
Õ‡Ï‡ÎÂÚÂ ÚÂÏÔÓÚÓ
Ë ÒÂ ÛÒÔÓÍÓÈÚÂ,
Á‡˘ÓÚÓ Ú‡Í‡ ÌÂ
ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ ‚ÁÂÏ‡-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ÕÂ˘Ó ‚‡ÊÌÓ Í‡È
‚‡Ò ˘Â ÔÓÏÂÌË
ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂÚÓ ‚Ë
Í˙Ï ÌˇÍÓË ÒÚ‡ÌË

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
¡ÂÁ ‰‡ ËÁÔ‡‰‡ÚÂ ‚
Í‡ÈÌÓÒÚË ˘Â ÒÂ
ÓÚ̇ ÒËÚÂ ÓÚ ÓÒÚ‡-
ÂÎËÚÂ ÒË ‡Á·Ë‡-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
–‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡
‰ÂÎ‡Ú‡ ‚Ë ‚ „ÓÎˇ-
Ï‡ ÒÚÂÔÂÌ Á‡‚Ë-
ÒˇÚ ÓÚ ‚‡¯ÂÚÓ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
— Í‡Í‚ÓÚÓ Ë ‰‡ ÒÂ
Á‡ı‚‡ÌÂÚÂ, Ô‡‚Â-
ÚÂ „Ó ÓÚ ˆˇÎÓÚÓ ÒË
Ò˙ˆÂ. ”ÒËÎËÂÚÓ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
—‚ÂÊÓÚÓ ‚Ë ÔËÒ˙-
ÒÚ‚ËÂ ˘Â ‚Ì‡Òˇ
Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ ÒÂ‰
ÓÍÓÎÌËÚÂ. «‡ÂÏÂÚÂ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
—Â˘‡ Ò ÔË Ú̌ÂÎË
ËÎË Ô Ú̇Û‚‡ÌÂ ˘Â
‚Ë ÔÓÏÓ„ÌÂ ‰‡
ÂÎ‡ÍÒË‡ÚÂ. »Ï‡-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

œÓÏˇÌ‡Ú‡ ˘Â ‚Ë ‰ÓÌÂÒÂ
·˙ÁË ÂÁÛÎÚ‡ÚË Ë ÛÒÔÂıË.

ÚÂ ÚÂÁ‚Ë Â¯ÂÌË .̌ ÕˇÍÓË ÓÚ
Á‡‰‡˜ËÚÂ ÒË ÔÂı‚˙ÎeÚÂ.

ÓÚ ÊË‚ÓÚ‡ ‚Ë Ë Ò ÌÓ‚‡ Ì‡„Î‡Ò‡
˘Â ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂ Ì‡ÔÂ‰.

ÊÂÎ‡ÌËÂ. œÓ‰„ÓÚÓ‚Í‡Ú‡ ‚Ë ÔÓ
‰‡‰ÂÌ ÔÓÂÍÚ ÔËÍÎ˛˜‚‡.

‚Ë ˘Â ÒÂ ‚˙ÁÌ‡„‡‰Ë ˘Â‰Ó.
œ‡ÁÂÚÂ Á‰‡‚ÂÚÓ ÒË.

ÚÓ ‚ ÊË‚ÓÚ‡ ‚Ë Ë  ÒÂ ÓÚ‡-
Áˇ‚‡Ú ÁÎÂ Ì‡ Á‰‡‚ÂÚÓ ‚Ë.

ÌË .̌ —Â˘Ë Ò ıÓ‡, Ì‡ ÍÓËÚÓ
‰˙ÎÊËÚÂ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ.

ÒÂ ‡·ÓÚ‡Ú‡ ÒË Ë ÔÎ‡ÌË‡ÈÚÂ
·˙‰Â˘ÂÚÓ ÒË.

ÚÂ ‚ÓÎ  ̌‰‡ ÛÂÊ‰‡ÚÂ ÎË˜ÌË  ̌ ÒË
ÊË‚ÓÚ Í‡ÍÚÓ ÊÂÎ‡ÂÚÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
»ÁÔÓÎÁ‚‡ÈÚÂ Â-
ÒÛÒËÚÂ ÒË, Á‡ ‰‡
ÔËÍÎ˛˜ËÚÂ Ì‡-
‚ÂÏÂ Ò ‡·ÓÚ‡Ú‡

Ë ÔÎ‡ÌË‡ÈÚÂ ÒÎÂ‰‚‡˘ËÚÂ
‰ÌË. ‘ËÌ‡ÌÒÓ‚‡ Ó·ÂÁÔÂ˜ÂÌÓÒÚ.

06.00 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡-
ÒÓÚ‡ - Ú‚
ÙËÎÏ /3075
ÂÔËÁÓ‰/Ô/

06.25 ¬ ˜‡Ò ÎË ÒË:
ÃÓÂÚÓ Û˜ËÎË-
˘Â

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
13.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ¯ÓÛ/Ô/
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - /193 ÂÔËÁÓ‰/
15.25 ƒÓÍÚÓ —Ì‡„˙ÎÒ - ‡ÌËÏ‡-

ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.15 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ - ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.00 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3076 ÂÔËÁÓ‰/
17.25 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
17.55 ¡‡ÒÍÂÚ·ÓÎ: ìÀÛÍÓÈÎ ¿Í‡‰Â-

ÏËÍî - ìÿ‡ÎÂÓ‡î/¡ÂÎ-
„Ëˇ/, ÒÂ˘‡ ÓÚ ÚÛÌË‡ Á‡
fiÓÍ˙Ô - ÔˇÍÓ ÓÚ Á‡Î‡
ì”ÌË‚ÂÒË‡‰‡î —ÓÙËˇ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.50 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË
21.00 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.10 œ‡‰‡˘Ë ÌÂ·ÂÒ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/9 ÂÔËÁÓ‰/
22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ

Û·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Òî

23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂ-

Ë‡Î, ÂÔ. 26
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 67
16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡

·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 105

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

18.00 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 37

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 150

21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ. 8

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-
˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìƒ‡ ÓÚ„ÎÂ‰‡¯ ’ÓÛÔî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 9

00.00 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂË‡Î,
Ò. 3, ÂÔ. 11, 12

01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî
11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË

ÌÓ‚ËÌË
11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Ì‡ Õ“¬
12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ, Ì‡ ÊË‚Ó
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì¬ÓÂÌÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 7 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
/Ô/

02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

 Œ«»–Œ√
ƒÌÂÒ Ò˙‰·‡Ú‡ ÌÂ
·Î‡„ÓÔËˇÚÒÚ‚‡ ‡Í-
ÚË‚Ì‡Ú‡ ‰ÂÎÓ‚‡
‡·ÓÚ‡. ƒ‡ÈÚÂ ÒË

‚ÂÏÂ Á‡ ÔÓ‚Â˜Â ÔÓ˜Ë‚Í‡ Ë
Á‡·‡‚ÎÂÌËˇ.

�����

�����
�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07 .05  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10 .15  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

‚‡Ò, ÒÚË„‡ ‰‡ ÁÌ‡ÂÚÂ ÚÓ˜ÌÓ
Í‡Í‚Ó ËÒÍ‡ÚÂ.

10.40 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-
ÌÓî

11.35 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13 .15  —ÂË‡Î :  ì √Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
14.10 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16 .30  ì‘Â‰Â‡ÎÌËˇ Ú

Ò˙‰Ëˇî
17.20 ìÃ‡Î‡ıÓ‚+î
18 .10  —ÂË‡Î :  ìÕÂ‡‚ÂÌ

·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19 .40  ìƒ‡  ‡Á·ÂÂ¯.  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î:  ì ÛËÁ˙Úî
00.25 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.15 »„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ: ìÃ‡Î-

ÍËˇÚ „Ë„‡ÌÚ Ì‡ „ÓÎÂ-
ÏËˇ ÒÂÍÒî

02.30 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
03.25 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
04 .20  —ÂË‡Î :  ìÕÂ‡‚ÂÌ

·‡Íî
05.05 —ÂË‡Î:  ì ÛËÁ˙Úî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î:  ì ÛËÁ˙Úî

�����

�����
�����
�����

�����
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ПО БТВ
ЕКШЪН

ШАМПИОН-
СКА ЛИГА

21.45
Челси -

Шахтьор
ПО РИНГ

21.45 Селтик - Барселона

Вратарят Пламен
Илиев пак ще почива

Вратарят на Левски Пламен
Илиев почти сигурно ще получи
почивка за домакинството с Бо-
тев Вр от XII кръг на “А” група.
Двубоят е в събота от 16.30 часа
на ст. “Георги Аспарухов”. Стра-
жът продължава да е измъчван от
херния, която ще оперира след
края на полусезона. Ботевградча-
нинът обаче стиска зъби и играе,
тъй като Левски има само един
резервен вратар - Ивайло Василев.
Именно на него може би ще се
разчита в мача срещу врачани.
Василев е юноша на ЦСКА, но преди
години избяга на “Герена”. Той пази
при победата срещу Пирин Разлог
(3:0) в първия 1/16-финал за Купа-
та на България. “Сините” пазят
Илиев за дербито с Лудогорец в
Разград от XIII кръг.

ЦСКА с Литекс
за Купата на БФС

Литекс и ЦСКА ще играят на
1/4-финалите за Купата на БФС
при юношите, родени през 1995 г.
Победителят се излъчва в един
мач на 22 ноември. В останалите
срещи: Левски - Евроколеж Пд; Локо
Пд - Локо Сф; Берое - Видима-
Раковски. София, При децата, ро-
дени след 1999 г., съперници на 20
ноември са Черноморец (Бяла,
Варненска област) - Векта (Плов-
див), Асеновец (Асеновград) - Бе-
рое, Литекс - Черно море и ЦСКА
- Черноморец Бс. При юношите
младша възраст “Б” (родени след
1997 г.) на 21 ноември ще се срещ-
нат Берое - Ботев Пд, Черно море
- Черноморец Бс, Септември Сф -
Левски и Лудогорец - Локо Сф.

Санкции в Черно море

Вътрешноклубни санкции ще
бъдат наложени на футболистите
на Черно море. Причината е слабо-
то представяне на “моряците” за
първенството, както и в мача за
купата срещу аматьорския Струм-
ска слава (0:0). Шефовете на Черно
море са крайно разочаровани от
слабата игра на футболистите
особено в последния кръг при загу-
бата от Литекс с 1:4 в Ловеч.
Играчите от мъжкия тим няма да
се хранят в клубния стол на ст.
“Тича”. Предвиждат се също и фи-
нансови санкции на футболистите.

Звездата на ФК Сидни Алесандро дел
Пиеро раздава автографи на най-
престижното конно надбягване в

Австралия за Купата на Мелбърн.
Британският принц Чарлс също изгледа
надпреварата, която е с награден фонд

4,86 млн. евро, в компанията на
съпругата си Камила Паркър-Боулс,

която пък награди победителя Бред
Прибъл с кон Грийн муун (“Зелена луна”)

Премиерът даде
заден за нов стадион
Няма да строим и на „Витоша”, защото
Орлов мост ни победи, призна Борисов

инистър-председателят Бойко
Борисов обяви, че няма да
бъде строен нов Национален
стадион, въпреки че от нача-
лото на годината на няколко

Н
М

а въпрос за забавянето на
олимпийските премии Бори-
сов каза, че не знае да има
проблем. След това заяви, че

на финансовия министър Симеон
Дянков това му е работата - да каз-
ва, че няма пари. Европейският и
интерконтинентален шампион по
бокс Кубрат Пулев, който също
беше гост в предаването, обаче
възрази на премиера, че в Лондон
2012 не сме се представили доб-
ре. “В спорта го има и малшансът.
Невинаги най-добрият побеждава.
До голяма степен има и шанс в
спорта. Парите, които са превеж-
дани - трябва да се направи така,
че да отидат по предназначение.
Трябва да се намали до минимум
изтичането на парите и кражбите.
Сега правителството е направило
много, но е необходимо много по-
вече. Българинът не може да чака
вечно някой с магическа пръчка
да оправи нещата. Трябва да изи-
сква много от управляващите, от
правителството”, каза Пулев.

пъти се похвали, че изграждането му
предстои.

“Още няма публика, вие искате стади-
он. И този върши същата работа. Прави
се стадион, когато има публика. Ето сега,
в Пловдив има нужда. Предпочитам сега,
като има нужда, да дадем пари за пен-
сии. Стадионите ще почакат,” заяви пре-
миерът във фенското предаване “Пред
банята” по ТВ7. Той призна още, че няма
промяна в ски сезона на Витоша спрямо
миналата година, защото гражданското
общество е победило.

“С рестрикциите, които приехме, няма
нищо различно. Орлов мост ни победи.
Витоша щеше да има хубава спортна
база, на 20 минути от София, но сега
няма да го имат. Ще се разхождаме.
Заради хиляда души, милион и половина
няма да карат ски. Ако гражданското об-
щество е това да блокираш Орлов мост
и да спреш строителството, то ние имаме
много развито гражданско общество”,
каза Борисов.

В началото на лятото стотици хора
блокираха Орлов мост като част от про-
тестите си срещу промените в Закона за
горите. По това време парламентът беше
разрешил строежа на ски съоръжения.
След протестите обаче президентът Ро-
сен Плевнелиев наложи вето на закона,
което беше уважено от парламента.

Премиерът поддържа мнението си, че

двата медала от олимпийските игри в
Лондон не са провал. “Пълен провал е за
тези, които не са били спортисти. Волей-
болистите се справиха отлично, малко
не им достигна. Йовчев направи геро-
изъм не, ами... в спорта (това) е недости-
жимо.”

Водещите му припомниха, че това е
най-слабото представяне на България на
олимпийски игри от 1952 г. “Аз казвам
моето мнение. Има различни мнения,
различни политики, различни визии”,
каза той и не пропусна да се изтъкне, че
инвестициите на правителството му за
строеж и ремонт на зали е помогнало
Кубрат и Тервел Пулеви да постигнат
успехите си. “Нямаше нито една зала, вие
ме питате защо нямаме медали. Къде да
се подготвят - трябваше да се бият на
ливадите. Като станах кмет, в София ня-
маше нито една спортна зала. Тогава
дадох пари и си откупихме “Триадица”,
за да се ползва по предназначение.
Какви ли не думи чух за залата (“Арена
Армеец София”), която построихме. Сега
посрещаме събития, за които не сме
мечтали да сме домакини. На залата в
Пловдив предстои да слагаме покрива и
да я обзаведем - това е 10-хилядна зала.
В Ботевград и Ямбол също предстои да
открием зали. Сега правим базите. Ние
първи почнахме да правим пистите за
лека атлетика”, каза още Борисов.

“За три години в условията на най-
тежката криза сме направили в пъти
повече, отколкото за 22 години преди
това. Колкото повече даваме, толкова
повече викат “Дайте още”. Ама, чакайте,

това да не е брашнян чувал, това е бю-
джетът”. Не може 22 години да са гласу-
вали за тоя и оня и сега да искат да им
помагаме на всички. Затова има втори
мандат, трети мандат.”

Според него спортното министер-
ство трябва да разпределя парите и да
отговаря за олимпийската подготовка.
“Навсякъде е така. Да, федерациите ис-
кат БОК да отговаря за парите, защото
там контролът ще е по-малък. Когато
се дадат безконтролно, виждате как се
изразходват.”

НАЦИОНАЛНИЯТ СЕЛЕКЦИОНЕР
НАГРАДИ БЪДЕЩИ НАЦИОНАЛИ

Капитанът на ЦСКА Тодор Янчев награждава
надеждата на Пирин Благоевград Антон Тунгаров
по националната програма “Децата и футболът”

Снимка АВТОРА

„Ще продължим да работим по същия
начин и се надявам да има още по-доб-
ри резултати. Отдаденост, обръщане вни-
мание на детайлите, ежедневна работа,
която е много като обем, но за малко
време. Момчетата са умни и интелигент-
ни и знаят за какво става въпрос.
Изпълняват задачите, раздават се, с
много тичане и борба. Липсват ни малко
точки в момента и се надявам да ги

наваксаме в следващите мачове. За кон-
тролата с Украйна списъкът с чужденци
и играчи от българското първенство е
ясен. Ще има малко новости, но това е
задължително. Има контузени, има кар-
тони, трябва да обърнем внимание и на
други футболисти, за да знам в близко
време на кого мога да разчитам”, заяви
наставникът на националния отбор Лю-
бослав Пенев след церемонията.

Снимки БГНЕС

Н

Хорхе Молина
(вляво) се бори
за топката с
Педро Леон от
Хетафе за победата
на Бетис с 4:2 в
мач от X кръг на
Примера дивисион.
Молина (59) откри
на ст. “Колисеум
Алфонсо Перес”, а
голове за гостите
вкараха още Бенят
Ечеберия (74), Рубен
Кастро (76) и Салва
Севийя (90). Точни
за мадридчани пък
бяха Диего Кастро
(68) и Леон (89).
Бетис изскочи 4-ти
с 19 т., Хетафе е
11-и с 13. Води
Барселона с 28 т.

ационалният селекцио-
нер Любослав Пенев
награди най-големите
таланти, отличили се в

Мони ГЕОРГИЕВ

програмата “Децата и фут-
болът”. Купи и подаръци от
спонсорите раздаваха още
други бивши и настоящи фут-
болисти - Тодор Янчев и Ми-
шел Платини (ЦСКА), Пламен
Илиев (Левски), Кристиян До-
брев (Локомотив Сф) Дончо
Донев, Бончо Генчев. На це-
ремонията не успя да присъ-
ства министър Свилен Нейков
заради отложените ангажи-
менти на всички министерства
вчера.

Пенев започна церемони-
ята, подавайки купата на Ге-
орги Боянов от ДСК Видин.
След него Стивън Александ-
ров (Струма), Петко Григоров
(Арда), Александър Велчев
(Ботев Пд), Емануил Личев
(Етър 1924), Филип Ангелов
(Славия), Желязко Каменов
(Ботев Вр) и останалите 13 по-
бедители също взеха трофеи-
те си.  След снимките за спо-
мен малчуганите получиха

пожеланията на своите идоли
един ден да имат честта да
носят националната фланел-
ка. Програмата “Децата и фут-
болът” се развива от Асоциа-
цията на българските футбо-
листи, подкрепена е от МФВС
и Българския футболен съюз.
Насочена е към 10-14-годиш-
ните, а основната цел е да се
правят регионални турнири за
деца и по този начин те да
бъдат насърчавани в избора
на най-популярния спорт за
свое хоби. Всяка година се
организират по 25 футболни
надпревари в регионалните
центрове на страната, а на
церемониите се канят извест-
ни футболни личности, които
да служат за пример на под-
растващите.

СТОИЧКОВ: ЩЕ СМЕНИМ
ПРИЧЕСКАТА НА БФС

С
Сериозна закана отправи легендата на българ-

ския футбол Христо Стоичков към настоящия прези-
дент на БФС Борислав Михайлов. Тя е за предстоя-
щия догодина изборен конгрес на футболната цент-
рала. “Като дойде конгресът, ще видим какво ще му
променяме. Може и прическата му да променим”,
заяви Стоичков в Бургас. Той беше в морския град за
премиерата на документалния филм за него. Лентата
тръгна по кината от 2 ноември. Наред с представяне-
то на филма и ангажиментите си с Литекс Камата
продължава да обръща внимание и на школата в
Етрополе. Точно за развитието на Детско-юношеския
футбол беше поредната му критика към БФС. “Знаем,
че не е лесно, но не е и трудно. Когато имаш жела-
ние, можеш всичко да направиш. Разговарял съм и
със спортния министър Свилен Нейков, той най-доб-
ре знае, че спортните училища трябва да се върнат”,
каза още Камата.  Все още не е ясно кога ще бъде
конгресът на БФС. Очаква се да е в началото на
следващата година, тъй като тогава изтича 4-годиш-
ният мандат на настоящото ръководство.
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Стоичков
пак ще сменя
властта
в БФС

Илиан Евтимов вкарва
26 т. във Франция

Отборът на Елан Шалон, с
Илиан Евтимов в състава си,
постигна четвърта победа във
френското първенство по бас-
кетбол за мъже. Шалон надигра
като домакин Орлеан с 85:80 в
мач от V кръг. Евтимов игра 29
минути като резерва и бе най-
резултатен за своя тим с 26
точки, 8 борби, 3 асистенции и 1
открадната топка. Елан Шалон
се изкачи на първата позиция в
класирането, която дели с още 4
тима с по 4 победи и 1 загуба.

Виденов губи в Русия

Филип Виденов и тимът му
Нижний Новгород загубиха у дома
от Химки с 82:86. Това е трето
поражение за отбора на българи-
на от началото сезона в руското
първенство. Виденов игра 18
минути и завърши с 3 борби и 3
асистенции.

3 олимпийски
шампионки
номинирани за
атлетка на годината

Олимпийските шампионки
Алисън Филикс (САЩ), Валъри
Адамс (Нова Зеландия) и Джесика
Енис (Великобритания) бяха номи-
нирани за приза “Лекоатлетка на
2012 година” от световната фе-
дерация (ИААФ). Филикс се окичи
с 3 златни отличия на Игрите в
Лондон - в спринта на 200 метра
и с щафетите на САЩ 4х100 м
(със световен  рекорд) и на 4х400
м. Адамс защити титлата си от
Пекин 2008 в тласкането на гюле,
а Енис завърши първа в седмобоя
с рекорд на Великобритания.

Шевченко ще връчи
„Златната топка”
за 2012

Бившият нападател на Челси и
Милан Андрий Шевченко ще връчи
наградата на най-добрия футбо-
лист за 2012 “Златна топка на
ФИФА” на церемонията, която ще
се състои на 7 януари в Цюрих.
Легендарният украинец, който спе-
чели този приз през 2004 г., смята
за най-достоен за “Златната топ-
ка” Андрес Иниеста от тима на
Барселона. За приза са номинирани
23-ма футболисти. В гласуването
ще вземат участие селекционери-
те и капитаните на националните
отбори, както и журналисти от
водещи световни медии.

„Стамфорд Бридж”
е домакин на финала
на женската
Шампионска лига

Финалният мач на женската
Шампионска лига за сезон 2012/2013
ще се проведе на стадиона на Челси
“Стамфорд Бридж”. Срещата меж-
ду най-добрите дамски отбори ще
се състои на 23 май, два дни преди
решителния двубой в мъжката
Шампионска лига, който пък ще се
играе на друг лондонски стадион -
“Уембли”. Британската столица за
втори път в рамките на 3 години
ще бъде домакин на женския финал
на Шампионската лига.

БАСКЕТБОЛ
ПО БНТ1

17.55 ЛУКойл
Академик - Шарлероа

ПО ЕВРОСПОРТ 2
21.00 Проком -
Галатасарай

ПО ФИЛМ+
ТЕНИС

15.45 и 21.45
Финален

“Мастърс”
в Лондон

(мъже)

Литекс продава
звездата си

итекс ще продаде Георги
Миланов през зимата. За
това намекна самият иг-
рач, след като получи на-
градата си за футболист №1

Марин МИЛАШКИ онат може да ми стане любим. За мен
парите не са всичко, важното е да се
чувствам добре. Изявени фаворити за
титлата са Левски и Лудогорец, защо-
то си поделят първо място. Можехме да
сме доста по-напред от тази 5-а пози-
ция, но има мачове, в които не упяхме
да си вкараме положенията. В българ-
ското първенство има млади таланти,
които само да им се даде шанс, ще
бъдат по-добре. От чужденците на мен
най-много ми харесва Марселиньо от
Лудогорец. Любо Пенев и Стоичков
първо са личности и страхотни футбо-
листи. Те са големи имена, показаха
ми много неща във футбола и в живота.
Тези съвети, които са ми давали, са ми
помогнали много в последните 2-3 го-
дини. Най-гадното нещо е някой да ме
плюе на терена, това може да ме из-
кара извън нерви. За радост, не се
случва често. Да ме ритат няма про-
блеми. Жени и дискотеки малко ме
вълнуват. По принцип в Ловеч няма
толкова забавления, но София не е
далеч. А всички имаме коли, но ще се
опазя от тези неща. Като гледам наст-
роението в съблекалнята и знам какъв
треньор имаме, не съм изненадан от
резултатите на националния отбор.
Дано да се представяме на същото
ниво поне и по-нататък. Ще се стре-
мим да се придвижим още напред и
защо да не се класираме на Светов-
ното първенство? Няма как да комен-
тирам Димитър Бербатов и Мартин Пе-
тров, защото не съм играл с тях, а съм

ги гледал само по телевизията. Те са го-
леми звезди и имена. Но треньорът ре-
шава кого ще повика. За мен е по-добре
да играя до такъв голям футболист като
Бербатов”, каза още Миланов.

от играчите на Балканите.
“В “А” група нивото е високо, но е

нормално да искам нещо по-добро от това.
Имам си любимо първенство, но не е
удачно да го казвам. Зимата друг шампи-

Снимки БГНЕС

Георги Миланов позира с наградата
за футболист №1 на X кръг на “А” група.

Той заслужи приза, след като наниза хетрик
за победата на Литекс над Монтана (3:1)

оксовият ни национал Младен Манев е
пуснат на свобода. Той бе окошарен през
септември, след като със свои приятели се
бил с бизнесмени пред нощно заведение

За първи път българи и
румънци ще участват в благо-
творителен дуатлон с дължи-
на 900 км. Инициативата е на
маратонци от двете страни от
нашия клуб Бегач и RO club
Maraton, които се обединяват
от желанието да спортуват и
да помагат на другите. Това
съобщи Габриела Аспарухова
- председател на Българската
асоциация за лица с интелек-
туални затруднения (БАЛИЗ)
в Плевен. Чрез 900-километ-
ровия дуатлон ще се популя-
ризират румънски и български
благотворителни каузи и ще
се набере финансова подкре-
па за тях. Сдружението очак-
ва да получи средства, които
да бъдат в подкрепа на деца
и младежи с увреждания, на
които се прилага хипотерапия
(чрез конна езда) и водна

Румънци и българи ще бягат 900 км
терапия. Идеята е да обезпе-
чим тези дейности с децата,
за да развиваме уменията им
и да допринесем за социал-
ната им интеграция, каза Ас-
парухова.

 Бегачите ще преминат
два пъти разстоянието между
Букурещ и София - веднъж с
велосипед и втори път тичай-
ки. Фондация “Помощ за бла-
готворителността в България”
(ФПББ) e българският парт-
ньор на инициативата. От
румънска страна това е бла-
готворителната организация
“HOSPICE Casa Sperantei”.
Генерален спонсор на дуат-
лона е Уни кредит. Участни-
ците ще преминат два пъти
през Дунав и Стара Планина.
Според плановете на органи-
заторите първата част от ма-
ратона - от Букурещ до София

- ще бъде измината с велоси-
педи за 3 дни - по около 150
км дневно, а на връщане ти-
чайки, като в продължение на
7 дни ще пробягат по 65 км
дневно. Участниците ще при-
стигнат в София на 12 ноем-
ври (понеделник) около 16 ч.
на площад “Света Неделя” в
София пред централата на
Уни Кредит Булбанк. Екипът
тръгва обратно на 13 ноември

сутринта за Букурещ. Българ-
ските каузи, предложени и
администрирани от Фондация
“Помощ за благотворител-
ността в България”, са 8 и са
инициирани от местни общ-
ности. Всички компании, кои-
то искат да дарят за опреде-
лена кауза между 100 и 3000
евро, ще могат да го напра-
вят на сайта на инициативата
http://1000balkan.com.

ПЪТЯТ НА МАРАТОНА Е:
10 ноември: Букурещ - Русе - Бяла
11 ноември: Бяла - с. Петревене, общ. Луковит
12 ноември: с. Петревене - Ябланица - Правец - София
13 ноември: София - Ботевград
14 ноември: Ботевград - Правец - Ябланица - Златна Панега
15 ноември: Златна Панега - Плевен
16 ноември: Плевен - Бяла
17 ноември: с. Овча Могила - с. Волово
18 ноември: Две Могили - Русе - Гюргево
19 ноември: Дая - Букурещ

Новак Джокович (Сърб, №1) връща топката от бекхенд за победата
над Жо-Вилфрид Цонга (Фр, №7) със 7:6 (4), 6:3 в мач от Група А

на финалния турнир по тенис на АТП в Лондон ($5,5 млн.).
Днес Джокера ще играе с олимпийския първенец от Лондон 2012
и шампион от US Open Анди Мъри (Шот, №3), който на старта

в група А обърна Томаш Бердих (Чех, №5) с 3:6, 6:3, 6:4

Боксов национал
излиза от ареста

Б
в Тетевен. След екшъна само Манев беше
задържан и лежа повече от 40 дни зад решетките
в планинското градче. Прокуратурата обаче му
отмени мярката, той отново е на свобода и остава
само свидетел по делото.

“Разбрах, че дискотеките не са за спортистите.
Мястото ми е в залата, където да тренирам.
Арестът обаче е място, на което понякога ставаш
по-умен. Стана голямо сбиване. Явно трябваше
повече време, за да се изясни, че не аз съм при-
чината. Не съм нанесъл нито лека, нито средна
повреда на никого. След като излязох от ареста,
вкарах цялата си злоба в тренировките. Надявам
се да получа още един шанс в националния от-
бор”, каза Манев, известен с прозвищата си “Се-
кирата от Градешница” и “Нинджата”. Преди годи-
ни Манев, бронзов медалист Евро 2010 в Москва,
е имал условна присъда за друго сбиване.

Л
на X кръг на “А” група. Тогава 20-го-
дишният халф вкара хеттрик от ста-
тични положения срещу Монтана и
“оранжевите” спечелиха с 3:1. Нацио-
налният полузащитник не разкри къде
ще премине, но по всяка вероятност
ще заиграе в силното руско първенст-
во. Сериозен интерес към него про-
явява Динамо Москва, който е готов
да даде 3 млн. евро.

“Ще се разделим с брат ми Илия,
с когото играем в Литекс, то е ясно.
Дано да отидем в добри европейски
отбори. Досега винаги сме играли
заедно, но явно е време да поемем по
своите пътища. Времето ще покаже
дали ще се случи нещо и да играя
навън. Повече не мога да коменти-
рам, ще дам каквото мога от себе си
на терена. Не гледам какво се говори
за мен. Има си хора, които да отгова-
рят за това. Започнах по-често да
вкарвам голове, което се иска от мен.
Не се смятам за звезда, тренирам
всеки ден, раздавам се и на мачовете
и се надявам да постигаме успехи. Не
играх срещу Черно море (4:1) заради
контузия. Имах скъсани мускулни влак-
на, но вече съм напълно готов и ако
решат треньорите да разчитат на мен,
мога да играя”, каза близнакът.

За да се излекува по-бързо, 20-го-
дишният футболист е посетил сръбската
лечителка с неизяснена методика Мари-
яна Ковачевич, където ходят голяма част
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